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Iztekajo se zadnji dnevi 
1977 leta, kateremu so daja-
li posebno obeležje jubileji 
tovariša Tita in naše partije. 
To veliko obdobje zgodovi-
ne jugoslovanskih narodov 
in narodnosti, ki je globoko 
povezano z imenom in de-
lom tovariša Tita, smo de-
lovni ljudje in občani občine 
Velenje počastili z odkrit-
jem veličastnega Titovega 
spomenika ter s številnimi 
novimi delovnimi zmagami, 
kar vse izraža delo, sporočila 
in misli tovariša Tita. 

Nobenega dvoma ni, da 
smo tudi v občini Velenje 
dosegli v zadnjem letu dni 
pomembne uspehe. Ti niso 
majhni Naloge, ki smo jih 
sprejeli za leto 1977, zapisa-
ne pa so tudi srednjeročnem 
programu razvoja občine, 
smo večinoma tudi uresniči-
li Zgrajene so bile nove to-
varne in drugi industrijski 
objekti, med katerimi zago-
tovo zavzema osrednje me-
sto slovenski energetski veli-
kan termoelektrarna Šoštanj 
4, velenjski rudnik pa je na-
daljeval s posodabljanjem 
proizvodnje. Bogatejši smo 
tudi za številne druge prido-
bitve, za nove trgovine, skla-
diščne, komunalne in druge 
objekte. V Velenju smo do-
gradili Četrto osnovno šolo 
svojemu namenu smo preda-
li več novih vzgojnovarstve-
nih ustanov, mesto od Paki 
dobiva drugi dijaški dom, v 
Topolšici so bili urejeni prvi 
objekti za potrebe zdravili-
šča, Šmartno ob Paki pa se 

z novim zdravstve-

nim domom in lekarno. Vse-
ljenih je bilo več sto novih 
stanovanj itd. Vse pridobitve 
leta, ki se izteka„ je skoraj 
nemogoče našteti 

Prizadevanja za doslednje 
uresničevanje vsebine zako-
na o združenem delu se ka-
žejo v nadaljnjem poglablja-
nju samoupravljanja v naših 
delovnih kolektivih, to po-
trjujejo številne nove temelj-
ne organizacije združenega 
dela, za ustanovitev katerih 
so se odločili delovni ljudje, 
to kažejo tudi prizadevanja 
za uveljavljanje dohodkov-
nih odnosov. 

Skrb za človeka, ki jo to-
likokrat poudarjamo, v sre-
dišču pozornosti pa je bila 
tudi v letu 1977, ni bila in 
ne sme biti samo fraza. Zato 
je tudi bila vodilo naših pri-
zadevanj, naših akcij kar vse 
zagotavlja višji življenjski in 
družbeni standard vseh de-
lovnih ljudi in občanov Šale-
ške doline. 

Ob prehodu iz starega 
1977 v novo 1978 leto je 
treba izreči vsem našim de-
lovnim ljudem in občanom 
ter delovnim ljudem in ob-
čanom širom po domovini 
vse priznanje. V akcijah so 
se znova pokazali in izkazali 

Vsem prebivalcem občine 
Velenje želim v novem letu 
1978 v imenu občinske 
skupščine in v svojem imenu 
veliko zdravja, osebnega za-
dovoljstva in delovnih zmag. 

NESTL ŽGANK, 
predsednik 

skupščine občine 
Velenje £ ponaša 
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Predlogi brez utemeljitev in široke razprave 
Sklklepi in stal išča izredne zaprte seje komiteja o b č i n s k e konference Z K S Velenje o organiziranju nove samostojne 

>rizizične zdravstvene skupnost i za o b č i n i Velenje in Mozirje ter o nadaljnjem razvoju bolnišnice Topolš ica — D o s l e d n o 
uppoštevati sprejete kadrovske kriterije družbenopo l i t i čn ih organizacij SR Slovenije s t e m , da se pri uresničevanju 

kadrovske pol i t ike v o b č i n i upoštevajo dogovorjeni pos topki in kriteriji 

i Zadnje razprave o organizira-
I njuju nove samostojne rizične 
: zdrdravstvene skupnosti za občini 
Velelenje in Moziije ter o nadalj-
nje^em razvoju bolnišnične službe 
Sršišega območja so vzbudile ve-
likcko pozornost naše javnosti, 

sbej še spričo številnih po-
ičnih vesti oziroma komen-

tarjujev o tem. 

' To je bil tudi razlog za sklic 
izreredne seje komiteja občinske 

. kojonference Zveze komunistov 
VeVelenje v petek, 16. decembra. 
Nato seji so bili tudi sekretar iz-
vršnšnega komiteja predsedstva 
oerttntralnega komiteja ZKS 
Frtfranc Šetinc, član izvršnega 

^ koromiteja CK ZKS Lojze Briški, 
sekgkretar medobčinskega sveta 
ZEKS Celje Janez Zahrastnik ter 
člaSan centralnega komiteja ZKS 
Jarianez Miklavčič. 

£ S kritičnim pristopom so na 
večečurni zaprti seji komiteja 
obobčinske konference ZK Vele-
njeije po vsestranski presoji sogla-
sncsno izoblikovali naslednje skle-
pe pe in stališča: 

: 1. Komite občinske konfe-
renrence ZKS Velenje ugotavlja, da 
so » bili v javnosti sproženi neka-
teriteri predlogi o izgradnji splošne 
bolbolnišnice v Topolšici, ne da bi 
o 6 tem razpravljale družbeno-
polpolitične organizacije in ustrez-
n i ni samoupravni organi. Tudi 

predlog o formiranju samostoj-
ne rizične zdravstvene skupno-
sti je bil pripravljen brez ustrez-
ne argumentacije, zlasti pa o 
njem ni bila izpeljana široka, 
razprava, k i bi omogočala vsem 
zainteresiranim pravilno odloči-
tev. Zaradi tega tudi zbor upo-
rabnikov občinske zdravstvene 
skupnosti Velenje na zadnji seji 
ni sprejel ponujenega predloga. 

2. Upoštevajoč tako stanje se 
je komite občinske konference 
ZKS Velenje zavzel za nadalje-
vanje že začetih razgovorov, 
prekinjenih v torek, 13. decem-
bra 1977, v Slovenij Gradcu. 
Potrebno je pripraviti predloge 
z vso potrebno argumentacijo 
ter na tej osnovi uresničiti naj-
širšo razpravo o vseh vprašanjih, 
k i so bila na tem sestanku nače-
ta. Dokler ta razprava ne bo 
končana, ni mogoče sprejeti 
nobenega predloga glede usta-
novitve samostojne rizične 
zdravstvene skupnosti. 

Komite občinske konference 
ZKS Velenje se zavzema za 
uresničitev s srednjeročnim 
programom opredeljenega raz-
voja bolnišnice v Topolšici, pri 
čemer je potrebno na temelju 
dognanih predlogov izvesti take 
rešitve, k i bodo optimalne za 
razvoj zdravstvenih uslug širšega 
območja. 

3. Nekatera druga vprašanja, 
o katerih je tudi tekla razprava, 
pa je treba poglobljeno oceniti 
in o njih spregovoriti tudi na 
seji občinske konference ZKS 
Velenje ter sprejeti potrebne 
sklepe in stališča. 

V nadaljevanju petkove iz-
redne zaprte seje je komite ob-
činske konference ZKS Velenje 
obravnaval tudi nekatera druga 
aktualna vprašanja, pri čemer je 
sklenil, da se v razpravi o neka-
terih vidikih kadrovske proble-
matike v občini Velenje dosled-
no upoštevajo sprejeti kadrov-
ski kriteriji družbenopolitičnih 
organizacij SR Slovenije s tem, 
da se pri uresničevanju kadrov-
ske politike v občini upoštevajo 
dogovorjeni postopki in krite-
riji. 

To so sklepi in stališča, k i j i h 
je sprejel komite občinske kon-
ference ZKS Velenje na petkovi 
izredni zaprti seji. 

Dodajmo, da je komite ob-
činske konference ZKS Velenje 
zaradi neupoštevanja določenih 
izhodišč izrekel krit iko nekate-
rim odgovornim organom in po-
sameznikom, predvsem tudi z 
namenom, da se pospeši uve-
ljavljanje načela demokratič-
nega in samoupravnega dogo-
varjanja. Komite občinske 
konference ZK Velenje je na-
dalje ugotovil, da določene lo-

Na osnovni šoli Gustav Šilih v Velenju so pripravili v počastitev 
22. decembra - dneva JLA razstavo orožja in voja&e opreme 

Dom SLO Velenje 
Član sveta federacije , Franc L e s k o š e k - L u k a pre-

dal svojemu n a m e n u nov objekt 

kalistične, sebične in podjetni-
ške težnje ne omogočajo 
oziorma zagotavljajo odprtosti 
občine ter sporazumevanja z 
odkritim dialogom. Samokritič-
no pa morajo priznati tudi vsi 
člani Zveze komunistov v obči-
ni, kot je poudaril komite ob-
činske konference ZKS, da se 
niso v zadostni meri zavzemali 
za seznanjanje delegatske baze; 
in tako omogočili najširše raz-
prave o vprašanjih, o katerih je 
na petkovi izredni zaprti seji 
razpravljal komite občinske 
konference ZK Velenje. 

Poudariti velja, da morajo 
bit i stališča in sklepi komiteja 
OK ZK Velenje ter razprava na 
seji 16. decembra, nova spodbu-
da za delo vsem odgovornim de-
javnikom, v naši občinski skup-
nosti, tudi spričo doseženih 
vidnih rezultatov v dosedanjem 
razvoju zdravstvene službe. Ob 
tem pa je treba naglasiti, da z 
doslednimi samoupravno dogo-
voijenimi načrti in izhodišči, 
seveda ob upoštevanju teh na-
črtov in interesov vseh delavcev 
v združenem delu, zagotovo v 
prihodnje ne bo več prihajalo 
do konfliktnih situacij ter ne-
potrebnih dialogov pri uresni-
čevanju načrtov nadaljnjega 
razvoja, tako zdravstva kot 
drugih dejavnosti oziroma vse 
velenjske občinske skupnosti. 

Tudi delovni ljudje in obča-
ni velenjske občine so svečano 
proslavili 22. december, praz-
nik oboroženih sil SFRJ. Po-
poldne prazničnega dne je prvi 
komandant glavnega poveljstva 
slovenskih partizanskih enot, 
Franc Leskošek-Luka slovesno 
odprl nov dom splošnega ljud-
skega odpora v Velenju. Ob 
otvoritvi doma je spregovoril 
predstavnik občinskega štaba 
enot teritorialne obrambe ob-
čine Velenje, Jože Melanšek, 
Drago Seme pa je prebral po-
zdravno pismo s čestitko tova-
rišu Titu ob dnevu oboroženih 
sil SFRJ. 

V domu kulture v Velenju 
je bila nato osrednja proslava 
ob prazniku naših oboroženih 
sil, na kateri je imel slavnostni 
govor sekretar komiteja občin-
ske konference ZKS Velenje, 
Franjo Korun. Kulturni pro-

V A B I L O 
D E D K A M R A Z A 

Dedek Mraz vabi vse otroke, 
da pridejo 27. ali 28. decem-
bra ob 17. uri na Titov trg v 
Velenju, Glavni trg v Šoštanju 
ali na trg v Šmartnem ob Paki, 
kamor j ih bo prišel pozdravit s 
spremstvom. 

R U D A R S K I 
D E D E K M R A Z 

Na Rudarsko elektroenerget-
skem kombinatu Velenje na-
menjajo veliko skrb otrokom 
ponesrečenih rudaijev. Vsako 
leto j ih med drugim povabijo 
na novoletni sprejem v Delav-
ski klub. Tudi v soboto, 24. 
decembra se je 49 otrok zbralo 
na takšnem sprejemu v delav-
skem klubu, kjer j ih je pozdra-
vil dedek Mraz in j im prinesel 
lepa darila. 

gram pa so izvajali partizanski 
pevski zbor iz Ljubljane pod 
vodstvom Radovana Gobca in 
recitator — gledališki umetnik 
Polde Bibič. 

Praznik so s priložnostnimi 
proslavami počastili tudi na 
osnovnih šolah in krajevnih 
skupnostih naše občine. 

Na osnovni šoli Gustav Šilih 
pa je bila v torek, 20. decem-
bra razstava orožja in vojaške 
opreme. 

O B V E S T I L O 
Današnji, novoletni števil-

k i Našega časa, k i je izšla 
na 24 straneh, je priložen 
koledar za leto 1978. 

Prepričani smo, da boste 
našli dovolj zanimivega bra-
nja za praznične dni. To se 
bomo trudili tudi v novem 
letu, ko se bo obseg doma-
čega tednika povečal. Prva 
številka Našega časa v letu 
1978 bo izšla v petek, 6. 
januaija. 

Uredništvo NČ 

SEJA S K U P Š Č I N E 
O B Č I N E V E L E N J E 

Predsednik skupščine občine 
Velenje Nestl Žgank, sklical za 
30. december ob 7. uri sejo 
vseh treh zborov. Na njej bodo 
obravnavali predlog resolucije 
o polit iki izvajanja družbenega 
plana občine Velenje za ob-
dobje 1976 - 1980, v letu 
1978, predlog za spremembo 
predpisov s področja davkov, 
predlog sklepa o soglasju k po-
trditvi statuta bolnišnica To-
polšica in predlog sklepa o 
imenovanju direktoija bolnišni-
ce Topolšica. Na dnevnem 
redu so tudi delegatska vpraša-
nja. 

V letu, ki se izteka, smo skupaj z vsemi našimi 
delovnimi ljudmi in občani uresničili pomembne 
naloge pri uresničevanju programa nadaljnjega 
razvoja naše občine in vse naše samoupravne 
socialistične skupnosti 

V letu 1978 želimo vsem našim delovnim 
ljudem in občanom novih delovnih uspehov 
in osebne sreče! 

Skupščina občine Velenje 
Izvršni svet skupščine občine Velenje 
Občinska konferenca ZK Velenje 
Občinska konferenca SZDL Velenje 
Občinski svet ZSS Velenje 
Občinska konferenca ZSMS Velenje 
Občinski odbor ZZB NOV Velenje 
Občinski odbor ZR VS Velenje 
Informativni center Velenje 

Številka 50/51 
Cena 5 din 



Priprava prostorskega plana 
Malo konkretnih pr ipomb in dopo ln i t ev k o snutku d o k u m e n t o v za pripravo prostorske-
ga plana in spremembe davkov o b č a n o v — IV. osnovna šola v Velenju po imenovana p o 

revolucionarju Veljku Vlahoviču 

V ponedeljek so se zbrali na 
sejo skupščine občine Velenje 
delegati vseh treh zborov. Naj-
prej je delegatka družbeno poli-
tičnega zbora Vida Žolnir spre-
govorila o življenjski poti in de-
lu prezgodaj preminulega druž-
beno političnega delavca, Sta-
neta Ravljena. 

Osrednja tema seje skupščine 
pa je bila vsekakor obravnava 
dokumentov za pripravo pro-
storskega plana občine Velenje, 
ki je kljub pričakovanju pri-
nesla kaj malo konkretnih pri-
pomb in dopolnitev k priprav-
ljenemu gradivu. Predsednik 
občinske skupščine Nestl 
Žgank pa je opozoril, da se vse 
premalo zavedamo, pred kako 

S t a l i š č a z b o r a 
u p o r a b n i k o v O Z S 

O gradivu najširša javna razpra-
va — Nujni razgovori o delitvi 
dela med bolnicami Slovenj 
Gradec, Celje in Topolšica — 
Temeljitejše o zasnovah nadalj-

njega razvoja zdravstva 

N a zadn j i seji zbora u p o r a b n i k o v 
obč inske samoupravne interesne 
zdravstvene skupnost i , k i j e b i la 19 . 
decembra , so delegat i sprejel i na-
slednje sklepe: 

N a d a l j n j a razprava o i z k l j u č i t v i 
obč inske zdravstvene skupnost i V e -
lenje iz regionalne zdravstvene skup-
nos t i R a v n e na K o r o š k e m in o usta-
n o v i t v i nove regionalne zdravstvene 
skupnost i za o b m o č j e o b č i n V e l e n j e 
in M o z i r j e se b o nadal jevala , k o b o 
z a k l j u č e n p r e k i n j e n i razgovor , k i ga 
je skl icala repub l iška k o n f e r e n c a 
S Z D L s predstavn ik i zdravstvene re-
gi je Cel je i n S loven j G r a d e c . 

I zvrš i ln i o d b o r obč inske zdrav-
stvene skupnost i V e l e n j e m o r a pr i -
p rav i t i us t rezno gradivo o pred logu 
o i zdvo j i t v i o b č i n s k e zdravstvene 
skupnost i iz regionalne zdravstvene 
skupnost i R a v n e n a K o r o š k e m i n o 
ustanovi tv i regionalne zdravstvene 
skupnost i za o b č i n i V e l e n j e in M o -
z i r je i n ga d a t i v j a v n o r a z p r a v o 
vsem d e l o v n i m organ izac i jam in 
d r u ž b e n o p o l i t i č n i m organizac i jam. 
Poskrbet i p a j e p o t r e b n o , da b o 
javna razprava p o t e k a l a v vseh sredi-
nah . 

N a d a l j u j e j o na j se z a č e t i razgo-
v o r i o de l i tv i dela m e d b o l n i c a m i 
S lovenj G r a d e c , Cel je in Topo lš ica , 
ker zbor u p o r a b n i k o v ne žel i , da se 
p o n o v i l e t o 1 9 6 7 , k o je b i l vprašlj iv 
nada l jn j i obsto j bo ln ice Topo lš ice . 

I z h a j a j o č iz stališč i n sklepov k o -
m i t e j a obč inske k o n f e r e n c e Z K S in 
i z stališč zbora u p o r a b n i k o v o b č i n -
ske zdravstvene skupnost i j e po t reb -
n o o b l i k o v a t i posebno de lovno te lo , 
k i bo pr iprav i lo temel j i te jšo raz lago 
načr tovanega razvoja zdravstva v o b -
č i n i , zbra lo p o t r e b n o d o k u m e n t a c i -
j o o zasnovah nadal jn jega razvo ja 
zdravstva ter posredovalo vsem 
s a m o u p r a v n i m s t r u k t u r a m v organi-
zac i jah združenega dela in de lovn ih 
skup inah ter de legaci jam S I S v kra -
j e v n i h skupnost ih v j a v n o razpravo. 

I m e n o v a t i je p o t r e b n o de lovno 
t e l o , k i b o skrbelo za n e m o t e n i n 
kva l i te ten p o t e k j a v n e razprave o 
pred logu samoupravnega s p o r a z u m a 
i n obveznos t ih i z zdravstvenega var-
stva, k i j e b i l dan v j a v n o razpravo 
po sk lepu skupščine o b č i n s k e zdrav-
stvene skupnost i V e l e n j e z dne 1 3 . 
12 . 1 9 7 7 . 

velikim problemom se bo znašla 
naša dolina čez 20 ali 30 let, ko 
bomo izčrpali zaloge lignita. 
Skrajni čas je, da začnemo s 
konkretnimi akcijami in se 
kompleksno lotimo tega vpra-
šanja, saj lahko odlašanje le še 
poslabša težaven položaj, k i se 
obeta. 

Na seji skupščine so delegati 
tudi potrdili nove cene oskrbne-
ga dne v domu za odrasle Ve-
lenje. Stroški vzdrževanja so se 
v domu občutno povečali, saj 
so življenjski stroški v naši re-
publiki letos narasli za 17,2 od-
stotka. Delegati so potrdili 15 
odstotno zvišanje cen. Sprejet 

je bil tudi osnutek predlogov 
odlokov o spremembi davkov 
občanov. Ponovno naj bi uvedli 
davek iz osebnega dohodka de-
lavcev, v višini 0,5 odstotkov. 
Uveden pa naj bi bil tudi repub-
liški davek v višini 1 odstotka. 
Z manjšimi dopolnitvami je bil 
sprejet še predlog odloka o ko-
munalnih dejavnostih posebne-
ga družbenega pomena. 

Delegati pa so poimenovali 
enoglasno tudi IV. osnovno šo-
lo v Velenju, v šolo Veljka Vla-
hoviča. Upamo, da bo ime veli-
kega revolucionarja, k i ga šola 
nosi, dodatna spodbuda za kva-

litetno šolsko delo, tako učite-
ljev kot učencev. 

Hllllllllllllillllllllillllllllllllllllllllllllilllllllllllllllllllilll 

D i j a k i 
i z N i g e r i j e 
n a š o l a n j u 
v V e l e n j u 

N a podlagi m e d d r ž a v n e pogodbe 
o z n a n s t v e n o - t e h n i č n e m sodelova-
n j u m e d Jugoslavijo in N i g e r i j o je 
p r e d n e d a v n i m prišlo v našo državo 
več k o t t isoč m l a d i h i z te pr i ja te l j -
ske neuvrščene države, k i se b o d o 
t r i l e ta šolali v r a z l i č n i h šolskih cen-
t r i h naše države ter v r a z l i č n i h sme-
reh. T a k o b o 2 7 m l a d i h i z N iger i je 
prišlo t u d i v Ve len je in b o d o n a ru -
darskem šolskem cen t ru obiskoval i 
tehn iško e l e k t r o šolo-šibki t o k . 

Sprva b o d o i m e l i p o u k v anglešči-
n i , o b e n e m pa b o d o ob iskova l i t u d i 
i n t e n z i v n i t e č a j slovenskega j e z i k a , 
da b i se kar na jh i t re je n a u č i l i našega 
j e z i k a , in da b i p o t e m l a h k o preda-
vanja poslušali t u d i v slovenščini . 

R u d a r s k i šolski center j e b i l k o t 
e d i n i v S loven i j i i zb ran , da šola mla -
de iz N iger i je i n prav g o t o v o je t o 
v e l i k o pr i znan je ve len jskemu centru . 

SAMOUPRAVNA INTERESNA KOMUNALNA 
SKUPNOST OBČINE VELENJE 
števi lka: 2 1 - 7 6 - 0 2 / 4 
D a t u m : 1 6 . 12 . 1 9 7 7 

Na podlagi 9. in 13. člena Samoupravnega sporazuma o 
ustanovitvi samoupravne interesne komunalne skupnosti 
občine Velenje in 7. ter 10. 61. statutarnega sklepa samou-
pravne interesne skupnosti občine Velenje (Uradni vestnik 
občine Velenje š t 3 /75) 

SKLICUJEM 
8. zbor delegatov — uporabnikov komunaln ih stori-
tev in zbor delegatov — izvajalcev komunalnih stori-
tev , ki b o v sredo, dne 2 8 . 12. 1 9 7 7 o b 1 6 . 0 0 uri v 
sejni dvorani S k u p š č i n e o b č i n e Velenje. 

Predlagam, 
slednji 

da zbora zasedata skupaj in obravnavata na-

Delovno slavje 
Zaposleni v novi delovni organizaciji Elektrostrojna opre-
ma REK Velenje so 17. decembra proslavili 2 5 . l e tn ico 
izgradnje prvih objektov — Na slovesnosti podeli l i med 
drugim priznanja de lavcem za 2 5 - l e t n o d e l o v delovni 

organizaciji 

Z izročitvijo namenu novih 
prostorov ob cesti Pesje — Šo-
štanj so zaposleni v novi delovni 
organizaciji Elektrostrojna 
oprema REK Velenje proslavili 
v soboto, 17. decembra 25. let-
nico izgradnje prvih objektov 
na jašku Preloge. Slovesnosti s 
kulturnim programom, katerega 
so izvajali Rudarska godba Ve-
lenje, moški pevski zbor Kajuh 
in učenci z osnovne šole Gustav 
Šilih Velenje, so se poleg zapo-
slenih w ESO udeležili tudi 
mnogi njihovi kooperanti in na-
ročniki, pa drugi gosti. Na pro-
slavo srebrnega jubileja pa so 
povabili tudi upokojence. 

Na proslavi ob zaključku 
prve faze izgradnje novih pro-
storov je najprej spregovoril Mi-
ro Sitar, k i je pozdravil vse na-
vzoče, še poseben pozdrav je iz-
rekel njihovim nekdanjim delav-
cem, k i so sedaj v pokoju, nato 
pa je Marjan Koritnik seznanil 
udeležence svečanosti z razvo-
jem samoupravljanja v 25. letih 

v njihovem kolektivu in med 
drugim poudaril, da je s spre-
jetjem zakona o združenem de-
lu ter njegovim uresničevanjem 
v vsakdanji praksi dana zahteva 
za nadaljnjo dejavnost pri izgra-
jevanju in razvijanju družbeno-
ekonomskih in samoupravnih 
odnosov. 

Za tem je na svečanosti spre-

govoril direktor ESO Viktor 
Barle in orisal dosedanji 25-let-
ni razvoj ESO. 

Na sobotni slovesnosti so po-
delili priznanja tudi vsem delav-
cem, k i so že 25 let v kolektivu, 
racionalizatorjem, pa tudi mno-
gim njihovim poslovnim part-
nerjem oziroma naročnikom ter 
drugim. Posebno priznanje pa 
so izročili tudi direktorju Vik-
torju Barletu za njegovo uspe-
šno dolgoletno delo v ESO. 

Predsednik Društva invalidov 
Velenje Edvard Centrih pa se je 
v imenu velenjskih invalidov 
zahvalil kolektivu ESO za njiho-
vo veliko pozornost do invali-
dov. 

Jubilanti ESO 

Priznanje turističnemu društv 
Na Bledu je bila 25. strokovna razstava Gostinsko turistični 

zbora. Na razstavi turističnih propagandnih edicij je Zlato plafe 
in priznanje prejelo tudi Turistično društvo Velenje za prospe 
Velenja. 

Plaketo bodo svečano izročili na občnem zboru društva, ki 
sredi marca v Velenju. Takrat bodo podelili tudi zlato, srebrno 
bronasto vrtnico nekaterim posameznikom za lepo urejeno oko 
njihovih hiš. Na občnem zboru pa bo turistično društvo Velenje 
drugič prejelo pokal za najlepše urejen kraj celjske regije. 

d n e v n i r e d 
1. Izvolitev komisij za verifikacijo pooblastil delegatov za 

zbor uporabnikov in zbor izvajalcev 
2. Pregled in potrditev zapisnika s seje z dne 7. 4. 1977 
3. Obravnava prečiščenega besedila samoupravnega sporazu-

ma o ustanovitvi komunalne skupnosti Velenje, samo-
upravnega sporazuma o določitvi števila delegatov uporab-
nikov komunalnih storitev v komunalnih organizacijah, ki 
izvajajo komunalne storitve na območju občine Velenje, 
družbenega dogovora o komunalnih dejavnostih posebne-
ga družbenega pomena in o načinu soodločanja delovnih 
ljudi in občanov v komunalnih zadevah na območju obči-
ne Velenje in prečiščenega besedila statuta komunalne 
skupnosti občine Velenje (vsi predloženi samoupravni 
sporazumi in družbeni dogovori bodo po razpravi predlo-
ženi v podpis organizacijam združenega dela in Krajevnim 
skupnostim, dočim naj bi se prečiščeno besedilo statuta 
sprejelo kot začasen statut, dokler ne bodo podpisani 
ostali samoupravni akti) 

4. Obravnava predloga samoupravnega sporazuma o izlo-
čanju dela sredstev stanovanjskega prispevka za financi-
ranje izgradnje omrežja komunalnih objektov in naprav za 
stanovanjsko graditev (po razpravi bo predložen v podpis 
organizacijam združenega dela in ostalim podpisnikom) 

5. Rebalans finančnih načrtov iz prispevka za uporabo mest-
nega zemljišča in vzdrževanja cest in zelenic za leto 1977. 

6. Vprašanja delegatov 
7. Razno 

Vabim delegate, da se seje skupščine zagotovo udeležijo! 

Predsednik skupščine 
DRAGO TRATNIK, s. r. 

Ocena delovanja delegatskega sistema 
sestavina predvolilne aktivnosti 

V ponedeljek, 19. decembra, so prvi avtomobili zapeljali po novem 
odseku avtoceste od Hudinje do Arje vasi. Ta dan so s svečano 
otvoritvijo odprli za promet sedem kilometrov dolgo dvopasovnico, 
k i je veljala nekaj več kot 200 milijonov dinarjev. Otvoritvene slo-
vesnosti so se poleg številnih gostov udeležili tudi predstavniki 
družbeno političnih skupnosti širšega in ožjega območja, predstav-
niki Izvršnega sveta republiške skupščine, republiške konference 
SZDL, republiške skupnosti za ceste in nekateri drugi. O pomenu 
te pridobitve je spregovoril član predsedstva republiške konference 
SZDL Franc Šifkovič, za tem pa se je kolona avtomobilov odpelja-
la po novi cesti od Arje vasi proti Hudinji. 

N a j b r ž e b i m o r a l i n e k o l i k o do-
grad i t i delegatski sistem i n pogoje za 
skupno od ločan je v delegatski baz i , 
ne pa na n ivo ju skupščin. 

D a b i skupščinski s istem k o t celo-
ta zaživel t a k o , k o t t o d o l o č a usta-
va, b o m o r a l o t u d i . .predsedstvo 
skupšč ine" { » s v e t i t i več jo pozor -
nost skupšč in i k o t delegatski baz i za 
repub l iško skupščino. T o pa istočas-
no p o m e n i , da b o p o t r e b n o de la t i 
več na povezat i zbora z njegovo de-
legatsko bazo in k r e p i t i delegatska 
o d l o č a n j a na ce lo tn i delegatski l in i -
j i . N a ta n a č i n b o zagotov l jen v e č j i 
vpl iv de lovn ih l jud i in o b č a n o v na 
o d l o č i t v e v obč insk i , repub l išk i in 
zvezni s k u p š č i n i 

Vse kaže na t o , da b o p o t r e b n o 
t u d i predsedstvo obč inske skupšči -
ne o b l i k o v a t i drugače. N a s k u p n i se-
j i izvršnega odbora predsedstva O K 
S Z D L in vol i lne komis i je je b i lo 
i z raženo m n e n j e , da b i v b o d o č e ne 
vol i l i posebnih p o d p r e d s e d n i k o v ob-
činske skupščine. T o f u n k c i j o b i naj 
opravl ja la predsednika z b o r a združe-
nega dela i n zbora k ra jevn ih skupno-
sti , k i pa naj b i b i la profes ionalca . S 
t e m b i t u d i bo l j u t r d i l i vez m e d 
organizac i jami združenega dela in 
k r a j e v n i m i s k u p n o s t m i ter zbor i 
obč inske skupščine. 

Č e p r i m e r j a m o delegatsko akt iv -
nost v posamezn ih z b o r i h skupščine 
l a h k o u g o t o v i m o , da sta sorazmerno 
d o b r o zaživela zbor k ra jevn ih skup-
nost i i n zbor združenega dela, v e l i k o 
slabše pa d r u ž b e n o p o l i t i č n i zbor , k i 
ga sestavljajo stalni delegat i D P O . 

T o ugotov i tev n a m p o t r j u j e 
udeležba na sejah z b o r o v k o t sama 
ak t ivnost delegatov v razpravah. Res 
je sicer, da se glavnina obravnavane 
p r o b l e m a t i k e nanaša na zbor kra jev-
n i h skupnost i in zbor združenega 
dela, vsaj glede o d l o č a n j a , vendar 
t u d i o p r o b l e m a t i k i , k jer je d ružbe -
n o p o l i t i č n i zbor o d l o č a l enakoprav-
no, delegat i tega zbora niso dovo l j 
posegali v razpravo. 

M e d osnovne v z r o k e za takšno 
stanje l a h k o v p r v i vrsti š te jemo t o , 
da delegat i d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a 
z b o r a na jvečkra t niso i m e l i stališč 
svoje delegatske baze. Prav na pri-
m e r u d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a zbora , k i 
predstavl ja zbor d e l o v n i h l j u d i in 
o b č a n o v , organiz i ran ih v d r u ž b e n o -
p o l i t i č n i h organizaci jah, se n a m po-
n o v n o p o t r d i ugotovi tev , da so 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e organizaci je veli-
k o p r e m a l o v k l j u č e n e v dograjevanje 
in sploh v uresničevanje delegatske-
ga sistema. D r u ž b e n o p o l i t i č n i zbor 
o m o g o č a , da d r u ž b e n o p o l i t i č n e 
organizaci je ustvar ja lno sodelujejo 
p r e k o svoj ih delegatov pr i k o n k r e t i -
zaci j i svoje programske usmer i tve v 
o d l o č i t v a h skupščin. 

F u n k c i j o delegacij za z b o r oprav-
l ja jo izvo l jena telesa d r u ž b e n o p o l i -
t i č n i h organizaci j , k i b i m o r a l a svoja 
stal išča usk lad i t i v S Z D L i n j i h po-
sredovat i d e l e g a t o m d r u ž b e n o p o l i -
t i čnega zbora . Z a ugotov i tev , da v 
več k o t t r i l e t n e m o b d o b j u uveljav-
l janja delegatskega sistema nista b i l i 
p o d a n i več k o t dve p o b u d i za uskla-

t a k o jevanje stališč d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
organizaci j v S Z D L p r e d sejo 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a zbora n a m za-
g o t o v o pr iča , k a k o m a l o so se 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e organizaci je ne-
posredno vk l jučeva le v ak t i vnos t 
skupščinskega sistema. Jasno je , da 
taksna pasivnost d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
organizaci j v skupšč inskem sistemu 
gre na škodo d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a 
zbora in še posebej na škodo samih 
d r u ž b e n o p o l i t i č n i h organizaci j k o t 
f a k t o r j a stabi lnost i našega družbe-
n o p o l i t i č n e g a sistema. 

Preveč smo se zadovol j i l i s prak-
so, da so posamezn i predstavnik i 
i d r u ž b e n o p o l i t i č n i h organizaci j le 
na sejah skupščin zagovarjal i stali-
šča, ld b i sicer m o r a l a b i t i usklajena 
v S Z D L in skupščin i posredovana s 
strani delegatov d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
organizaci j . T a k š e n n a č i n dela je v 
resnici le še bo l j pasiviziral delegate 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a zbora . Zap isat i 
pa vel ja t u d i ugotov i tev , da de legat i 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a zbora na jveč-
kra t niso iskal i stališč d r u ž b e n o p o l i -
t i č n i h organizaci j d o gradiva, k i ga 
je skupšč ina obravnavala . 

Nada l jn je dopuščanje takšnega 
stanja b i l a h k o vod i lo v pa ra le l i zem 
p o l i t i č n e g a o d l o č a n j a i n slabitev na-
šega skupščinskega sistema. S k o r a j 
never je tno pa je, da organi družbe-
n o p o l i t i č n i h organizaci j skora jda ni-
so i m e l i nobenega predloga za 
obravnavo v d r u ž b e n o p o l i t i č n e m 
zboru . 

Z a zbor združenega dela in zbor 
k ra jevn ih skupnost i l a h k o ugotavl ja-
m o , d a se j e v v e č i n i p r i m e r o v ures-

n i č i l pr inc ip zamenl j ivost i dele] 
tov. 

P r i o b e h z b o r i h pa b i kazalo ti 
l jav i t i prakso, da b i delegacija pa 
dovala svoja delegatska vprašanji, 
j i h namerava delegat postavit i nai 
skupščine, vsaj dva dn i pred a 
d a n j e m skupščine, kar b i omogo 
lo , da d o b i delegat odgovor na ] 
stavl jena vprašanja že na isti seji 
ga l a h k o t a k o j po seji prenese » 
delegatski b a z i al i delegaciji v toi 
o z i r o m a kra jevn i skupnost i . 

M n o g a vprašanja same pripa 
gradiva za seje skupščine kot ti 
v e č k r a t n a u m i k a n j a posamea 
t o č k z dnevnega reda seje skupili 
in n j e n i h z b o r o v kaže na to, da 
p o t r e b n o v b o d o č e pr i skupS 
i m e n o v a t i več komis i j in odboi 
k i b o d o skrbel i za to , da se že j 
sejo z b o r o v skupščine jasno dol 
ka j sodi na sejo skupščine in kat 
p r o b l e m a t i k a še n i „dozorela" a 
jo t a k o p o m e m b n e g a organa, kot 
skupščina. 

K o m i s i j e in organi bodo mo 
več pr ispevat i k bo l j uspešnemu 
lu zborov skupščine in zagotor 
da b o gradivo do jeml j i vo za vse dd 
gate. 

Z a komisi je in odbore , k i že 
je jo p r i skupšč in i oziroma njei 
zbor ih , pa b i l a h k o še rek l i le top 
p o m b o , da so se p r i svojem delu 
ma lo povezova l i z organizacijo i 
ženega dela, k ra jevn imi skupnost 
in organi d ružbenopo l i t i čn ih c 
zacij , kjer b i l a h k o zajemali več j 
b u d i n rešitev za posamezne pcot 
m e . 



preživeli v miru in brez prepirov s komerkoli. 
Naj se vsakemu izpolnijo vse skrite želje in da bi 
z letom, v katerega vstopamo bili resnično 
zadovoljni." 

ANTON JAMBROVIČ, Šoštanj:„Leto, ki se 
izteka, je bilo dobro. Z delom, ki ga opravljam, 
sem zadovoljen, saj vedno bolj spoznavam, daje 
delo dimnikarja cenjeno. Ljudje se me razvese-
l i jo, ko potrkam na njihova vrata. Tudi drugače 
je tu v Šoštanju prijetno. V Šoštanj sem prišel iz 
Medžimuija in lahko rečem, da sem zadovoljen. 
Seveda si želim, da bi dobil večje stanovanje — 
to je ena izmed želja, k i j i h imam ob novem 
letu. Prav tako bi se razvesehl povišanja osebne-
ga dohodka. Če pa bi ostalo vse po starem bi 
bih tudi kar zadovoljen, saj nam je pravzaprav 
lepo. Živimo v miru in če smo poleg tega še 
zdravi in pripravljeni delati, res ne potrebujemo 
nič drugega. Prepričan sem, da bom z delom 
dosegel v prihodnjem letu še več in si na ta 
način ustvaril še boljše pogoje za življenje." 

Car največ 
zdravja, veselja, 
reče in uspehov 

ALOJZ KRANJC, Florjan: „Letošnje leto 
mi je prineslo mnogo uspehov, mnogo zadovolj-
stva pa tudi veliko problemov. Gradim novo 
hišo in prav tu sem naletel na veliko težav. 
Čestokrat sem zaman tekal po trgovinah in iskal 
posamezne vrste gradbenega materiala in 
večkrat sem ostal praznih rok. Kljub temu paje 
za gradnjo hiše vezan moj največji uspeh, k i sem 
ga letos dosegel. Hišo sem namreč uspel pokrit i 
in tako so moji načrti oziroma želje, k i sem j ih 
letos imel, izpolnjeni. Upam, da bom ob koncu 
naslednjega leta vsaj toliko zadovoljen, če že ne 
bolj oziroma, da bi se vse tisto, s čemer letos 
nismo bil i zadovoljni, v naslednjem letu 
izboljšalo. Vsem skupaj pa seveda čimveč 
zdravja, sreče in delovnih uspehov." 

ELA NAPOTNIK, Šmartno ob Paki:„Leto 
zaključujem uspešno, saj sem ga preživela dokaj 
dobro, brez večjih problemov in težav. Zelo 
sem vesela, da sem se preselila v nove delovne 
prostore, kjer imam mnogo boljše pogoje dela. 
Sicer pa me moti le to, da moram v trafikah 
delati tudi ob nedeljah, čeprav le za kakšno 
urico. Pa kaj moremo, če je tako. Najbolj 
srečna sem bila letos takrat, ko smo v hišo 
dobili vnukinjo, k i je zdrava in pridno raste. 
Želim si, da bi v novem letu doživeli vsaj toliko 
lepega, kot smo letos in da bi zdravi in srečni 
živeli v miru in sožitju." 

JOŽICA PIŽORN, Velenje:,,Vsak dan se 
sicer pritožujemo, ker nam to ali ono ni všeč, 
vendar če nekoliko bolj premislim, moram reči, 
da nam je zelo lepo in zato si lahko žehmo 
samo eno, da bi nam bilo tudi v prihodnje vsaj 
tako lepo. 

Z novo ustanovo in zakonom o združenem 
delu smo vehko pridobili in prepričana sem, da 
bo v novem letu, ko bodo pričeli veljati nekate-
ri novi samoupravni akti vse še bolje. Poleg tega 
pa se je naša delovna organizacija, delam v 
Vegradu, samoupravno reorganizirala in menim, 
da bomo imeli v prihodnje še večje možnosti 
uspešnega poslovanja. Upam, da se bomo na 
delovnem mestu tudi v bodoče dobro razumeli, 
da bomo dobro sodelovali in da bo imela tudi 
delovna organizacija razumevanje za delavca. 

V prvi vrsti pa si želim v novem letu zdravja, 
miru in sreče. 

MARTIN AUBREHT, Mozirje:„Kaj naj si 
-želim? Naj bo vse vsaj tako_ kot je bilo letos, 
sicer posebnih želja nimam. Če bo zdravje služi-
lo tako kot v letošnjem letu bo vse v redu. Sicer 
pa od prihodnjega leta pričakujem, da bo 
končno razvezalo gordijski vozel, k i ga v Mozir-
ju pri gradnji nove trgovine in s tem pri izboljše-
vanju ponudbe, kot kaže vedno znova zaple-
tamo. Žehm si tudi, da bi v našem kraju in v 
Gornji Savinjski dolini v celoti, nadaljevali z 
napori za polepšanje videza naših krajev in 
pokrajine, da bi večjo pozornost posvetih 
varstvu okolja, kar je še zlasti pomembno zaradi 
prireditve ,,Hortikultura 78", k i bo prihodnje 
leto v Mozirju. Kot planinec si žehm še nekaj. 
Žehm namreč, da bi gornjesavinjski planinci 
uspeh uresničiti vse težnje pri gradnji novih, ah 
obnavljanju starih, postojank. Vehko dela so 
letos pričeli in v naslednjem letu naj rodi 

FERDO TAJNIK,,,Ja, težko bi rekel, kaj si 
želim ob novem letu. Po mojem živimo tako 
lepo, da lepše skoraj ne bi mogli. Če samo 
pomislim, kako je bilo med narodno osvobo-
dilno borbo in nato prva leta po njej, ko smo 
obnavljali našo porušeno domovino, potem 
žehm samo eno: da se ničesar ne bi spremenilo, 
da bi vse ostalo tako kot je. Zdaj sem v upoko-
ju, vendar se še vedno ukvarjam s prevozništ-
vom. To delam že zelo dolgo. Včasih sem imel 
zelo veliko dela, saj so ljudje prevažali večino 
tovorov s konjskimi vpregami. Tudi danes mi 
dela ne manjka. Konjska vprega je včasih še 
vedno dobrodošla. 

Ker sem že v letih, si v letu, k i je pred nami 
žehm v prvi vrsti zdravja, drugače pa žehm, da 
bi bilo tudi to leto tako dobro kot leto 1977 in 
da bi vladal v svetu mir." 

IGGNAC MOČNIK, Lokovica: „Reči moram, 
jee bilo letošnje leto zame dokaj uspešno in 
si i boljšega nit i ne žehm. Vroče upam, da bo 

Idi : v novem letu tako. Najsrečnejši dogodek 
imeie v letošnjem letu je bilo rojstvo zdravega 

in pa to, da smo se vsi dobro razumeli, 
nmi vehko pomeni in vesel sem, da je tako. 

cerir pa bi sebi in vsem ljudem v letu, k i priha-
kar največ zdravja in veselja, sreče in 

ipehhov pri delu. To že sicer zveni kot fraza, je 
in največ, kar si lahko drug drugemu 

Naj velja še tisto, kar sem že omenil, 
se naslednje leto izteklo vsaj tako dobro 

«« 

LJIUDMILA PRISTOVŠEK Topolšiča: „Če 
spremnim nazaj, na dneve leta, k i se izteka, 
ikm ugotovim, da sem z vsem, kar sem dožive-
kaar zadovoljna. Bila je nekakšna zlata sredi-

t, me preveč dobro in ne preveč slabo. Včasih 
o bili veseli, včasih žalostni. Najbolj sem 
lelaa tega, da smo se dobro razumeli z otroki, s 
sedli, skratka z vsemi ljudmi. Najhuje letos je 
o tto, da me je pestila bolezen in me pesti še 
laj.. Osemnajst dni sem zaradi tega preživela v 
Iniišnici in teh dni se res nerada spominjam, 
ito i si v naslednjem letu žehm predvsem zdrav-
, pootem pa bo že nekako šlo. Enako žehm 
di drugim ljudem, da bi bih zdravi, srečni in 
dovvoljni ter, da bi dobro živeli v miru in 
i it j ju. Vse to mislim, da je naše največje 
igasstvo in zato mislim, da si kaj drugega res ne 
Dreimo želeti." 

IViVANKA SUŠA, Šoštanj:„Ne bi mogla trdit i , 
i je je bilo leto, k i mineva zame tako uspešno, da 
kaj ;aj boljšega ne bi želela. Mnogo je bilo stvari, 

f katčaterimi nisem bila zadovoljna, zlasti na 
limeiner s cenami. Preveč so se dvigovale, naši 
lohoaodki pa so ostajali isti. Zato bi si želela, da 
S v p prihodnjem letu kaj spremeni v zvezi s tem. 
ivededa pa je bilo tudi mnogo stvari, k i so me 
fevesveseljevale. Najbolj sem srečna takrat, ko se 
pomnmnim na svoje otroke, k i so zdravi, brez 
fcrbi bi in radostno razposajeni. Vsem skupaj pa 
dim im kar največ zdravih in srečnih dni, da bi j i h 

MARINKA RADIŠEK, Šempeter:„0 tem, 
kaj pričakujem od prihodnjega leta bi težko 
govorila. Bolje bo tako, če rečem, kaj namera-
vam početi v letu 1978. Marsikaj, vsekakor ne 
nameravam počivati ni t i v privatnem življenju 
nit i v službi. Želim nadaljevati študij ob delu, k i 
sem ga zaradi družinskega prirastka za nekaj 
časa prekinila in žehm si torej uspeha. Ob tem 
pa ne mislim zanemarjati n i t i dela v službi, n i t i 
svoje družine. Težko bo, tega se zavedam, toda 
žehm si, da uspem, saj česar si človek zares želi, 
tudi s težko nujo lahko doseže. Vsekakor pa 
pričakujem podporo in razumevanje v službi in 
doma. Prevelikih želja, k i naj bi j i h uresničila v 
letu 1978 nimam, ker je bolje, da človek ostane 
skromen in uresničuje vsako željo posebej, pa 
naj bo vehka ah še tako majhna." 

VOJKO HREN, Mozirje:„Skoraj zagotovo si 
vsakdo zaželi zdravja in ne vidim vzroka zakaj si 
te želje ne bi „privoščil" še jaz. Razen tega in 
želje, da bi bilo vse tako kot je bilo, kakšnih 
posebnih želja nimam. Seveda že kar za začetek 
leta žehm vsem smučarjem in smučiščem na 
Golteh čim debelejšo snežno odejo in kar 
največ poslovnih supehov, saj kaže, da so se 
letos zares dobro pripravili. Tudi v Mozirju bo 
treba marsikaj postoriti in se med drugim dobro 
pripraviti na leto hortikulture in na osrednjo 
prireditev pod imenom „Savinjska roža" seveda 
še organizacijo si žehm, da bi mladi po vseh 
osnovnih organizacijah še resneje pristopih k 
delu, saj so pred nami zahtevne naloge, k i j ih ne 
bomo mogli ni t i smeh zanemariti." 

sadove, saj bodo številni ljubitelji gora v teh 
postojankah dobili varno in gostoljubno 
zavetje." 

MARJA JEŽOVNIK, Mozirje:„Seveda ne bi 
bila prav nič jezna, če bi karkoli krenilo na 
bolje, prav tako pa ne bo nič narobe, če ostane 
vse tako kot je bilo v letošnjem letu. Povsem 
naravno se mi zdi, da si najprej zaželim zdravja, 
sebi in svojim, poleg tega še dovolj veliko mero 
uspehov na delovnem mestu in v šoli. Povedati 
moram, da me veseli podpis družbenega dogo-
vora, s katerim so se organizacije združenega 
dela obvezale plačati 30 dinaijev na zaposlenega 
in ta sredstva nameniti za enotno obdaritev 
otrok na področju naše občine. Obdaritev bodo 
pripravile krajevne skupnosti in osnovne šole in 
tako vsem našim najmlajšim v lepi meri osrečile 
skok v novo leto. Kar se Mozirja samega tiče mi 
seveda najprej padejo na misel želje po ureditvi 
preskrbe v kraju, problema torej, k i nas tare že 
dovolj dolgo, upam pa tudi, da ne bomo zatajili 
pri razreševanju ostalih nalog, k i stoje pred 
nami." 



Čestitki se pridružujejo družbenopolitične organizacije Ko novega. 

Dobro, a ne dovolj 
Gospodarstvu moz i rske o b č i n e je k ren i lo na bol je — O b j e k t i v n e težave niso oprav ič i lo za 
lastne slabosti - H i t r o naraščanje zaposlenosti - Manjše število t e m e l j n i h organizaci j z 

izgubo 

Glede na prikazane rezultate 
iz tekočega poslovnega združe-
nega dela mozirske občine bi 
lahko trdil i , , da se t i izboljšu-
jejo. Z njimi pa zaradi nekaterih 
stalnih slabosti, najprej pri 
ustvarjanju in nato pri delitvi 
dohodka, ne moremo bit i zado-
voljni. Predvsem zaradi tega ne, 
ker bi nadaljevanje pojavljanja 
teh slabosti, v največji meri sub-
jektivnega značaja, ogrozilo do-
sego strateških ciljev, k i so 
opredeljeni v družbenem dogo-
voru o temeljih plana do leta 
1980 in k i so hkrati iztočnica 
za nadaljni razvoj mozirske 
občine. To potrjuje tudi analiza 
poslovnih rezultatov organizacij 
združenega dela za tričetrtletje 
tega leta. 

Primerjalna ocenitev poslov-
nih rezultatov z enakim obdob-
jem lani je težavna zaradi neka-
terih sprememb, ki j i h moramo 
dosledno upoštevati, če želimo 
dobiti kar najbolj realno sliko 
dosežkov. Te spremembe so 
prevsem: nižja primerljiva osno-
va zaradi slabih poslovnih rezul-
tatov OZD v enakem obdobju 
lani, k i je bila posledica nizke 
rasti proizvodnje in spremenje-
nih zakonskih predpisov; zaradi 
tega, ker letošnji poslovni rezul-
tati temeljijo na novem kont-
nem planu; dohodek se po do-
loči l ih zakona o združenem de-
lu razlikuje od dohodka po sta-
rih predpisih; slednjič je treba 
upoštevati tudi dejstvo, da na 

rast dohodka v letošnjem letu 
vplivajo tudi vnovčene teijatve 
iz prejšnjega leta. 

Glede na določeno konjunk-' 
turo, k i vlada na domačem trgu 
je trend gibanja mozirskega go-
spodarstva ugoden, ne pa zado-
voljiv. Objektivno pogojeni re-
cesivno-konjunkturni ciklusi, k i 
na gospodarstvo nujno vplivajo, 
namreč ne odpravljajo in ni t i ne 
opravičujejo notranjih slabosti, 
kot so slaba organizacija dela, 
neodgovornost ali neznanje po-
sameznikov, slaba izkoriščenost 
delovnega časa, umskih poten-
cialov ter podobno. Vse to po-
vzroča, da so učinki nižji od 
pričakovanih. 

Gospodarstvo je v devetih 
mesecih ustvarilo za 32 indeks-
nih točk celotnega prihodka 
več, kot v enakem obdobju 
lani. Zaradi ugodnega gibanja 
razmerja med celotnim prihod-
kom in porabljenimi sredstvi se 
ekonomičnost poslovanja iz-
boljšuje, neposreden rezultat 
tako ugodnega gibanja je tudi 
ustvaijeni dohodek, k i ima letos 
visoko stopnjo rasti, z indeks-
nim izrazom 166. Gospodarstvo 
je letos ustvarilo za 90.985 
tisoč dinaijev več dohodka kot 
v primeijalnem obdobju lani. 
Kljub temu pa takšen rezultat 
ni zadovoljiv, saj pomeni le 
65,5 odstotka načrtovanega do-
hodka. Struktura dohodka ka-
že, da zmerno narašča delež za 

skupne in splošne potrebe in 
hitreje delež za ostale namene, 
pada pa delež tistega dohodka, 
k i ostane organizacijam združe-
nega dela. 

Ze sicer nizka reprodukcijska 
sposobnost gospodarstva obči-
ne Moziije ne beleži enakih pri-
meijalnih indeksnih vrednosti, 
kot ostale doslej omenjene ka-
tegorije, kar še naprej kaže na 
nizko osnovo ter na investicij-
sko nesposobnost gospodarstva. 
Slednja povzroča nižjo stopnjo 
gospodarske aktivnosti, k i po-
gojuje nazadovanje ali stagnaci-
jo gospodarskega razvoja in 
splošnega družbenega standar-
da. 

Po podatkih iz devetmeseč-
nega obračuna je razvidno, da 
zaposlovanje v občini hitro na-
rašča. Število zaposlenih je le-
tos večje za 276 ali za deset od-
stotkov in dosega številko 3045 
zaposlenih v gospodarstvu. Po-
prečni mesečni netto osebni 
dohodek se je med primerjal-
nimi obdobji povečal za 21 od-
stotkov in dosega 4226 dinar-
jev, kar pa je" še vedno za 7,3 
odstotka pod republiškim po-
prečjem zaposlenih v gospodar-
stvu. Glede na 14,4 odstotni 
statistični dvig življenjskih stro-
škov so zelo porasli realni 
osebni dohodki, kar pa seveda 
ni v skladu z doseženimi rezul-
tati dela. Slednje potijuje tudi 
podatek, da se je produktivnost 
povečala samo za 6 odstotkov. 

Obseg izgub je letos za 29 
indeksnih točk nižji kot v ena-
kem obdobju lani. Po devetih 
mesecih je lani 13 temeljnih 
organizacij ustvarilo 34.872 
tisoč dinaijev izgub, letos pa je 
imelo pet TOZD 10.178 tisoč 
dinaijev primanjkljaja. Na kon-
cu velja omeniti še nekatera 
značilna gibanja v gospodarstvu 
mozirske občine v letošnjem 
letu: 

- terjatve zopet hitreje nara-
ščajo kot obveznosti, 

- zaradi tega hitro narašča 
potreba po kreditih za obratna 
sredstva (indeks 159), 

- vrednost bančnih in drugih 
kreditov znaša že 90 odstotkov 
od doseženega družbenega pro-
izvoda, po zaključnem računu 
za leto 1976 je bi l ta delež 73,9 
odstotka, 

- opazna je hitra rast zalog 
gotovih izdelkov in trgovskega 
blaga (indeks 143), k i je večja 
za 43,540 tisoč dinaijev med 
primerjalnima obdojema, kar 
ima lahko nedvomno negativne 
posledice v prihodnjem obdob-
ju . 

J. P. 
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Srečanje s Tonetom Svetim 
V T o v a r n i usnja v Šoštanju so pripravi l i srečanje s pisatel jem in k i p a r j e m Tonet^ 

Svet ino — K u l t u r o pr ib l ižat i de lovnemu č loveku 

V T o v a r n i usnja Šoštanj so letos 
pr is topi l i k akc i j i p r i b l i ž a t i k u l t u r o 
d e l o v n e m u č l o v e k u . V ta n a m e n so 
organiz i ra l i že več razstav v j ed i ln ic i 
i n t a k o o m o g o č i l i s lehernemu de-
lavcu, da si j i h je l a h k o ogledal . Za -
n i m a n j e za takšne pr i red i tve je v te j 
de lovn i organizac i j i precejšnje. 

Pisatelj in kipar Tone Svetina je 
iregovoril o svojem življenju in 

elu 
V soboto 1 7 . d e c e m b r a je pr ipra -

v i la s indika lna organizaci ja v T o v a r -
n i usnja Šoštanja srečanje s pisa-
t e l j e m i n k i p a r j e m T o n e t o m Svet i -
n o . Srečanja so se ude lež i l i po leg za-
poslenih te t e m e l j n e organizaci je še 
števi lni k ra jan i Šoštanja i n o k o l i c e . 
T o n e Svet ina j e p r i s o t n i m pr ipove-
dova l o ž iv l jen ju m de lu , odgovar ja l 
pa je t u d i na številna vprašanja. 

Po srečanju z de lavc i sem zaprosi -
la T o n e t a Svet ino za krajš i r a z g o v o r . 
Povedal j e , d a j e b i l ze lo vesel pova-
b i l a T o v a r n e usnja Šoštanj . Seveda 
pa to n i n jegov prv i ob isk v d e l o v n i 
organizaci j i . Je častn i č l a n de lovne -
ga k o l e k t i v a A l m i r e i n T o v a r n e ve-
rig. De lovne k o l e k t i v e ob isku je že 
25 let in t o za rad i tega, d a se o d 
delavcev česa n a u č i . O t e m m e n i : 
»Pisatel j , k i je o d t r g a n o d p r o i z v o d -
nje , k j e r se bi je b o r b a za soc ia l i zem, 
ne m o r e rea lno opisovat i tega b o j a , 
k a j t i osnovna b i t k a je vedno v tovar -
n i a l i v k ra jevn i skupnost i . Prav zara-
d i tega sem j a z vedno počaščen , če 
m e kakšen k o l e k t i v povab i . P r i j e tno 
sem b i l p resenečen n a d srečan jem 
t u v Šoštanju . B i la je zelo z a n i m i v a 
razprava in k o l i k o kn j ig so m i pr i -

nesli podpisat i . M o r a m r e č i , d a ne 
drž i , da l jud je ne bere jo v e l i k o . " 

N a vprašanje, kaj m e n i k o t pisa-
t e l j o prenašanju t radic i j n a r o d n o -
osvobodi lne borbe na mlad i r o d , je 
odgovor i l : „ R e v o l u c i j a se le ta 1 9 4 5 
n i k o n č a l a . Revo luc i ja t ra ja še da-
nes. T a k o i m a j o borc i i n m l a d i n a 
dovo l j nalog. M l a d a generaci ja, k i 
stoj i na r a m e n i h prejšnje, v id i dlje i n 
bol je , a m p a k na osnovi i zbojevane 
b o r b e i n m e n i m , da se mora jo m l a d i 
vedno u č i t i n a t is tem, kar so starejši 
dož ive l i in na n j ihov ih i zkušnjah na-
prej grad i t i . M e d narodno-osvobodi l -
n o b o r b o se je porodi la ide ja samo-
upravnega socia l izma in revoluci ja je 
t eme l j najv iš j ih m o r a l n i h v r e d n o t iz 
k a t e r i h napre j g r a d i m o naš sociali-
z e m . M i s l i m , da je č lovek t o l i k o m o -
č a n in t o l i k o svoboden, k o l i k o r je 
sposoben in m o č a n , da b ran i svobo-
do . Bran i l pa j o b o , če ve, zaka j se 
b o r i i n če ve, d a m u ta n a č i n ž ivl je-
nja ustreza, če ve, zaka j se b o r i i n če 
ve, da m u ta n a č i n ž ivl jenja ustreza, 
če ustreza n jegovemu ci l ju — c i l ju , 
zarad i katerega je šel v b o r b o . " 

O b k o n c u pogovora je T o n e Sve-
t ina odgovor i l še na e n o vprašanje: 
K o l i k o je zaživela kul turna' p o l i t i k a 
n a osnov i ka tere se k u l t u r a in u m e t -
nost v rača ta v b a z o neposrednega 
proizvajalca? 

„ V revo luc i j i je bi la kul tura n 
tesneje povezana s p o l i t i k o . Bi 
k u l t u r n e zavesti je b i l o nemogi 
vod i t i b o r b o za spreminjanje sv: 
za drug p r o j e k t č loveka , za osvol 
ditev č loveka in mis l im, da v vojn 
in revo luc i jah , k jer za t i ran i raa 
vrže z oblast i i zkor iščevalce , taa 
rod i jo najvišje mora lne vrednote, 
te najvišje mora lne v rednote seg 
daleč napre j . N e k a j časa smo na 
pozabl ja l i , zda j pa gremo nazaj . ii 
t u r a pr ihaja naza j t j a k a m o r spa( 

Z a k a j pišem? Jaz p iše r i za delov 
ga č loveka . Z a ka j je umetnost? 
delovnega č loveka ! B i t k a , o kal 
sem že govor i l , je v de lovn ih kolel 
v i h i n mis l im, da k u l t u r a in um 
nost spadata v tovarno in krajer 
skupnost . T u m o r a j o b i t i knjižni 
pr i red i tve . G r e za t o , da m i pn 
v o d n j o p o d u h o v i m o , da n i proizv 
n ja samo izkor iščanje človeka, di 
dal n e k a j o d sebe, a m p a k mu t 
n e k a j v rača i n s t e m proizvodnjo! 
duhoviš , j i daješ več j i smisel 
l judje več de la jo , ker vedo, zakaj 
l a j o . " 

T o je b i lo prvo takšno srečanj 
T o v a r n i usnja Šoštanj . Lahko n 
m o da so z n j i m svoj n a m e n doi 
in b o d o p o d o b n a srečanja priit 
t u d i v p r ihodn je . 

M I R A TAl 

Prisotni so z zanimanjem prisluhnili pripovedi Toneta Svetin 

S V E T K R A J E V N E S K U P N O S T I 
in K K S Z D L K o n o v o 

želita 
delovnim ljudem in 
krajanom Ko novega 
uspešno leto 1978. 

I 0b prazniku oboroženih sil ! 
* * 

V sklop prireditev praznova-
nja naših oboroženih sil v mo-
zirski občini je sodila tudi 
osrednja proslava, k i so jo v ne-
deljo pripravili v krajevni skup-
nosti Luče ob Savinji. V pre-
napolnjeni dvorani se je zbralo 
veliko gostov in krajanov, k i j im 
obiska zagotovo ni bilo žal. V 
pestrem in zanimivem progra-
mu so se na proslavi predstavili 
mladinski pevski zbor z osnov-
ne šole, njeni recitatoiji in naj-
mlajši športniki, moški zbor iz 
Luč, mladinci so se predstavili z 
odličnim recitalom in skupno z 
mladinkami ob spremljavi 
ansambla zapeli nekaj revolu-
cionarnih pesmi v sodobni pri-
redbi. Med nastopajočimi je po-
žel še zlasti veliko odobravanje 
harmonikar Radivoje Miladino-
vič iz karavle v Logarski dolini. 

Proslavo so seveda izkoristili 
tudi za svečano podelitev odli-

kovanj in priznanj za dosežene 
uspehe na področju obrambnih 
priprav v minulem letu. Koman-
dant teritorialne obrambe obči-
ne Moziije je za izredno priza-
devanje pri usposabljanju za nu-
denje prve pomoči pri pouku 
civilne zaščite ter za doseženo 
prvo mesto na občinskem in 
sedmo na republiškem tekmo-
vanju nagradil članice ekipe iz 
Solčave. Knjižne nagrade so 
prejele Dragica Plesnik, Marija 
Moličnik, Marija Plesnik, Janica 
Havdej, Marija Štiftar in Zofija 
Pečovnik. Republiški sekre-
tariat je podelil naslednja pri-
znanja: občinska gasilska zveza 
ga je z vsemi svojimi društvi 
prejela za tvorno vključitev v 
aktivnosti civilne zaščite. S 
svojim častniškim kadrom je 
prevzela skrb za pouk in urjenje 
gasilsko tehničnih enot. S pra-
vilnim usmerjanjem je gasilstvo 

v občini izredno napredovalo 
tako v kadrovskem kot mate-
rialnem smislu ter se tako 
uspešno vključevalo v reševalne 
akcije ob elementarnih nesre-
čah jAnton Hribernik je bi l več 
let zaposlen v upravnem organu 
za ljudsko obrambo in bil po-
zneje predsednik sveta za notra-
nje zadeve. Sedaj je predsednik 
koordinacijskega odbora pri 
SZDL in je veliko svojih napo-
rov posvetil pravilni usmeritvi ' 
in delovanju odborov za SLO; 
Bojan Karče je že več let pred-
sednik odbora za SLO v krajev-
ni skupnosti Moziije. Pod nje-
govim vodstvom so dosegli od-
lične uspehe pri obrambnih pri-
pravah in obrambni načrt uspe-
šno preverili v vojaški vaji. Pred-
sednik Tito je za zasluge pri 
utijevanju bojne pripravljenosti 
enot, za vnemo pri uresničeva-
nju postavljenih nalog in za 
delo pri krepitvi ljudske obram-

be z Redom za vojaške zasluge s 
srebrnimi meči odlikoval Fran-
ca Urlepa, Jožeta Rakuna in 
Jožeta Kumra. Vsi prisotni so 
še zlasti navdušeno sprejeli vest, 
da je občinski štab teritorialne 
obrambe prejel letošnje Odličje 
22. december za uspešno skup-
no delo in dosežene uspehe na 
področju obrambnih priprav z 
mladimi in razvijanju revolucio-
narnih tradicij v letu 1977. 
Komandant štaba, Jože Celin-
šek je odličje prejel v petek na 
osrednji prireditvi v Kranju iz 
rok predsednika republiške 
konference ZSMS Ljuba Jasni-
ča in komandanta ljubljanskega 
armadnega področja Franca 
Tavčaija—Roka. 

J. P. 



15 let 
kupnega 
fela 
korenja 
itbrni jubilej bo Gorenje obeležilo s 
z&devanji in akcijo, da bi kar največ 

ustvarili, in to za družbo in zase 

V vseh naših tovarnah moramo ustvariti 
Smo vzdušje, k i ga Gorenje zasluži za 25. let 
Jtcoja, vzdušje za še hitrejše uveljavljanje eko-
inasldh rešitev zakona o združenem delu, za 

ivelj javljanje slehernega delavca kot subjekta 
Isteima Gorenje, na katere: a j t Gorenje zmeraj 
jpdlilo in ki mu je omogočilo uveljavitev na 
feosslovanskem in svetovnem tržišču kot gi-
jintaa, ki je sposoben razvojno, tehnološko in 
ižnoo združiti in povezati dislocirano proizvod-
jo i in s pridobljenim znanjem omogočiti razvoj 
idi < drugim. 

sTco smo tudi že dokazali. Iz „družbe" neraz-
It ihi preraščajo med razvite kar 3 občine v Slo-
Snijiji, in to s pomočjo programov, k i j ih je ure-
iričLHlo Gorenje v občinah Radlje ob Dravi, 
lornnje Radgone in Lendave. Zadnji čas pa se 
ojavivlja Gorenje tudi na območju Črnomlja, 
jer r se želimo investicijsko še bolj angažirati. 
Ib 1 tem pa začenjamo v zadnjem času tesneje 
»deleVroti z več delovnimi organizacijami na 
iiamvitih območjih drugih republik ter pokra-
b, p posebej na Kosovem in v Makedoniji. Naš 
pnacept sodelovanja in povezovanja je torej za-
»vljljen na celotnem jugoslovanskem prostoru, 
l see vključuje v poslovno plansko skupnost in 
Iproodukcijsko celoto DOM. 

Nfladaljnje dograjevanje sistema in dohodkov-
ih codnosov bo razčistilo tudi probleme, s kate-
mi i se še srečujemo, in nas še tesneje medseboj-
p pipovezalo. Morda bo kdo dejal, da govorimo 
•prereveliki širini Gorenja in da ob tem pozablja-
lo i na Velenje, kjer se je začelo Gorenje razvi-
iti i in kjer je matična tovarna. To pa ni res, saj 
i ve)elenjskemu Gorenju lahko samo v ponos, da 
mo o ustvarili oziroma dosegli to, kar Gorenje 
inetes predstavlja. Sicer pa se v Velenju razvijajo 
idrlri, ki delujejo na tehničnem, marketinškem 
ekikonomskem področju, torej strokovnjaki, k i 
,v„zasadili lopato" v znanstveno raziskovalno 

elo.o. 

V i zadnjem obdobju je prišlo do nadaljnje 
jecitializacije funkcij, k i združujejo delo v Go-
jnjuju. Določene so naloge nove delovne orga-
pacacije Gorenje - Promet - Servis, k i združuje 
fcnktkcijo vseh delovnih organizacij Gorenja na 
jgu,u, to je od tržnih raziskav, prodaje doma, 
TOzoza ter servisiranja. Tako smo osvobodili vse 
bz\zvodne organizacije dela, kar zadeva tržišče 
feoanaložili novi delovni organizaciji skrb za trži-
le ii. in nastop na tržišču. V ustanavljanju je tudi 
bselsebna delovna skupnost, k i bo skrbela za t^h-
Ičnini razvoj, za razvoj programa Gorenje — 
OMM. Ob tem ne bi posebej omenjal tudi dru-
| i nalog v zvezi s skupnimi zadevami, pri 
pmener gre tako za poenotenje sistema Gorenje 
Bt zt za skupni center kakovosti, standardizacijo 
feariameznih proizvodov, skupno ustanavljanje 
mananje trgovinskih podjetij i td. Vse to pa pove-
lje je točno določene smernice s planom, k i ga 
prejeejema za svojega sleherni delavec. Plan pa že 
lapiprej razmejuje posamezne funkcije ter tudi 
ijdedemokratičnejše ter ekonomsko najustrez-
sjšoišo delitev in uporabo dohodka. 

ZaZa Gorenjem je res 25 let skupnega dela, 
5la,la, začetega v obdobju uvajanja samoupravlja-
la vi v Jugoslaviji in k i ga zdaj nadaljujemo s kar 
ijbcjbolj doslednim uresničevanjem vsebine za-
onana o združenem delu. Gorenje se je razvijalo 
okTjkviru novih odnosov, za katere smo se dogo-
Jrilirili. Jubilej 25-letnico Gorenja, bomo proslav-
i l i \li v znamenju misli tovariša Edvarda Kardelja 
Sarramo človek, k i prevzame tudi odgovornost za 
'ojojjosvobodo,je lahko svoboden!" 

Ta Ta misel, to načelo, je bilo prisotno v vseh 25 
tih ih nastajanja in rasti Gorenja. Zato bomo 

tudi naš jubilej obeležili s prizadevanji in akcijo, 
da bi kar največ ustvarili, in to za družbo in 
zase. 

Vsem delovnim ljudem in občanom v krajih, 
kjer so tovarne Gorenja, posebej pa še 17.000 
delavcem Gorenja širom po Jugoslaviji in v sve-
tu želimo srečno, zadovoljno in uspešno Novo 
leto 1978." 

generalni direktor 

I V A N ATELŠEK, 
SOZD GORENJE 

V novo leto 
z velikimi 
načrti 
Prebivalci krajevne skupnosti Šmartno 
ob Paki bogatejši za marši kakšno prido-

bitev in delovno izkušnjo 

„Če skušamo pod leto, k i mu že odštevamo 
zadnje ure, potegniti črto in ga oceniti po 
uspešnosti, potem bo bržkone veljala naslednja 
ugotovitev: vsi delovni ljudje in občani s podro-
čja Šmartnega ob Paki smo lahko z delom, k i 
smo ga letos opravili v naši krajevni skupnosti 
nadvse zadovoljni. 

Naš kraj stopa v novo leto bogatejši za marsi-
kakšno pridobitev in delovno izkušnjo. Sko-
rajda ni področja v delu naše skupnosti, kjer ne 
bi dosegli kakšnih vidnejših rezultatov. Kljub te-
mu, da je o mnogih naših akcijah bilo že dosti 
govora, naj naštejem še enkrat vse tisto, kar 
nam je letos uspelo izvesti. Prav v teh dneh gre-
do proti koncu dela na najnovejšem objektu v 
Šmartnem, ki ga vsi že tako dolgo in nestrpno 
pričakujemo. V njem bo nov zdravstveni dom z 
manjšo lekarno in laboratorijem, pošta in kar 
sedemnajst stanovanj. O pomembnosti vsega te-
ga najbrž hi potrebno preveč izgubljati besed, še 
posebej če upoštevamo dejstvo, da bo z upora-
bo starih prostorov rešen problem domovanja 
nekaterih organizacij in društev, k i delujejo pri 
nas. Drug pomemben objekt, k i je bil letos do-
grajen v Šmartnem, je gasilski dom, ki nam je 
prav tako nujno potreben. Uredili smo tudi ne-
kaj perečih komunalnih problemov. Posodobili 
smo cesto po Hudem potoku, pri čemer so se 
naši krajani zelo izkazali, saj so opravili lepo 
število udarniških ur. Trenutno urejamo stoštiri-
deset metrov dolg pločnik po vasi, k i bo vsaj 
delno zagotovil varnost pešcev. Tudi Pako, k i 
nam je večkrat ponagajala s poplavami, samo 
začeli kroti t i in jo v dolžini štiristo metrov že 
regulirali. Prav tako smo uspeli urediti štirideset 
hišnih priključkov na kanalizacijsko omrežje, za 
kar je res bil že skrajni čas. Naši krajani so se 
celo leto trudil i, da bi živeli v čimlepše ureje-
nem okolju. V ta namen smo že uredili prvi 
nasad. v 

K vsemu temu bi bilo treba dodati še nekaj o 
družbenopolitičnem življenju naših krajanov. 
Organizacij in društev je pri nas zelo veliko in 
kmalu bomo ustanovili še aktiv Zveze rezervnih 
vojaških starešin, tako, da bo naše družbeno-
politično delo še bolj pestro. Kljub temu, da so 
delovni uspehi zelo vzpodbudni, pa se je pri ne-
katerih organizacijah pokazal tale problem: vse 
preveč dela odpade na pleča tistih, k i te organi-
zacije vodijo. Zato bomo že v prihodnjem letu 
skušali to pomanjkljivost odpraviti. Začeli smo 
že s kadrovskimi pripravami na volitve, k i so 
pred nami in potrudili se bomo, pritegniti k de-
lu čimširši krog ljudi tako, da posameznikov ne 
bomo obremenjevali s prevelikim številom funk-
cij. 

V zvezi s tem je treba omeniti tudi to, da se 
delegatski sistem dobro uveljavlja, čeprav se še 
kažejo nekatere pomanjkljivosti, predvsem v ne-
izpolnjevanju obveznosti nekaterih delegatov. 
Vsemu temu bo potrebno posvetiti še več po-
zornosti, zato nas na tem področju čaka v na-
slednjem letu veliko dela. Sicer pa pričakujemo 
novo leto z velikimi načrti, k i j ih bomo skušali 
izpeljati. Najbolj pereče je vprašanje preskrbe z 
vodo, k i ga bo treba takoj rešiti, saj je od tega 
odvisen nadaljnji razvoj Šmartnega. Razmišljali 
smo že o tem, kako bi ojačali vodni sistem, 
vendar še dokončne odločitve niso sprejete. V 
smeri od Rečice ob Paki proti Šmartnem bomo 
regulirali še štiristo metrov Pake in Rečico tudi 
dokončno povezali z novo cesto Hudi potok. 
Športniki društva Partizan potrebujejo nove gar-
derobe in tudi to bo v kratkem treba urediti. 
Naša velika želja je tudi obvoznica Šaleške magi-
strate, s katero bi zelo razbremenili predvsem 
močan tovorni promet, k i poteka skozi Šmart-
no. V središču našega kraja stoji prosvetni dom, 
ki ga je nujno potrebno preurediti. V nasled-
njem letu bomo naročili idejne načrte in začeli 
zbirati sredstva. S pogoji za vadbo imajo proble-
me tudi nogometaši. Pomožno igrišče, kjer so 
trenirali doslej, so izgubili, in potrebno bo 
poiskati novega. 

Dela in načrtov je torej kar dovolj in vroča 
želja nas vseh je, da bi tudi leto, k i prihaja, 
zaključili tako uspešno kot smo letošnjega. 

Rad bi se zahvalil vsem občanom, ki so ka-
korkoli pomagali pri uresničevanju našega pro-
grama, z udeležbo pri skupnih akcijah, z velikim 
številom udarniških ur ali kakšno drugo obliko 
pomoči. Upam in želim, da bo tudi v nasled-
njem letu tako. Vsem skupaj pa čimveč sreče in 
uspehov v novem letu. 

FRANC MALUS, 
predsednik sveta 

krajevne skupnosti 
Šmartno ob. Paki 

Uspešno 
opravili 
vse naloge 

Velenjski rudarji stopajo v leto 1978 
novim dejovnim nalogam nasproti 

Ko se je leto 1976 hitro bližalo h koncu in so 
bile zadane naloge tozdov RLV uresničene ter 
predvidena planska proizvodnja premoga pre-
sežena, smo za prihodnje leto 1977 načrtovali 
izkop 4,500.000 ton premoga. 

Že po nekaj delovnih dneh v mesecu januarju 
pa nas je na pripravi št. 109 doletela huda ne-
sreča. Napredovanje prog v neraziskanih pod-
ročjih je bilo ustavljeno. Ukrepi, k i so sledili, so 
hudi. S sodobnimi dobivalnimi stroji je bilo v 
takih področjih napredovanje z rezanjem prepo-
vedano. Napreduje se z odstreljevanjem celega 
profila, dobivalni stroj služi samo kot naklada-
lec. Prevzeti so bih še nekateri varnostni ukrepi 
kot predvrtavanje z osmimi vrtinami dolžine a 
20 m, po-odstrelitvi čakanje je 1 uro itd. Posle-
dice na proizvodnji se pokažejo takoj. Odkopna 
fronta ni pravočasno pripravljena, skupni na-
predki so na pripravah manjši za 40 - 50 %. 

Proizvodne težave, k i nas spremljajo že od 
juli ja v lanskem letu (vdor blata na k. — 10 in 
letos vdor plina) narekujejo prehod iz vertikal-
nega odkopavanja na horizontalno. Vendar je 
zaradi navedenih razlogov odkopavanje na etaži 
k. — 10 popolnoma ustavljeno. V mesecu avgu-
stu pričnemo s ponovnim odkopavanjem na tej 
etaži. Odkopavamo samo podkopni del čela. 

Kljub težavam, k i sem j i h naštel, presežemo 
polletni delovni načrt za 16.500 ton. Produktiv-
nost pa je bila večja od lanske za 5,2 %. V tem 
času pa se odkopna fronta, kot posledica že 
omenjenih ukrepov, zmanjša od 1660 m na 
1220 m. S tem se zniža tudi dnevna proizvodnja 
iz 16.126 ton v prvem polletju na maksimalno 
13.500 ton v kri t ičnih mesecih (jul i j , avgust, 
september). 

Težave, k i smo j i h imeli tekom poletnih 
mesecev, bodo kljub vsem prizadevanjem in 
požrtvovalnosti naših rudaijev, pustile posle-
dice. 

Načrtovana proizvodnja bo dosežena le z 
98 % ah namesto 4,500.000 ton le 4,400.000 
ton. Izgubljeno proizvodnjo v poletnih mesecih 
ni bilo mogoče nadoknaditi zadnje mesece v 
letu. 

Vdor blata julija lansko leto je imelo za po-
sledico tudi delno preusmeritev našega razvoja. 
Po tem vdoru smo morali razvoj odkopne meto-
de preusmeriti iz velenjske v horizontalno od-
kopno metodo. Pri upoštevanju vseh izkušenj, 
k i j i h imamo s hidravličnimi podpoiji, smo se 
odločili za podporje Dowty angleškega proizva-_. 
jalca. Po dobljenih rezultatih prvih dveh mese-
cev (poskusno obratovanje) lahko smatramo, da 
smo pravilno ocenili kvalitete tega podpoija in 
daje začrtana pot pravilna. 

Leto 1977 je za nas rudarje zelo pomembno 
tudi pri uresničevanju zakona o združenem 
delu. 

Novembra 1976 leta smo z veseljem sprejeli 
„delavsko ustavo" (ZZD). Čeprav smo imeli že 
precej samoupravnih izkušenj v tozdu smo mo-
rah na tem področju še marsikaj urediti, sprejeti 
in dopolniti tako, kot zahteva ZZD. Rudarji 
TOZD RVL v teh prizadevanjih nismo stali kri-
žem rok - ob strani. Aktivno smo se vključili v 
ta dogajanja. Potrudili smo se izpolnjevati svoje 
naloge, k i j i h je pred nas postavila družba. Sle-
dili smo ciljem našega voditelja, tovariša Tita, 
prepričani, da ravnamo prav, zavedajoč se te-
žav, k i so nas obkrožale, pa vendar pripravljeni 
premagati vse kar bi nam ostalo na začrtani 
poti. 

Že ustanovljene TOZD v RLV smo temeljito 
ponovno pregledali. Pregledali smo tudi, če smo 
iskoristih vse možne zahteve, k i j i h nalaga ZZD. 
Ustanovili smo nove TOZD in DS tam, kjer so 
za to bili dani pogoji. V kasnejši fazi smo zdru-
žili vse dele, k i spadajo v eno reprodukcijsko 
celoto med seboj. Tako je korak za korakom 
nastajala nova samoupravna tvorba DO RLV, 
pred nami pa je še združitev v SOZD REK. 

Vsi samoupravni akti, ki j i h potrebujemo so 
sprejeti. To pa še zdaleč ne pomeni, da so vse 
stvari rešene. Samoupravni sporazumi in drugi 
samoupravni akti niso sami sebi namen. So 
vodila po katerih se moramo vsi ravnati, pa tudi 
po njih delati. So tista osnova po kateri vsakdo 
lahko deli samo tam, kjer je ustvarjal. 

Z zadovoljstvom ugotavljam, da smo v tem 
letu uspešno opravili vse naloge, tako proizvod-
ne kot samoupravne. Popolnoma pripravljeni 
stopamo v leto 1978 novim delovnim nalogam 
nasproti. 

Vsem rudarjem, delavcem REK in občanom 
čestitam SREČNO NOVO LETO 1978 in v 
njem zaželim veliko delovnih uspehov in osebne 
sreče. 

SLAVKO JANEŽIČ, 
direktor rudarstva 

REK VELENJE 



V velenjsko 
jamo vse več 
strojev 
Velenjskim prilikam prilagojeno jamsko 
podpor je Dowty že daje prve rezultate — 
Premog naj bi v prihodnje kopali le stroji 

Velenjski rudarji so že vrsto let pred zahtev-
no nalogo. Vse večje potrebe po električni ener-
giji terjajo od njih, da morajo vsako leto iztrgati 
zemlji kar največ premoga. Po srednjeročnem 
programu morajo rudarji v prihodnjem, to je 
1978. letu nakopati kar 4,700.000 ton lignita, 
to je poprečno 17.700 ton na dan. Ob tem se v 
velenjskem premogovniku zavedajo, da je njiho-
va nadaljnja razvojna možnost predvsem v 
posodabljanju proizvodnje, s čimer bi se med 
drugim povečala varnost pri delu, s tem pa 
zmanjšala tudi precejšnja invalidnost med rudar-
j i . Na drugi strani pa bi moral postati tudi 
rudarski polic bolj zanimiv. 

Raziskave v preteklem ter v letošnjem letu so 
pokazale, da se ožijo področja, kjer bi še lahko 
odkopavali z velenjsko odkopno metodo, k i pa 
je danes že zelo izpolnjena in daje dobre rezul-
tate. (Pri tej metodi pridobivajo premog na 
10-metrski etaži in to 2,5 metra v podkopu, 
ostalo pa naknadno v nadkopu). Zato se vse 
bolj usmerjajo na tako imenovani horizontalni 
način odkopavanja, to je pridobivanje premoga 
samo v podkopu. 

S horizontalnim načinom pridobivanja 
premoga so na rudniku začeli že leta 1963, ko 
so dobili prvi OMKT komplet, k i pa je zaradi 
preslabega podporja, prevelikih pritiskov, pa 
tudi zaradi neizkušenosti rudarjev, začel kazati 
rezultate šele po letu 1972. 

Pred približno dvema mesecema so na Rudni-
ku lignita Velenje začeli poskusno uvajati 

velenjskim razmeram prilagojeno angleško 
podporje Dowty. To hidravljično podporje je 
kombinacija ščitnega in nosilnega podporja. 
Postavili so ga v jami zahod in z nj im dosegli 
boljše proizvodne rezultate. Čelo Dowty je 
dolgo 81 metrov, sestavlja pa ga 52 enot oziro-
ma sekcij, ena izmed nj ih pa ima nosilnost 325 
ton. S tem odkopnim strojem lahko pridobivajo 
premog do višine 3,2 metra. 

Po začetnih težavah so dosegli z Dowtyjem 
poprečno proizvodnjo 1200 ton na dan. (15 
tem na meter na dan). S pridobivanjem izkušenj 
pa se t i rezultati izboljšujejo, saj so 14. 
decembra prvič z Dowtyjem nakopali 2000 ton 
na dan ali 25 ton na meter na dan. V pone-
deljek, 19. decembra, pa so z novim strojem, 
kjer je poprečno zaposlenih dvanajst rudarjev, 
nakopali že 2240 ton premoga. 

Mehanizirani odkopni sistem ima prednost 
pred velenjskim klasičnim načinom kopanja 
premoga zlasti v področjih, kjer so nevarnosti 
vdora vode oziroma peskov, veliko varnejši pa je 
tudi zaradi tega, ker pri njem rudarjem ni treba 
stopati v nadkopni del, to je nepodgrajeno 
področje, ampak opravljajo vsa dela iz varnega 
podgrajenega prostora. Podporje Dowty je v 
primerjavi s podporjem OMKT toliko varnejše, 
ker je močnejše, ima tudi poseben oddelek za 
pohod rudaijev tako, da ni njihova varnost 
ogrožena od vlečne verige oziroma od padanja 
premoga. 

Za posodabljanje proizvodnje morajo na 
Rudarsko elektroenergetskem kombinatu 
seveda namenjati ogromna sredstva. Tako znaša 
vrednost opreme čela Dowty približno 50 
milijonov dinarjev. 

Poleg velikih finančnih sredstev pa zahteva 
uvajanje hidravličnega podporja in mehanizacije 
odkopavanja premoga seveda tudi dodatno 
izobraževanje kadrov. Vse to prinaša na eni 
strani večji delovni učinek, s čimer rešujejo 
vprašanja pomanjkanja delavcev in kar je najpo-
membnejše večjo varnost pri delu oziroma 
zmanjševanje števila invalidov. 

Skratka, vsa njihova prizadevanja so usmer-
jena v dosego cilja, da bi bilo na odkopih kar 
najlažje delo, da bi premog kopali le stroji, s 
katerimi bi upravljali rudarji. Upajo, da se bodo 
s podpoijem, kot je Dowty, temu cilju čim bolj 
približali. 

Star način pridobivanja premoga se vse bolj 
umika novim metodam 

Novo, velenjskim razmeram prilagojeno hidravljično podporo Dowt, bo olajšalo delo rudaijev in 
omogočilo povečanje proizvodnje premoga 

črno zlato 
ni nehalo 
sijati 

V jami Škale rudnika lignita REK Vele-
nje so 15. decembra nakopali 1 milijon 
ton lignita — Življenjska doba jame 
Škale, to je območja, kjer so pred sto 
leti začeli kopati premog, podaljšana za 

10 do 15 let 

15. decembra 1977 so v jami Škale dosegli 
pomemben proizvodni dosežek. Tega dne so 
rudaiji dosegli mili jonto tono lignita v leto-
šnjem letu. To je prvič v zgodovini te jame, da 
so iz nje dobili v enem letu milijon ton nako-
panega premoga. V tozdu jama Skale so na za-
četku leta načrtovali 900.000 ton premoga. 
Kot pa kaže bodo proizvodni načrt za letos 
presegli za okrog 150 tisoč ton. 

„Jama Škale je nekaj izredno zanimivega," 
je dejal Alojz Holešek, k i v teh dneh odhaja v 
zaslužen pokoj. »Predlani smo praznovali 
100-letnico rudarjenja v Šaleški dolini. Premog 
so začeli najprej kopati prav na območju jame 
Škale. Po drugi svetovni vojni sta bila mehani-
zacija in tehnološki proces na izredno nizki 
stopnji. Kopali smo na star način in delo je 
bilo za rudarje seveda izredno težavno. Toda 
potrebe po premogu so bile vse večje. 

V letu 1960 pa smo proizvodnjo v jami 
Škale povsem opustili. In tako je v letih 
1960-65 jama Skale stala, kot star izčrpan 
rudnik. Nihče ni mislil, da bomo v njej še kdaj 
kopah lignit. Zunanje objekte smo dali v na-
jem Gorenju, k i se je preselilo v Velenje in za-
čelo svojo strmo razvojno pot. Leta 1965 pa 
je prišla zahteva, da je treba jamo ponovno 
odpreti in odkopati preostali premog. Celotno 
proizvodnjo pa naj b i namenih za načrtovani 
EKK. Da b i dobili rudaiji ustrezno izobrazbo, 
smo pred dvajsetimi leti ustanovili rudarsko 
šolo. Do leta 1965 so se učenci uvajali v po-
klic rudaija neposredno v proizvodnji, skupno 
z ostalimi obrati. Seveda je to oviralo » 
n rmalno proizvodnjo. S tem pa, ko je bi l 
ustanovljen rudarski praktični pouk, smo 
lahko premog normalno proizvajali, učenci pa 
so imeli na drugi strani možnost kvalitet-
nejšega pouka, v boljših pogojih (manjši priti-
ski, boljše zračenje ipd.). Takšna odločitev je 
bila seveda najbolj pravilno, saj smo le tako 
lahko dobivali dobre - kvalificirane rudarje. 

Takoj po odločitvi, da je treba jamo Skale 
ponovno aktivirati, smo začeli z obnovo same-
ga šahta in leta 1966 že začeli odkopavati 
prvo etažo južno od „Rudolfšahta", kjer smo 
tudi vozili premog „na dan". 

Komaj smo dosegli normalno proizvodnjo, 
že je prišel nov udarec za nas rudaije. Leta 
1967 se je začela velika kriza v rudarstvu. Čez 
noč je bilo treba jamo opustiti, jo konzervirati 
in zmanjšati proizvodnjo v rudniku na mini-
mum. Kako hudo je bilo, ko smo morali, ker 
je kazalo, da bo preveč premoga, odpuščati 
tudi mlade rudaije, se skorajda ne da povedati. 
Z ostankom učencev smo se preselili na jugo-
vzhodno področje na nova delovišča in v mini-
malnih razmerah izvajali učence naprej v ru-
darski poklic." 

Toda črno zlato v jami Škale kljub temu ni 
nehalo sijati. Ob izgradnji termoelektrarne 
Šoštanj 3 je bilo treba nakopati znova več pre-
moga. Jamo so spet odprli. In proizvodnja je 
konec leta 1968 spet tekla tako kot so želeli. 
Razlika je bila le v tem, da so opustili star na-
čin klasiranja premoga. Napravili so preboj v 
jamo Preloge in odslej vozili na dan premog iz 
jame Preloge. S tem se je proizvodnja veliko 
pocenila. Potrebe po premogu so bile tedaj 
velike. Zato se je jama Škale hitro razvijala. 
Predvidoma naj b i v njej vsako leto nakopali 
600.000 ton premoga. Vse dotlej, dokler b i 
bile zaloge. 

„Leta 1971 smo začeli v jami Škale posto-
poma uvajati hidravljično pdopoije in medtem 
dobili novo izvozno okno v Pesju. 

Proizvodnja je tekla naprej. Toda le do 8. 
decembra 1973. Tedaj smo doživeli znova zelo 
hud udarec. Jamo je zalila triadna voda. V 
boju z naravno stihijo pa smo znova poželi 
zmago in leta 1974 smo spet začeli normalno 
kopati premog. 

Območja triadne vode so danes dobro raz-
iskana in ne predstavlja več nobene večje ne-
varnosti za rudaije. S tem, ko smo premagali 
triadno vodo, smo sprostili nove zaloge pre-
moga, zlasti tiste, k i so bile vezane na varnost-
ne stebre in odprla se je nova življenjska doba 
jame za nadaljnjih deset do petnajst let. 

Kljub vsem tem dogodovščinam in težavam, 
k i so nas spremljali, smo izšli kot zmagovalci, 
čeprav je bilo treba v to vložiti veliko žuljev 
in naših naporov. Toda trud je bi l poplačan. 
Dosegli smo proizvodnjo mil i jon ton premoga, 
katero smo načrtovali že pred leti. Mislim, da 
smo lahko ponosni, da smo našo jamo razvili 
do takšne stopnje, da bomo lahko' tudi v pri-

hodnje z zniževanjem vode obdržali to profc 
vodnjo in tako prispevali pomemben delež 
izpolnjevanju proizvodnega načrta celotne] 
rudarsko elektroenergetskega kombinata Vel 

rije. 
Ob vseh teh proizvodnih prizadevanjih 

ne smemo pozabiti, da je šlo skozi jamo Ška 
ogromno rudarskih vajencev, k i so danes nos 
ci proizvodnje. Do danes smo izšolali 236 
učence vseh učencev. Zanimivo je tudi, da 
fante nismo šolali le zase, ampak so zaposle 
tudi drugod. Značilno za našo jamo je tudi, < 
je najmlajša, saj imamo 150 mladincev, okn 
40 odstotkov delavcev nima stalnega prebiva 
šča v Velenju, tretjina od teh pa j ih je iz dr 
gih republik. 

Premogovne rezerve v jami Škale so še v S 
delu jame, medtem ko je vzhodni del že odko 
pan. V stebru 11, k i je v Severnem delu jam 
smo pristopih k novemu projektiranju. Jani 
odpiramo z novim triadnim odpadnikom, 
bo služil za zračenje, transport in odvod triai 
ne vode. Prav s tem vpadnikom bomo v bodi 
če, ko bo premog izkopan, prišli do dobi 
pitne vode in tako rešili tudi to pereče vprai 
nje v občini. 

Pozabiti pa ne smemo tudi na ponovno n 
kultivacijo ugreznjenih zemljišč, kar pa men 
b i t i skrb nas vseh!" 

Jašek Škale leta 1975 

Delovnim ljudem drugih delov-
nih organizacij sozda Rudarsko 
elektroenergetski kombinat Ve-
lenje ter vsem našim delovnim 
ljudem in občanom 

iskreno čestitamo 
za novo leto 1978 in jim želijo 
novih delovnih uspehov, osebne 
sreče in zadovoljstvo 

SOZD Rudarsko elektro-
energetski kombinat Vele-
nje 
Delovna organizacija 
RUDNIK LIGNITA VELE-
NJE 
VELENJE 

TOZD Jama Preloge 
TOZD Jama Pesje 
TOZD Jama Škale 
TOZD Jamska mehanizacija 
TOZD Jamski transport 
TOZD Priprave 
TOZD Jamske gradnje 
TOZD Klasirnica 
TOZD Zunanja dejavnost 
Delovna skupnost zračenje 
Delovna skupnost kopalnice 
Delovna skupnost skupnih služb 



V enem od razredov Na osnovni šoli v Cirkovcah je le še sedem učencev. 

Šola v Cirkovcah po številu učencev naj-
manjša v naši občini in ena najmanjših v 
Sloveniji — V dveh razredih le še sedem 
otrok — Se bo število učencev povečalo. 

Med planotami Ljubele, Vodemlje, Stropnice 
in Smodivnika je ujeta cirkovška kotlinica. 
Tukaj je najbrž v času Rimljanov vodila stran-
ska pot proti Slovenj Gradcu, kasneje pa se je 
nanjo naslonila tudi srednjeveška pot. Tako v 
Šmartinskih, kot v Škalskih Cirkovcah je kme-
tijstvo še pomembna zaposlitev, čeprav so si 
mnogi poiskali delo v bližnjem Velenju. 

Sneg, k i ga je v Velenju in okolici skoraj pov-
sem pobralo, se tu še začuda dobro upira son-
čnim žarkom in že tako slabo cesto skozi Hra-
stovec proti Cirkovcam, ki res predolgo čaka 
ureditve in asfaltiranja, naredi še dosti slabšo. 

Cirkovce niso velika vas, vendar je bila tu še 
pred dobrimi desetimi leti osemletna osnovna 
šola. Število otrok je potem naenkrat začelo 
upadati. Mladi so vse bolj odhajali v Velenje, si 
tu iskali delo, v Cirkovcah pa je bilo prirastka 
vse manj. 

Danes je na nekdanji osemletni šoli, podru-
žnici centralne šole Miha Pintar-Toledo v Ve-
lenju, le še 7 otrok. Pet otrok obiskuje drugi 
razred in dva tretji razred. Vsi ostali razredi so 
ukinjeni, letos tudi prvi, saj so imeli ob vpisu le 
enega prvošolčka. 

„Prihodnje leto bo nekoliko bolje", pravi edi-
na učiteljica na tej šoli Helena Cafuta, k i pou-
čuje tu že 14 let in se spominja vse drugačnih 
časov. Časov, ko številen otroški živ žav še ni 
napovedal takšnega upadanja učencev, časov, 
ko je tudi sama obiskovala to nekdanjo osemle-
tko (je domačinka) in pridobivala prvo znanje, 
k i ga danes bolj ah manj uspešno prenaša na 
mladi, a maloštevilni rod. 

Tu je še Pavla Krajnc, k i gospodinji, dela na 
vrtu, je čistilka in kurjač ter skrbi da je šola v 

kar najlepšem redu. Otroci dobijo največkrat 
toplo malico, saj kot pripoveduje Pavla, doma le 
redko zajtrkujejo. 

Helena Cafuta meni, da je vzrokov za upada-
nje števila otrok več. Eden najpomembnejših pa 
je prav gotovo ta, da je bila gradnja na tem 
področju dolgo časa prepovedana in da je na 
kmetijah danes vse manj otrok. 

Čeprav je v razredu le sedem učencev (drugi 
in tretj i razred imata pouk skupno) delo ni nič 
kaj lažje. Učiteljica Helena sedaj že resno razmi-
šlja o novem delovnem mestu v šoli v Velenju. 
„Morda še leto, dve", pravi, „potem pa si želim 
drugam." 

Učni uspeh na šoli je sto odstoten, otroci pa so 
nekoliko manj razgledani, kakor tisti v mestu, 
saj j i h starši preporedko jemljejo s sabo. Na 
šoli imajo tudi nekaj krožkov, najbolj pa se 
angažirajo pri pripravljanju proslav, posebno za 
Novo leto in 8. marec. 

„Moj i učenci so tudi kasneje na centralni šoli 
kar pridni. Zdi se mi, da so bolj navajeni samo-
stojnega dela. Upoštevati pa je potrebno, da 
imajo nekateri samo do naše šole več kot pol 
ure hoda, potem pa še dosti več do podnožja 
Hrastovca, kjer j ih pobere avtobus. In kako se 
vleče njihova pot navkreber. Cesta je tu še ved-
no problem." 

Obiskali smo še sekretarja občinske izobraže-
valne skupnosti Srečka Peterlina. Na naše vpra-
šanje o ekonomski in družbeni potrebi podruž-
ničnih šol s takšnim ali nekaj večjim številom 
učencev, je dejal: 

podružnične šole so poseben problem. Res 
je, da družbo zelo veliko stanejo, saj je draga 
amortizacija in celotno delo šole. Vendar pa mi-

x slim, da moramo tu videti predvsem kulturno 
družbeno poslanstvo, k i ga takšna šola opravlja. 
Ohranitev podružničnih šol pa je pomembna tu-
di iz stališča ljudskega odpora in samozaščite. Z 
ukinitvijo šole prav gotovo osiromašimo kraj in 
mu odvzamemo tisto družbeno kulturno gibalo, 
k i ga šola na vasi še posebej lahko nudi. Zato in 
zaradi težnje približati šolo učenčevemu domu 
(posebno na agrarnih področjih), menim, da je 
ohranitev podružnic v širšem družbenem intere-
su." 

BORIS ZAKOŠEK 

ŠŠola v Pesju je pred kratkim slavila tridesetle-
licco. Ob tej priložnosti so nam pionirji pionir-
;egga odreda Karel Destovnik-Kajuh s te šole, 
Dsilali pisemce, k i smo ga dopolnili še z nekate-
miii podatki. 
RR.es, tridesetletnica ni tako častitljiv jubilej, 

ikcor ga je v začetku letošnjega šolskega leta 
iviila osnovna šola Biba Roeck iz Šoštanja 
Iveesto let), je pa zanimiva z druge strani. Tukaj 
i j<je namreč razvilo tesno sodelovanje in pove-
ivaa med krajevno skupnostjo in šolo, pravza-
•aw med vsemi l judmi tega kraja z življenjem, 
slcomin uspehi šole. 
Wsi čutijo potrebo po kvalitetnem in sodob-

!irm pristopu k poučevanju otrok in radi z de-
Bim in sredstvi pripomorejo k uspešnemu reše-
Injiju perečih vprašanj, k i j ih šolam često pre-
;oppo odmerjen delež ne zmore. 
: COtroci se pod vodstvom svojih mentorjev, po 
jbjjjih močeh, prav radi oddolžijo in tako pri-
jemajo predvsem k pestrejšemu kulturnemu ži-
jeenju krajevne skupnosti. Vsem pa se toži, da 
lata ni več osemletka, saj bi se tako lahko še 
jststi bolj aktivno in angažirano vključevala v 
afekdanje delo in življenje krajevne skupnosti. 
S Spioslavo ob dnevu naše domovine, smo pio-

zjiji pionirske ga odreda Karel'Destovnik-Kajuh 
I (osnovni šoli Pesje, uspešno zaključili jubilej-
> l leto, k i je sovpadalo tudi "s 30 letnico šole v 

SSolo so začeli graditi okupatorji med vojno 
9443). V še nedograjeno so se vselili nemški 
(jajaki, zato sojo partizani leta 1944 zažgali. Po 
ivcifoboditvi so jo prizadevni krajani hi tro obno-
li i in tako se je začel reden pouk 15. septem-
a»leta 1947. Vpisanih je bilo 87 učencev. 
ŠŠolska stavba je postala kmalu pretesna, zato 

i j i jo leta 1966 dogradili in obnovili. Zgradili so 
p pionirsko sobo, kuhinjo, pisarne, garderobe 
c dve stanovanji za tovarišice učiteljice. Leta 

>7'74 so šolo opremili z novim pohištvom. Tako 
n naša šola postala lep in urejen drugi dom 

ebh, ki delajo in živijo v njej. 
VV kraju nismo sami. Živimo in delamo v kra-

mmi skupnosti, k i nam veliko pomaga. Že dru-
> 1 leto se lahko pohvalimo, da smo dobili po-
jlrinoma brezplačno vse učbenike, šolske pot-
bšbščine in knjige za bralno značko. 
M Mi pionirji skrbimo, da je naš kraj čist in 

rejejen. Za to skrbijo pionii j i zeleni stražarji, nji*-
pvjvi mentorji pa so prizadevni člani društva pri-
tekljev mladine. Vse proslave ob različnih praz-
kildn so javne, za vse prebivalce kraja. 

dopoldanskih urah. Otroci pa se lahko vključu-
jejo v izvenšolske dejavnosti saj imajo na šoli 
dramski krožek, otroški pevski zbor, ročnodel-
ski krožek, prometni krožek in pionirsko orga-
nizacijo. Pri ročnodelskem krožku se dekleta 
učijo vezenja in pletenja, fantje pa poleti oprav-
ljajo vrtnarska dela, pozimi pa delajo v delavnici 
ptičje hišice, valilnice, čolne in drugo. Najbolj 
aktivna je pionirska organizacija, k i jo vodi Ve-
ka Miklavc. Pionirji so organizirali Zeleno stra-
žo, k i skrbi za čistočo posameznih predelov 
kraja in prav gotovo z vgledom in dejanji pripo-
more k lepši urejenosti naselja. 

Razen s krajevno skupnostjo pa šola dobro 
sodeluje tudi s svojim patronatom — Rudnikom 
in družbeno polit ičnimi organizacijami v kraju. 
Otroci so, tako sodi Jože Slatinšek, dobri učen-
ci in zelo radi sodelujejo pri vseh akcijah. Za 
šolo in delo v njej pa kažejo veliko razumevanja 
tudi starši. Na to razumevanje kažejo tudi rodi-
teljski sestanki, k i so v povprečju obiskani 90 
odstotno, kar v Velenju in drugih večjih krajih 
ni običaj. 

Predsednik krajevne skupnosti Franc Borov-
nik je tudi pohvalil sodelovanje med krajevno 
skupnostjo in šolo. Povedal je, da so vse družbe-
no politične organizacije zelo aktivno vključene 
pri graditvi krajevne samouprave in da vsi razu-
mejo šolske probleme in j ih skušajo tudi razre-
šiti. Šola pa tudi s proslavami, zeleno stražo in 
drugimi akcijami veliko pripomore k bolj pe-
stremu življenju v krajevni skupnosti. Letos je 
krajevna skupnost dala šoli 20 tisoč dinarjev, 
plačali pa so tudi stroške ob proslavi trideset-
letne šole, saj izobraževalna skupnost ob tej 
priložnosti ni odobrila nobenih sredstev. 

S>toji učilna 
zidana 
jri<ideset let uspešnega šolskega dela — 
Icobro sodelovanje med krajevno skup-
losstjo in šolo v Pesju — Dela se ne bojijo 

Jože Slatinšek. Zelo dobro sodelujemo. 

Šola, k i je bila zgrajena v obdobju, ko smo v 
naši domovini skušali kar najhitreje zapolniti 
vrzeli v znanju in zato uvajali obvezno osnovno 
šolanje, ter v ta namen gradili številne nove šole, 
je bila v začetku osemletka. Najprej sojo obisko-
vali le otroci iz Pesja in Podkraja, kasneje pa so 
sem hodili tudi otroci iz Skal. Ko je šola postala 
leta 1963 podružnica osnovne šole Gustav Šilih, 
so višje razrede ukinili. Šola ima tako sedaj le 
štiri razrede, učenci višjih razredov pa obisku-
jejo centralno šolo v Velenju, k i je od leta 1966 
(od ustanovitve) šola Anton Aškerc. Leta 1966 
je bila šola v Pesju prenovljena. 

Lani so napeljali telefon, krajevna skupnost 
j im je podarila barvni televizor, sindikat TEŠ pa 
radio. Letos so preuredili še kotlovnico. 

Vodja šole je bila vsa leta, Marija Žorž, sedaj 
pa je njeno mesto prevzel Jože Slatinšek. 

Šolo trenutno obiskuje 83 otrok, njihovo šte-
vilo pa kljub intenzivni naselitvi ni v porastu. 

Jože Slatinšek pravi, da je sodelovanje med 
šolo in krajevno skupnostjo zelo dobro. Kraje-
vna skupnost odvaja del sredstev, k i j ih potem 
na šoli uporabijo za nakup učbenikov. To je bi l 
prvi primer takšnega povezovanja v naši občini, 
k i je kmalu naletel na številne posnemovalce, saj 
je pokazal na pravilnost takšne usmeritve. 

Pouk, k i ga vodijo štirje učitelji poteka le v 

Veliko imamo načrtov, uresničiti želimo prav 
vse. Dela se ne bojimo, saj vemo, da nam bodo 
pomagali prizadevni krajani. 

S skupnimi močmi bomo dokazali, da smo 
vredni člani naše velike družine. 

Na šolo smo ponosni, radi smo v njej in čuva-
li jo bomo! 

Pionirji PO Karel Destovnik-Kajuh v 
osnovni šoli PESJE Franc Borovnik pravi, da se vsi dobro zaveda-

jo, da je denar v šolo dobro naložen, saj bodo 
otroci takšni, kakršne bodo vzgojili. Vsi pa bi si 
želeli, da bi šola ponovno postala osemletka, saj 
otroci odidejo takrat, ko bi lahko največ poma-
gali. 

BORIS ZAKOŠEK 

Franc Borovnik. Denar v šolo je dobro naložen. 



Vodja razvoja tozda Mali gospodinjski aparati, 
dipl. inž. Jože Škerjanec 

strokovnjakov v temeljni organizaciji združene-
ga dela Elektronika. No, med vsemi pa ima 
nedvomno največ zaslug, da bodo v Gorenju 
čez mesec ali dva dali v prodajo za nadaljnji 
razvoj izredno pomemben izdelek, ki bi mu 
morda lahko pridali tudi vzdevek „hit leta 
1978", magister, dipl. inž. elektronike, Iztok 
GABROVEC, vodja razvojne konstrukcijske 
službe tozda Elektronika. 

Obiskali smo ga na njegovem delovnem 
mestu. 

Najprej nas je zanimalo, kdaj so začeli načr-
tovati ta novi barvni televizijski sprejemnik. 

„To je bilo v začetku lanskega leta. Dejstvo 
je, da v razvoju, ko smo začeli delati na tem 
televizoiju, ni bilo narejenega v tozdu Elektro-
nika v zvezi s tem televizijskim sprejemnikom 
praktično ničesar. V glavnem so bila prisotna le 
razmišljanja o nakupu nove licence oziroma o 
štirih možnostih, med katerima je ena predvide-
vala tudi razvoj lastnega TV barvnega sprejemni-
ka. Ko smo se na sestanku marca lani pogovar-
jali o teh štirih predlaganih možnostih, je bila 
večina članov strokovnega kolegija za prevzem 
licence. 

Ti neuspeh pogovori so me spodbudili, da 
sem se sam loti l dela in sem vse sile vložil v 
razvoj domačega TV barvnega sprejemnika. In 
ne zaman. Konec lanskega so se v razvoj tega 
TV sprejemnika vključili še drugi in brez njiho-

8 . 0 0 0 delavk in delavcev 
Tovarne gospodinjske opreme 

GORENJE 
VELENJE 

TOZD Gradbeni elementi 
TOZD Mali gospodinjski aparati 
TOZD Pralna tehnika 
TOZD Chrommetal 
TOZD Vzdrževanje 
TOZD Orodjarna 
TOZD Embalažnica 
TOZD Avtopark 
TOZD Zamrzovalniki 
TOZD Pohištvo 
TOZD Gostinska enota 
TOZD Elektronika 
TOZD štedilniki 
TOZD Hladilna tehnika 
TOZD Kondenzatorji 
Delovna skupnost skupnih služb 

Novosti GO 
Gorenje 1978 
domači barvni 
televizijski sprejemnik 
in kavni mlinček 
Najpozneje februarja, lahko pa tudi že 
preje, se bosta v tran^nah pojavila barv-
ni televizijski sprejemnik, delo domačih 
strokovnjakov, in kavni mlinček, rezul-
tat sodelovanja tovarne Gorenje in Bosch 

ve pomoči naš televizor zagotovo ne bi bil prišel 
do končne oblike v tako kratkem času. 

Značilnost tega našega novega izdelka je, da 
so uporabljeni elektronski elementi rezultat naj-
modernejše evropske tehnologije (uporaba inte-
griranih vezij), kar kaže na pravilno odločitev 
pri naši izbiri možnosti za razvoj." 

In kaj bi lahko rekli o primerjavi vašega spre-
jemnika s tovrstnimi izdelld drugih držav? 

„Naš novi barvni televizijski sprejemnik je v 
zasnovi ekvivalenten najsodobnejšim izdelkom 
že uveljavljenih drugih tovarn, saj bo imel v svo-
j i najbolj razviti obliki možnost uporabe daljin-
skega upravljanja, avtomatskega nastavljanja 
kanalov, direktnega priklopa video—TV iger, 
magnetoskopa, brezžičnega prenosa tona na slu-
šalke itd. Družina naših novih TV bo izredno 
številčna, posamezne vrste sprejemnikov pa se 
bodo med sabo razlikovale prav v zgoraj navede-
nih dodatnih funkcijah." 

Drugi izdelek, ki ga bodo v Gorenju približno 
v enakem času kot TV barvni sprejemnik dali 
na trg, je kavni mlinček. Ta proizvod je nastal 
na podlagi sodelovanja Gorenja in tovarne 
Bosch Siemens Haus Geraete in bo dopolnil 
njun prodajni asortiman. Gre za nov dosežek in 
dopolnjevanja področja mehanske obdelave 
živil, saj tega aparata doslej tovarni nista imeli. 

Kot je dejal vodja razvoja tozda Malih gospo-
dinjskih aparatov, inž. Jože Škeijanec, upraviče-
nost izdelave mlinčka podkrepljujejo tudi tržne 
zahteve, izdelali pa so ga na podlagi večletnih 
zasledovanj funkcijsko kakovostnih in izvedbe-
nih elementov različnih konkurenčnih aparatov 
v Evropi in Ameriki. 

Novi kavni mlinček je na videz zelo enosta-
ven, kar pa zadeva njegovo izdelavo, pa izredno 
zahteven. Tako je, na primer, ena izmed njego-
vih značilnosti, da je sestavljen brez vijačnih 
zvez, da je motorček v njem postavljen pošev-
no, imel bo moč 180 W, naenkrat pa bo lahko 
zmlel 75 gramov kave. 

Novi izdelek je izredno funkcionalen in je 
rezultat skupnega dela Gorenja in BSHG. Tovar-
na BSHG je izdelala začetno oblikovno in kon-
strukcijsko dokumentacijo, dokončno kon-
strukcijsko in tehnološko ter organizacijo proiz-
vodnje pa Gorenje. Ob tem je treba še omeniti, 
da so pri njegovi izdelavi upoštevali največjo 
funkcionalno učinkovitost in kvalitetne zahteve 
kot so življenjska doba in zanesljivost obeh 
partneijev ter izpolnitev vseh varnostnih predpi-
sov in ne nazadnje racionalizirali izdelek do naj-
večje možne vrednosti ter pri tem upoštevali vse 
perspektivne konstrukcijsko-tehnološke in obli-
kovne rešitve. 

Gorenje 
med vodilnimi 
evropskimi 
proizvajalci 
Sodobna proizvodnja gospodinjskih 
aparatov in opreme za dom 

Baraka in 11 delavcev - to so bili pred petin-
dvajsetimi leti začetki današnje Tovarne gospo-

dinjske opreme Gorenje, k i zdaj zaposluje 8.000 
delavcev. 

Prvi, obrtniški izdelki, so bile peči in štedilni-
ki na trda goriva. Danes pomeni tovarna gospo-
dinjske opreme GORENJE - Sodobno proiz-
vodnjo gospodinjskih aparatov in opreme za 
dom. Širok spekter izdelkov tovarne gospodinj-
ske opreme GORENJE — od kombiniranih 
štedilnikov do keramičnih ploščic, od majhne 
stenske tehtnice do pralnega stroja, od komplet-
nih kuhinjskih elementov do malih gospodinj-
skih aparatov, od hladilnikov in omar za globo-
ko zamrzovanje do barvnih televizorjev — 
omogoča uporabnikom, da si ustvarijo udobno, 
sodobno gospodinjstvo, v katerem je gospodinj-
sko delo hitro in lahko. 

Tovarna gospodinjske opreme Gorenje ni več 
samo proizvajalka posameznih gospodinjskih 

aparatov, temveč, na primer, tudi kompletnega 
,,tehnološkega traka za kuhanje" za majhno 
„hišno tovarno" — kuhinjo, kjer se posamezni 
proizvodi tovarne gospodinjske opreme Gorenje 
vključujejo v skladno, funkcionalno celoto. 

Program nove generacije proizvodov 
„Gorenje", k i prihajajo na trg pod geslom: 

„Zdravo rjavo", s svojim sodobnim designom 
znova dokazuje, da gre tovarna v korak s sodob-
nimi gibanji, medtem ko stalno naraščanje, 
izvoza na svetovni trg še posebej govori o njiho-
vi kakovosti. Po širokem sprektru svojih proiz-
vodov pa se ta uvršča med vodilne evropske 
proizvajalce. 

iskreno čestita vsem delovnim 
ljudem in občanom za novo leto 
1978! 

Leto 1978, ko bomo slavil 
25-letnico nastanka delovni 
organizacije, bo leto novih proiz 
vodnih, razvojnih in samouprav 
nih dosežkov! 

V letu 1978 bo Tovarna gospodinjske opre-
me Gorenje Velenje presenetila domače, pa tudi 
tuje kupce z dvema novima izdelkoma. Že ko-
nec januarja oziroma v začetku februaija se bo 
v trgovinah pojavil novi barvni televizijski spre-
jemnik, drugi izdelek, s katerim bo Gorenje v 
novem letu 1978 zbudilo pozornost, paje kavni 
mlinček. 

Novi televizijski barvni sprejemnik je v celoti 
plod dela, znanja in razvoja njihovih lastnih 

Vodja razvojne konstrukcijske službe tozda 
Elektronika, magister dipl. inž. Iztok Gabrovec 

gorenje 
25 let 
nova generact 
zdravo rjavo 
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GSCŠ) tO 
kote k s tobus 
in zbiralnice kmetijskih 
zadrug odkupujejo 
svinjske kole 
po ugodnejil ceni 
kot prejinja leta 

f 
Preusmeritev reže 
debelejši kos kruha 

lllllllllllllllllll,IIH Najprej Jože Ročnik in sin 

Zavodnje imajo dobro lego in prijetno okolico 

Jožee Ročnik-starejši je lahko nasmejan. Pre-
usmneritev je bila uspe&na. 

Zavodnje so napredna vas z bogatim kultur-
nim in družbenopolitičnim življenjem. Zaradi 
svoje dobre lege in prijetne okolice pa tudi zani-
miva točka oddiha in narave željnih obiskoval-
cev. Večinoma so ohranjene večje kmetije in le 
tu in tam kakšen nepotreben vikend kvari celo-
vitost obdelovalne zemlje. 

Oba Jožeta, oče in sin, sta bila kar malo razo-
čarana, ker pred hišo ni pripeljal živinozdrav-
nik, ki sta ga nestrpno pričakovala. Ena od krav 
je bolehala in skrb je bila razumljiva. 

Veliko gospodarskih poslopij in nova hiša, ki 
raste ob stari, kaže, da tukaj že leta dobro go-
spodarijo. Oče Ročnik pripoveduje, da so se na 
to posestvo preselili njegovi starši leta 1937. 
Takrat je imel 23 let. Posestvo je bilo v slabem 

• stanju in gozd, ki ga je 20 hektarov še danes ni 
takšen, kot bi moral biti. Na 36 hektarih imajo 
še 12 hektarjev obdelovalnih površin in 4 hek-
tarje slabo pogozdenega področja. Vse te okoli-
ščine pa so pripomogle, da so se laže odločili za 
živinorejo. 

Ko je po vojni Jože prevzel posestvo so še 
gojili veliko kultur za domačo porabo. Takraten 
čas kmetovalcem ni bil preveč naklonjen, saj so 
morah za obnovo domovine prispevati kar velik 
delež prehrambenih proizvodov. Po letu 1951, 
ko se je naša industrija že dvigala na lastne noge 
pa je tudi kmetovalcu postajalo laže. Do preus-
merjanja je na tej kmetiji prišlo v letu 1974. 
Takrat so s pomočjo ugodnih kreditov začeli 

Zdravko Ročnik je bil eden prvih kmetoval-
cev, ki se je odločil za preusmeritev posestva. 
Brez težav ni šlo. Med drugim je moral o tem 
prepričati mamo, ki se ni hotela sprijazniti, da 
ne bodo vsega pridelali doma, ampak tudi kupo-
vali v trgovinah. Danes je mati na sina, ki dobro 
kmetuje ponosna in kar nerodno ji je, ko sin 
pove, da je bila na začetku proti. Pravi: „Ja, 
včasih smo pač drugače delali, vse smo pridelali 
doma. Zdaj vidim, daje tako boljše!" 

Od 52 ha zemlje imajo Ročnikovi 10 ha ob-
delovalnih površin na katerih goje 13 krav mol-
znic, štiri telice in devet prašičev. Kot je pove-
dal gospodar, bodo v letošnjem letu oddali celj-
skim mlekarnam okoli 47 tisoč litrov mleka. Pri 
njih pa imajo tudi zbiralnico mleka za celotne 
Zavodnje. Ta kraj bo oddal letos okoli 180 ti-
soč litrov mleka. 

Zdravko Ročnik je končal kmetijsko šolo v 
Šentjurju, takoj nato pa se je posvetil delu na 
kmetiji. Kljub temu, da je delo naporno, je za-
dovoljen." V sebi imam kmečko kri. Ljubezen 
do zemlje je večja od vseh naporov. Vendar 
moram povedati, da včasih zgubimo voljo do 
vsega. Kmetje hitimo po svojih opravkih vsak 
dan, tudi v nedeljo ah na praznik. V našo kra-
jevno skupnost pa prihaja vedno več gostov, tu-
di vikendi niso nobena redkost. Ko človek tako-
le opazuje ljudi iz mesta, ki se „utaborijo" sredi 
travnika, pri tem jih nič ne moti visoka trava, se 
zabavajo ob igrah z žogo in pečejo čvabčiče mu 
je naenkrat vsega dovolj. Mi si kai takega res ne 
moremo privoščiti. Naslednjega dne lahko kve-
čjemu pospravljamo nesnago, ki so jo mestni 
tovariši pustili sredi travnika." 

travo, vendar kar gre, kljub temu da so za delo 
samo štirje. Pomagajo si s stroji, saj imajo pri 
hiši dva traktorja, obračalnik, dve prikolici, ko-
silnico, cisterno, trosilec umetnega gnoja, trak-
torski plug in še bi lahko naštevali. Poleg tega 
pa je tudi član strojne skupnosti v kateri imajo 
krožno brano, kombanj za silažno koruzo, sejal-
nico za koruzo in dva silosa. 

Poleg tega, da je Zdravko Ročnik dober go-
spodar na kmetiji pa se aktivno vključuje v 
družbeno politično življenje krajevne skupnosti. 
Zmotili smo ga ravno med pripravami na sejo 
sveta krajevne skupnosti, katere predsednik je. 

Opisali smo življenje na dveh preusmerjenih 
kmetijah v naši občini. Spoznali smo, da so lju-
dje na njih srečni. Kljub trdemu delu so zado-
voljni, saj so vendarle sami svoj gospodar. Prav 
pa bi bilo, da bi se tudi drugih mladi ljudje 
odločili podobno kot Ročnika, ostali na kmeti-
ji, jo preusmerili in tako ohranili kmečko življe-

Tudi Zdravko je zadovoljen s sodelovanjem s 
kmetijsko zadrugo. Pred petimi leti, ko je prešel 
na preusmerjanje svoje kmetije so mu odobrili 
kredit v višini 80 tisoč dinarjev in nato še 90 
tisoč dinarjev. S tem denarjem je veliko naredil, 
krediti pa bodo kmalu izplačani. Pomagali smo 
mu tudi, da ima danes v hlevu samo dobro sivo 
rjavo pasmo živine. Telet ne vzreja sam, ampak 
jih odda in jih kasneje ko so telice že breje od-
kupi nazaj. 

In kakšne so po njegovem odkupne cene mle-
ka? „Vsekakor prenizke! To nam najbolje kaže 
že sam podatek, xda zadruge, ki se bavijo s to 
dejavnostjo niso rentabilne. Če človek sešteje 
vse od krmil, umetnih gnojil in vsega ostalega 
kar je potrebno vložiti v to, da je mlečnost čim 
boljša, je njegov trud, ki pa tudi ni majhen, zelo 
slabo plačan." 

Na njegovi kmetiji poleg kuruze in krompirja 
ne sejejo več. Celotne površine imajo posejane s 

Zdravko Ročnik — Odkupne cene mleka so pre-
nizke 

nje, ki je sicer naporno, vendar pa tudi zelo 
lepo. 

MIRA TAMŠE 
BORIS ZAKOŠEK 

Naši kmetovalci dosegajo uspehe z ži-
vinorejo — Nasveti kmetijskih strokov-
njakov niso odveč — Prihodnje leto bo v 
proces preusmerjanja zajetih trinajst no-

vih kmetij. 

•UltllillllllllllllllllMIllllllllllllM 

Med šestdesetimi slovenskimi občinami je 
občina Velenje z 18.200 hektarji površine na 
trin tridesetem mestu. Od tega je več kot polo-
vico gozdov, na obdelovalne površine pa odpade 
le 5.300 hektarjev. Oba sektorja sta močno 
ogrožena zaradi nagle ter ponekod tudi ne do-
volj utemeljene urbanizacije in ugrezanja doline. 

Leta 1962 je še 17,4 odstotke prebivalstva 
živelo od kmetijske proizvodnje, sedaj je ta de-
lež komaj 7 odstoten. Od 1250 kmečkih gospo-
darstev pa je le še približno 600 čistih kmetij, ki 
.so večinoma v hribovitih predelih kar draži in-
vesticijsko izgradnjo in omejuje uporabnost me-
hanizacije. 

Ko smo v začetku sedemdesetih let tudi v 
naši občini pričeli z načrtnim preusmerjanjem 
kmetij je bilo potrebno upoštevati na katerem 
področju kmetijskega gospodarstva bi bilo ob 
danih pogojih možno doseči najboljše uspehe. 
Tako je bila proizvodnja po nasvetu kmetijskih 
strokovnjakov usmerjena predvsem na področje 
živinoreje. Rezultati so po nekajletnem delu že 
opazni in kažejo na pravilnost takratne usmeri-
tve. 

Zakon o združenem delu, predvsem pa spoz-
nanjje o potrebnosti kmetijske proizvodnje odpi-
rata tudi na tem sektorju številne nove možno-
sti, ki naj bi omogočile predvsem usmerjanje 
materialnih sredstev ter izenačile pogoje dela in 
življjenja delavcev in kmetov. 

Korak v sodobno kmetijstvo 
Nli tako daleč čas, ko so kmetovalci gojili 

pasrmo živine, ki so jo pač imeli in jo prodali 
mesarju, kadar je dosegla primerno težo. Razvoj 
pa je zahteval boljšo rejo in boljšo kakovost čre-
de. S selektivno razmnožitvijo so v kmetijsko 
bolj razvitih državah dobili krave mlekarice, ki 
dajo) tudi nad 15.000 litrov mleka v času molže 
i— v tristo dneh med dvema otelitvama. Takšne 
irekcaderke so zaenkrat še redke in visoko cenje-
e, vendar pa so mlekarice, ki dajejo preko 
00(0 litrov mleka v teh deželah že vsakdanje. 
Nla družbenih posestvih smo tudi pri nas 

kmatlu spoznali nujnost razmnoževanja živine le 
preizkušenih visokomlečnih pasem. Težje pa so 
se movosti na področju vzreje in reje živine uve-
ljaville med kmeti. Tako v Jugoslaviji še vedno 
lahkco vidimo buše z 800 litri na leto in tudi 
našai druga goveda večinoma nimajo tako visoke 
mleččnosti. Vendar, če pomislimo, da so naše 
boljšše pasme v obdobju po vojni dajale le nekaj 
nad 2000 litrov mleka in da smo z selekcijo in 
kvalitetnejšo rejo uspeh na kmetijah to proiz-
vodrnjo povečati za več kot sto odstotkov, 
pote:m smo z doseženim lahko kar zadovoljni. 

D*o letošnjega leta je uspelo tozdu kmetijstva 
pri weljenjski ERI, ki je organizator kmetijske 
proizvodnje v občini Velenje v proces preusmer-
janjaa zajeti 132 kmetij. 

Niaša želja je bila, da se na kraju samem pre-
pričamo o uspešnosti dela na takšnih kmetijah. 
Obisskali smo dva preusmerjena živinorejca v Za-
vodnnjah, dva Ročnika. 

graditi dodatne potrebne objekte. K procesu 
preusmeritve kmetije je prav gotovo prispeval 
tudi sin, ki je po končani osemletki dokončal še 
živinorejsko šolo. 

Trenutno imajo v hlevu 22 glav živine, od 
tega 15 krav molznic in sedem telet. Na poses-
tvu gojijo predvsem takšne kulture, ki so pot-
rebne za hiano živini. Hlev je nov, sodoben in 
lahko sprejme 35 glav živine, vendar je toliko 
pri Ročniku ne nameravajo rediti. 

„Trideset glav bo zgornja meja," meni sin 
Jože, ki pri svojih tridesetih letih počasi prevze-
ma „grunt" v svoje roke, saj oče ne zmore več 
toliko, kot pred leti. Krave sivo rjave pasme da-
jejo 3000 do 5200 litrov mleka letno, do konca 
leta pa bodo predvidoma oddali 45000 litrov 
mleka, katerega odkupna cena je okoli 4 dinar-
je, pač odvisno od tolšče. 

Na kmetiji imajo seveda tudi vso sodobno 
mehanizacijo, ki je nujen pripomoček in pris-
peva velik delež k povečanju produktivnosti. 
Oba Jožeta sta pohvalila tudi dobro sodelovanje 
s kmetijsko zadrugo, skrb pospeševalne službe 
pri izboru živine, dobre pogoje kreditiranja in 
druge za uspešno delo nujne nasvete. Mnenja pa 
sta bila, da delo kmeta še vedno ni tako cenjeno 
kot bi moralo biti, odkupne cene mleka so ne-
koliko prenizke in ne dopuščajo dohodka, ki bi 
jih bolj izenačil z delavci. Sin pa je na vprašanje 
ah rad ostaja na kmetiji dejal: „Najbrž bi mi 
bilo laže kje v tovarni, posebno še, če bi name-
sto kmetijske šole končal kakšno drugo. Toda 
žal mi ni. Ker je bil oče vsa leta napreden kmet 
in smo se tudi tokrat začeli pravočasno preu-
smerjati je perspektiva ostala. Potrebno bo pač 
s časom naprej, kmečko kri in veselje pa tako 
imam." 

Do naslednje preusmeijane kmetije nismo 
imeli daleč. Posestvo Zdravka Ročnika leži ob 
posestvu Jožeta Ročnika, vendar sta oba meni-
la, da niso v sorodu. 

Jože Ročnik 
selje 

- Za takšno delo moraš imeti ve-



Razgibano leto, 
polno 
pomembnih 
dosežkov 
Največji in najpomembnejši je pravo-
časni zaključek gradnje nove termoelek-
trarne šoštanj IV — Veliko storjenega tu-
di na področju urejanja samoupravnih in 
družbenopolitičnih odnosov — Novo le-
to 1978 pomembna prelomnica v nadalj-
njem razvijanju samoupravnih, družbe-

nopolitičnih in ekonomskih odnosov 

Za vse, k i so zaposleni v šoštaniski Termo-
elektrarni, je bilo letošnje delovno leto sila raz-
gibano in polno pomembnih dosežkov. Znotraj 
tega energetskega velikana beležijo v letu 1977 
mnogo velikih in nadvse važnih prelomnic in 
gibanj, tako v tehnoloških kot tudi v samo-
upravnih in političnih procesih. 

Prav je, da v času, ko s koledarja trgamo zad-
nje liste, naredimo kratek vsebinski pregled ti-
stih datumov in dogodkov, ki so za to delovno 
organizacijo največjega pomena. 

Če se ozremo nazaj, na delo, k i so ga opravili 
in na naloge, k i so j ih izvršili, lahko opazimo 
vrsto pomembnih delovnih uspehov. Največji in 
najvidnejši med njimi pa je prav gotovo zaklju-
ček izgradnje Termoelektrarne Šoštanj IV in za-
četek obratovanja doslej največje proizvodne 
enote v Jugoslaviji: 335 megawatnega turbo-
agregata. V pičlih treh letih, od podpisa pogod-
be z glavnima dobaviteljema Kraftvverk Union 
in Sulzer, jeseni 1974, je zrasla nova termoelek-
trarna Šoštanj IV. Ves vložen trud investicijske-
ga sektorja pri Termoelektrarni Šoštanj, priza-
devanja domačih in tujih dobaviteljev opreme, 

pospešena montažna dela, prizadevnost vseh, k i 
so na tem objektu delali, vse to je bilo kronano 
z uspehom. Nov turboagregat že obratuje. Že 
25. oktobra so izvršili prvo sinhronizacijo in po-
skusno priključitev na 380 kilovvatno omrežje, 
mesec pozneje pa je nova elektrarna pričela s 
poskusnim obratovanjem. Od 25. oktobra do 
približno polovice meseca decembra so v naše 
omrežje oddali že toliko električne energije, kot 
bi j o morali do konca letošnjega leta. Kako do-
brodošle in dragocene so kilowatne ure novega 
šoštanjskega objekta, najbrž ni potrebno pose-
bej poudarjati. O njihovi pomembnosti dovolj 
zgovorno priča podatek, da bi v Sloveniji že 
prišlo do redukcij pri dobavah električne energi-
je, če TEŠ IV še ne bi obratovala. 

Spomnimo se na kratko, kako so si sledila 
najvažnejša dela med izgradnjo nove ekektrarne, 
za katero lahko rečemo, da je zrasla v rekord-
nem času. V februaiju leta 1975 so začeli z 
gradbenimi deli in še istega leta tudi z montažo 
konstrukcije in strojne opreme. Junija lani so 
začeli montirati elektro opremo, v oktobru pa 
so zaključili z gradbenimi deli. V zadnjem mese-
cu lanskega leta so bili uspešno izvedeni tudi 
prvi zagonski preizkusi. Zaključna dela pa so si 
v letošnjem letu sledila takole: najprej so priklo-
pih elektro naprave lastne rabe, v marcu je bil 
opravljen tlačni preizkus kotla, poleti pa so za-
ključil i strojno in elektromontažo. Po prvi za-
Jcuritvi kotla v avgustu in sinhronizaciji bloka v 
septembru je Termoelektrarna Šoštanj IV 23. 
novembra pričela poskusno obratovati. Na ta 
način so bili vsi pogodbeno in družbeno dogo-
vorjeni roki izpolnjeni. Pri tem je odločilno vlo-
go odigrala predvsem pravočasna izvedba celot-
nih priprav in tisti pospeševalni ukrepi v prvih 
dveh letih izgradnje ki so preprečili večje nara-
ščanje zamud pri vmesnih rokih. Gradbena dela 
so se pričela pravočasno in tudi pozneje niso 
povzročala kakršnihkoli terminskih težav. Zara-
di zakasnelih dobav jeklenih konstrukcij se je 
montaža začela s šesttedensko zamudo, ki se je 
pozneje še povečala. Poglavitni razlogi za to so 
bile težave pri montaži in zakasnele dobave 
opreme. Z neprestanim izvajanjem pospeševal-
nih ukrepov j im je najprej uspelo preprečiti na-
raščanje zamude in jo pozneje celo zmanjšati. 
Zadnja faza pospeševalnih ukrepov, k i je z zni-
žanjem zamude prinesla „najspektakularnejši" 
rezultat, predstavlja le zaključek celotnega sklo-

pa teh ukrepov, k i j ih je bilo mogoče izvesti le 
ob predhodni dosledni uveljavitvi družbene pri-
oritete objekta v predhodnih etapah. Omeniti 
velja še podatek, da je objekt TES IV s približ-
no dvainštiridesetimi odstotki domače opreme 
na prvem mestu po udeležbi domače industrije 
med tovrstnimi objekti v Jugoslaviji. 

Tudi ostale šoštanjske elektrarne I, I I in I I I 
so letos v celoti izpolnile svoje družbene obvez-
nosti oziroma proizvodni plan. Dosegli so tak-
šno stopnjo pogonske pripravljenosti, da so 
lahko proizvedli in oddali v naše omrežje tol iko 
električne energije, kot se je v programu elek-
trogospodarstva Slovenije od njih zahtevalo. 
Treba pa je omeniti, da je bilo stanje naših voda 
v prvi polovici letošnjega leta sila ugodno za 
proizvd/dnjo zadostnih količin električne energi-
je, tako da se od termoelektrarn ni zahtevalo 
več energije, kot je predvideval načrt. Vseh pet 
blokov šoštanjskih elektrarn bo v letošnjem le-
tu, upoštevajoč tudi proizvodnjo, predvideno za 
mesec december, proizvedlo skupno 2.212 gwh 
električne energije. Elektroenergetska bilanca 
za naslednje leto pa načrtuje porast na 3390 
gwh električne energije. Pri količinah, k i smo 
j ih navedli, je že odšteta lastna poraba tako, da 
t i podatki pomenijo čisto razpoložljivo energijo 
za elektroenergetsko omrežje. 

Delavci Termoelektrarne Šoštanj pa so letos 
veliko storili tudi na področju urejevanja samo-
upravnih in družbenopolitičnih odnosov. Tako 
so poleg opravljanja osnovnih dolžnosti, kot so 
proizvodnja, vzdrževanje in izgradnja, vpregli 
vse sile tudi v programu uresničevanja Zakona o 
združenem delu. Ena prvih nalog iz tega progra-
ma, k i so jo izvršili, je bila ustanovitev štirih 
temeljnih organizacij združenega dela: TEŠ I, 
TEŠ II, Vzdrževanje in Inženiring. Delavci teh 
temeljnih organizacij so že sprejeli statute in 
sporazume o združevanju dela, 15. decembra pa 
so se na referendumu odločali o združitvi 
tozdov v delovno organizacijo Termoelektrarne 
Šoštanj. S sprejemom tega sporazuma je dana 
tudi osnova za organiziranje dveh delovnih 
skupnosti skupnih služb: za administrativna, 
strokovna in tehnična opravila ter za posle 
družbene prehrane. Delavci delovne skupnosti 
skupnih služb bodo volili svoje organe upravlja-
nja in sprejemali sporazume o združevanju dela. 

Danes, 26. decembra in v četrtek, 29. decemb 
pa se bodo skupaj z delavci temeljnih orgai 
zacij na referendumu odločali za sprejem spoi 
zuma, k i bo urejal odnose med temeljnimi orj 
nizacijami združenega dela in delovno skupnos 
jo skupnih služb ter za sporazume o skupni 
osnovah in merilih za razporejanje čistega d 
hodka in osebnih dohodkov. Danes bodo dela 
ci temeljnih organizacij TEŠ I, TEŠ I I in Inžei 
ring sprejemali tudi samoupravni sporazum 
ugotavljanju udeležbe v skupnem prihodku, di 
seženem s proizvodnjo električne in toploti 
energije. Poleg tega bodo delavci teh treh ti 
meljnih organizacij in temeljne organizaq 
Inženiring s posebnim sporazumom uredili mei 
sebojne odnose, ker bo temeljna organizacij 
Inženiring pridobivala svoj dohodek po princip 
svobodne menjave dela. 

Kot je videti, je prav /nesec december za d 
lavce šoštanjske elektrarne sila razgiban, saji 
njem zaključujejo razprave o vrsti pomembn 
samoupravnih splošnih aktov. S tem bodo po 
stavili temelje novim dohodkovnim odnosom 
organizaciji, k i tem odnosom ustreza. Zato tu 
do program za uresničevanje Zakona o združi 
nem delu terminsko še bolj dosledno izdelali, 
bi v naslednjem letu lahko kar najbolj smotra 
nadaljevali z začrtano potjo. Zaradi obilice a 
htevnega in odgovornega dela, k i ga je s tem 
zvezi potrebno opraviti, pristopajo delavi 
Termoelektrarne Šoštanj k razpravam in spre 
manju samoupravnih sporazumov z veliko men 
odgovornosti in razumevanja. Zavedajo se, 
bodo le na ta način dosegli dogovorjene cilji 
saj j ih tako učijo njihove bogate izkušnje. Di 
lavci TEŠ so visoko stopnjo družbeno političn 
zavesti dokazali ravno s prisotnostjo in ko* 
struktivno razpravo na zborih ter z visokim o 
stotkom udeležbe na referendumih. 

Vse to je le bežen prikaz tistega, kar sej 
letos dogajalo oziroma se še dogaja v šoštanjsk 
elektrarnah na samoupravnem, organizacijske« 
ekonomskem in družbenopolitičnem področji 
Če upoštevamo še zahtevnost postopka za 
jemanje posameznih aktov, od predhodni 
obravnave na zborih delavcev pa vse do usklaj 
vanja, k i ga sprejem zahteva, potem je predstar 
o zahtevnosti in obsežnosti opravljenega dela 
dovolj jasna. Kljub vsem naporom in prizade 
nosti na tem področju, pa ostaja delavca 
Termoelektrarn Šoštanj še veliko neizpolnjen 
nalog in obveznosti, k i j ih bo treba opraviti 
na začetku novega leta. Gre predvsem za sp: 
manje planskih dokumentov in aktov s po« 
čja notranje delitve dohodka, za dohodki 
sporazum med temeljnimi organizacij 
Termoelektrarne Šoštanj in Rudnika lignita\i 
lenje, za sporazum o združevanju v sozd 
Velenje in drugo. Dela bo torej več kot do' 
Zaradi vsega tega pa delavci Termoelektraa 
Šoštanj z optimizmom stopajo v novo leto, s 
j im bo prav gotovo pomenilo pomembno pi 
lomnico v nadaljnjem razvijanju samoupravni 
družbenopolitičnih in ekonomskih odnosov. 

Čestitkam našim delovnim ljudem 
in občanom 
za novo leto 1978 
se pridružuje tudi delovni kolektiv 

Delovna organizacija 
TERMOELEKTRARNE 
ŠOŠTANJ, n.sol.o. 
ŠOŠTANJ 

TOZD Termoelektrarna Šoštanj I — TEŠ 
I. n.sol.o. 
TOZD Termoelektrarna Šoštanj II - TEŠ 
II. n.sol.o. 
TOZD Vzdrževanje TEŠ — Vzdrževanje 
n.sol.o. 
TOZD Inženiring n.sol.o. 
Delovna skupnost Družbena prehrana 
Delovna skupnost skupnih služb 

V letu 1978, v letu samoupravne pre-
obrazbe, smo v roku dogradili novo 
Termoelektrarno Šoštanj IV in začeli s 
poskusnim obratovanjem ter že presegli 
planirano letno proizvodnjo te enote. 

Delavci Termoelektrarne iz Šoštanja so 1 S. julija letos glasovali za ustanovitev štirih temeljnih organi-
zacij združenega dela. 

Šoštanjska termoelektrarna 
Naš največji elektroenergetski gigant — nova 
TEŠ 4 



Branko Čanč je prijeten sogovornik. Izza 
Dšatih brk kar naprej nasmejanega obraza, rad 
ripoiveduje o vsem, najraje pa o svoji veliki 
trasti - zbiranju starin. 
Sedimo v mali prijazni podstrešni sobici, v 

ekeni že skoraj minulem okolju, k i ga ustvar-
ijo stare stenske ure in drugi starinski predme-
L 

.Vidiš", pravi, „tale žepna ura je prav zani-
liva, ker jo je izdelal urar iz naših krajev, iz 
laribora - Anton Kuefman. Bil je eden redkih 
oiz vajalcev ur na Slovenskem. Delal je tudi 
;nske ure." 
Branko Čanč je iz Šentilja, iz Arnač, zapo-

len pa je v Gorenju, v tozdu Elektronika. Vča-
ih je bil alpinist in še sedaj z velikim navduše-
njem pripoveduje o lepotah gora, pa tudi o tež-
Jh trenutkih. Alpinizem je opustil zaradi druži-
le; žiene in mlade hčerke. Gore so res lepe, a 
olikokrat tudi grozljivo nevarne, 
f Sicer pa mu dela v prostem času ne zmanjka, 
taj je med drugim tudi sekretar osnovne organi-
zacije ZK v tozdu Elektronika, predsednik kra-
evne konference SZDL v krajevni skupnosti 
Šentilj, predsednik konference delegacij za 
Hmoiupravne interesne skupnosti za Podkraj, 

f ? ij 

Zanimivo in precizno ročno delo je odlika klju-
p i k 

Kavčee, Šentilj in še in še." Takšno delo me je 
rednoD veselilo, le da je sedaj teh funkcij naen-
krat kcar preveč," pravi. 

V cosnovno šolo je hodil v Šentilj in v Velenje, 
lakrait ni vozil avtobus in tudi cesta ni bila as-
faltiraana. Pot je, tako kot večina krajanov ta-
krat, opravil peš, ,J)a", pravi, „eno uro tja in 
(tiri mazaj. Domov se nam ni preveč mudilo." 
Učenjje je nadaljeval v elektro šoli, njegova veli-
ka žellja, postati radiomehanik, pa se ni uresni-
Eila. 

Po poroki se je odrekel svojemu dotedanjemu 
konjiičku, alpinizmu, našel pa je zamenjavo, zbi-
ranje starin. Sedaj se že šesto leto tu in tam 
jdpraavi od doma k znanim in neznanim ljudem 
t bližžnji okolici, z namenom, poiskati kakšen 
tanimiiv, redek, že skoraj pozabljen predmet iz 
Svljennja naših dedov, s katerim popestri svojo 
ibirkco. Predvsem ga zanimajo ure. Takšne, lepo 
akrašdene, bogate, pa tudi čisto enostavne, žep-
le in i stenske ure. 

„Wečino starin zamenjam za ure", pravi, 
.sicer r pa j ih nimam toliko. V Velenju je zbira-
ec, k i l jih ima mnogo več." » 

Kljijub njegovi skromnosti pri oceni zbirke v 
obic i i vendar visi trinajst stenskih ur." Najbolj 
>ri srccu mi je tista s keramičnim ohišjem." Po-
em ppostavi na mizo še veliko leseno škado, ki 
>od pookrovom skriva številne žepne ure." Preko 
levetctdeset j ih je," meni. „Če ne bi bil toliko 
lružbtieno politično angažiran, pa bi j i h bilo že 
losti več. Tako pa mi vedno primanjkuje časa 
a zbbiralne akcije." 

„Jaa, ja, toliko ur," se oglasi mati, k i že od 
ačetkka posluša najin pogovor, „sam pa še ene 
lobre e nima." 

Branko Čanč. S to lajno so si včasih težki inva-
lidi služili kruh. 

Med žepnimi urami ima tudi štiri ključarke. 
To so stare ure (njegove imajo kakšnih 130 let), 
k i se navijajo s ključkom. Včasih so j i K j ^ l a l i 
predvsem v Franciji in avstro Ogrski monaiVuji. 

„Danes imamo večino starih ur zbiralci, k i j ih 
zamenjujemo ah prodajamo. Takole na terenu 
le stežka prideš do kakšne. Teren je že skoraj 
popolnoma izčrpan. Ljudem pa so takšne ure, 
posebno kadar še tečejo, drag spomin. Dosti-
krat pa j ih ne prodajo tudi zato, ker ne vedo, 
koliko naj zanje zahtevajo. Mnogo starin, med 
nj imi seveda tudi ure, so odnesli naši zdomci in 
številni tujci preko meje. To pa je velika škoda, 
saj tako zelo siromašimo našo kulturno dedišči-
no." 

Čeprav se Branko navdušuje predvsem nad 
urami, pa se v svojem stanovanju ponaša tudi z 
drugimi starinami. Najbolj častno mesto med 
njimi ima stara lajna, k i sojo dobili težki invali-
di iz prve svetovne vojne, da so si z njo služili 
kruh. 

„Najbolj sem vesel, kadar dobim kakšno sta-
rino, k i so jo nameravali zagnati stran, saj se mi 
zdi, da mi je tako le uspelo ohraniti delček sicer 
neponovljive preteklosti še za kakšen rod". 

Branko Čanč zatrjuje, da ga zbirateljska 
strast ne bo kmalu minila. Pa bi ga tudi težko, 
ko je okoli sebe zbral toliko zanimivih in vse 
bolj redkih predmetov vsakdanjega življenja mi-
nulih desetletij. 

BORIS ZAKOŠEK 

Spominjam se, da nas je še kot otroke v 
osnovni šoli iznenada zajel silen val zbirateljske 
mrzlice: značke. Samo o tem smo se znali pogo-
varjati in prav nič drugega. Kdo j ih ima več, 
kdo ima lepše, kdo ima take, kot j i h drugi še 
nimajo. Zbiranje značk nas je zastrupilo kot ne-
varen virus, toda tako iznenada kot nas je napa-
del, nas je tudi zapustil. Začetna vnema je po-
šla, kajti prav kmalu smo ugotovili, da zbiratelj-
stvo le ni tako preprosta reč, kot je videti na 
prvi pogled. 

Nekateri najbolj vneti pa so vendarle vztrajali 
in danes j im prav gotovo n i žal. Najbrž ne bo 
napačna ugotovitev, da so med kopico zbirate-
ljev najštevilnejši prav značkarji. Zbiranje značk 
je staro verjetno toliko, kot značke same in lah-
ko bi rekli, da je malo takih, k i ne bi kdaj vsaj 
pomislili na to, da bi si pričeli ustvarjati zbirko. 
Danes ima že marsikdo svojo značko, od naj-
manjšega društva do največje tovarne, zato ni 
čudno, da je povsod dovolj ljubiteljv teh „bodi-

Nekaj najzanimivejših primerkov iz „zakladni-
ce" Viktoi ja Kojca. Skrajno leva v zgornji vrsti 
je značka Slovenskega pevskega društva Šoštanj 
iz prejšnjega stoletja. 

častih lepotic" in da se že nekaj časa zbirajo 
tudi v klubih. 

Člani velenjskega kluba značkarjev imajo 
vsako prvo nedeljo v mesecu rezervirano za ne-
kakšen sejem, kjer stotine značk menja lastnike, 
kjer se izpopolnjujejo serije in kjer se kar z zavi-
stjo gleda na kakšno redkost, k i j o kdo pokaže. 
Kot opazovalci smo se podali na enega teh sej-
mov, kjer človeku kar jemlje vid od sijaja tiso-
čev kovinskih, plastičnih in drugih izdelkov. 
Zbranih je bilo veliko značkarjev in drugih ra-
dovednežev, ne samo iz Velenja in bližnje okoli 
ce, ampak tudi od drugod. Mize Delavskega klu-
ba v Velenju so bile prekrite z albumi značk in 
sedli smo za eno od njih. — 

Naš prvi sogovornik je bil Viktor Kojc iz 
Šoštanja: „Značke zbiram od takrat, ko sem se 
začel ukvarjati z likovno umetnostjo to pa bo 
že več kot 30 let. Prve so se v moji zbirki našle 
značke raznih predvojnih društev. Takrat še ni-
smo poznali takšne značkarske manije, kot vla-
da dkies, pa tudi kičastih ni bilo. Od vsega 
začetka so me privlačile le tiste, k i so bile li-
kovno neoporečno oblikovane. Kajti zame 
pomeni značka majhno likovno stvaritev. Zato 
me kot likovnika toliko bolj motijo značke, ki 
so oblikovane neokusno, z obilico kiča. Kot 

Edi Masnec ima v svoji zbirki že skoraj deset 
tisoč značk. 

vnet planinec se zlasti trudim, da b i dobil kar 
največ značk s to vsebino in moram reči, da mi 
kar uspeva. Nikoli še nisem prešteval svoje zbir-
ke, ker zame število ni važno, ampak kvaliteta. 
Lahko se pohvalim, da krasijo mojo vitrino 
nekatere zelo redke in stare značke, na primer 
Slovenskega pevskega društva Šoštanj iz prej-
šnjega stoletja, prostovoljne gasilske čete Šo-
štanj iz leta 1939, Titova značka, izdana leta 
1944 ob osvoboditvi Gornje Savinjske doline, 
značke raznih planinskih zletov, k i so j ih prire-
jali takoj po vojni in mnoge druge. Poleg tega 
imam tudi nekaj takih, k i sem j ih sam oblikoval. 
Škoda, da se s tem konjičkom ukvarjajo pretež-
no starejši ljudje, saj menim, da bi bi l tudi za 
otroke nadvse koristen, ker bi j ih likovno izo-
braževal." 

Pri sosednji mizi je del svoje zbirke razkazo-
val Edi Masnec iz Šempetra v Savinjski dolini, k i 
je povedal: „S tovrstnim zbirateljstvom se ba-
vim že deveto leto. Najprej so začeli moji otro-
ci, ko pa j ih je minila volja, sem sklenil, da bom 
sam izpopolnjeval zbirko. Danes j ih imam že 
okrog desettisoč in le redko se na sejmih 
dogaja, da dobim več kot deset takih, k i j i h še 
nimam. Sicer pa zamenjujem vse, že zaradi soli-
darnosti do drugih zbiralcev. Doma j ih razpore-
jam po vsebini ali snovi, iz katere so izdelane in 
moram reči, da mi tako urejanje in vzdrževanje 

•vzame veliko časa. Sicer pa me to ne moti, saj 
sem se naravnost zaljubil v značke, tako, da ko-
maj čakam tiste nedelje, ko se vsi, k i nam je to 
hobi, zberemo in pogovorimo ter marsikaj zame-
njamo." 

In nazadnje smo sedli k pogovoru še s Slav-
kom Novakom, predsednikom kluba značkarjev 
iz Velenja. „Naš klub smo ustanovili pred dve 
ma letoma in danes je v njem že približno se-
demdeset zbiralcev, ne samo značkarjev, mar-
več tudi numizmatikov, filatelistov in drugih. 
Sprva smo obiskovali sejme v Ljubljani, nato pa 
smo j ih začeli pripravljati sami. Sedaj je ta naš 
sejem eden najmočnejših pri nas, saj ga redno 
obišče najmanj petdeset zbiralcev ne samo iz 
Slovenije, ampak tudi iz drugih republik. Med 
nami je nekaj specialistov, k i zbirajo, denimo, 
samo značke s tematiko rudarstva, drugi samo 
športne,tretji morda samo nogometne in podob-
no. Sam sem j ih v petih letih zbral okrog devet 
tisoč, nekatere med nj imi so tudi zelo redke. 
Opažam, da je naš sejem vedno bolje obiskan in 
prav je tako, saj tu ne gre le za menjavo tistega 
kar smo zbrali, ampak tudi za medsebojno spoz-
navanje, dogovarjanje in izmenjavo izkušenj." 

Več časa za pogovore skorajda ni bilo. V 
takih trenutkih, kot je sejem značk, pač ne gre, 
da bi njihove zbiralce preveč motil i . Kajti to je 
zares enkratna priložnost, da se dobi kaj nove-
ga, da se zbirka izpopolni. Ko sem še nekaj časa 
opazoval te zavidanja vredne zbirke, sem nehote 
pomislil: kaj ko bi začel zbirati značke? Pa je 
res nalezljivo tole značkarstvo! 

JOŽE KRAJNC 

Del bogate kolekcije. Najprej sije treba ogledati, kaj kdo ima, potem pa sledi zamenjava. 

Sejem bil je živ 
iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiiH 

h-i zbiralcu doma — Številne ure so tudi 
»kras stanovanju — Nekatere med njimi 
«lo redke — škoda, da je teren že skoraj 

izčrpan 

Velenjski Klub značkarjev združuje že 
preko sedemdeset vnetih zbiralcev — 
Vsako prvo nedeljo v mesecu se zbirajo 
na sejmu in izpopolnjujejo svoje zbirke 

IIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIHIIIIIIIIIIIIM 
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SOZD GORENJE: 

GORENJE, tovarna gospodinjske opreme, Velenje 
GORENJE — SEVER, industrija elektromotorjev, Subotica, 
GORENJE - MUTA, tovarna kmetijskega orodja in mehaniza-
cije in livarna, Muta ob Dravi 
GORENJE - FECRO, tovarna kovinskih izdelkov, Slovenj Gra-
dec 
GORENJE - ELRAD, industrija anten in pribora, TV pretvor-
nikov, visokofrekvenčnih kablov in predelava plastičnih mas. 
Gornja Radgona 
GORENJE - VARSTROJ, industrijsko podjetje Lendava 
GORENJE - METALPLAST, industrijsko podjetje, Ruše 
GORENJE - FTU, tovarna termičnih naprav, Sombor 
GORENJE - PETER DRAPŠIN, industrija pohištva, Kikinda 
GORENJE - MURAL, industrijsko podjetje. Mursko Središče 
GORENJE - PROMETSERVIS VELENJE 

Vsem delovnim ljudem in občanom 
čestitamo za novo leto 1978! 
Želimo jim kar največ osebnega zado-
voljstva in delovnih uspehov 

Delavke in delavci 
delovnih organizacij 

SOZD Gorenje 



ni red, se vedno bolj izgublja. Novi rod, žal, 
preveč temeljito prekinja stare vezi. 

Za današnjo novoletno številko smo želeli 
pripraviti reportažo o nekaterih še živih običa-
j ih na naših kmetijah. Toda .., 

TEGA SKORAJ NI VEČ 
Pot v Zavodnje je asfaltirana, k kmetu Lazni-

ku pa se ne pride zlahka. Par kilometrov maka-
dama, ki ga je pokril sneg in led je bilo za avto 
skoraj nepremostljiva prepreka. 

V Zavodnjah so kmetje še do prve svetovne 
vojne poznali požare, s katerimi so si večali 
ornico. No, to je že pozabljen čas. 

Namesto starih slovenskih osrednjih hiš in 
kočarskih pol lesenih domov s čopom na enem 
ali obeh straneh strehe in majhnimi okni, raste-
jo v lepo okolje najnovejši izdelki arhitektov, ki 
največkrat naravnost vsiljivo izstopajo v tisoč-
letni pokrajini polj, gozdov in travnikov. 

Nekatere nizke strehe koč, so bile še pred leti 
krite s slamo, sedaj pa so še takšne, krite z le-
senimi deščicami-šinkli, prava redkost. Polja ob-
delujejo s traktorji, konj pa je že bolj za okras. 
Tudi kosa redko poje. Pšenico, rž in oves še 
posejejo, ajda in lan pa sta le slučajen gost. Pa 
običaji. 

„Tega pa pri nas več n i ! " zatrjuje Franc Laz-
nik, po domače Slivnik, ko se le prebijem do 
njegove domačije. Na koncu se le nagodiva. Ne-
kaj malega je še ostalo. Kakšen praznik in so-
praznik, pa preja, košnja, reja in ho, kopica 
domačih jedi. 

,,Kaj pa mlačev? " prašam in pomislim na 
pikapokanje mlatičev s cepci iz mojih otroških 
dni. „Ja, cepce že še imam," pravi Franc, 
„ampak pokamo na skednju ne več z njimi. 
Strojna obdelava je dosti lažja in hitrejša." 

Franc Laznik je na tej kmetiji šele devet 
let. Pred tem je bil skoraj 18 let v jami. Kmeti-
jo , k i ima 49 hektarov zemlje je od strica pode-
dovala žena Zofka. 

„Zemljaje dobra, „pravi," le škoda, daje bila 
močno zapuščena." 

Na kmetiji redijo pet krav, deset bikov in 
konja, precej prašičev in perutnine; celo dva 
pava sem videl. Šest otrok ima Franc, tr i fante 
med njimi. Za delo tako rok ne manjka. Tu pa 
je tudi Franc Srebre, k i je na posestvo prišel 
pred 4' . leti. „ V stari Jugoslaviji so ga dodelili, 
ker ni imel kam. Pa je kar uporaben. Še košare 
in koše plete, kadar se mu zdi," 

„F.aj pa običaji," silim; „Peter in Pavel, Že-
g l Martinovo, preja? " 

predemo pa še. Žena prede. Toda tako ni 
vse, kakor je bilo včasih, ko se se zbirale predi-
ce iz cele vasi, pele in si pripovedovale basni." 

Na mojo prošnjo so potem s podstrešja pri-
nesli kolovrat in krtače in mi pokazali,kako se 
tej stvari streže. 

„Ker pridelate veliko koruze, jo tudi ličkate, 
mar ne? " 

„To pa ličkamo. Letos smo jo ves teden. 
Vsak večer smo se zbrali domači in sosedje. 
Prav prijetno je bi lo." 

Seveda imajo pri Slivniku tudi koline, vesel, 
vsem poznan domač praznik. Klobase so potem 
na jedilnem listu daleč v zimo, še sam sem j i h 
b i l deležen, pa saj pravi pesmica: 

Meni so sosedje pravili, 
da ste prašiča davili. 
Naj bo prasec' al prašiča, 
men' spodob' se klobasica. 

Franc Laznik mi je razkazal tudi domačijo. 
Je prava stara slovenska hiša zgrajena že 1637 
leta. Včasih je imela tukaj sodnijo graščina iz 
Zavodenj. V zgornjih prostorih je še dobro 
ohranjena zaporniška celica. No, graščine ni 
več, kmečka hiša pa je še ostala. Se bo tudi 
ohranila? 

Prav čudno je, da kulturna skupnost ničesar 
ne stori za ohranitev takšnih enkratnih zanimi-
vosti našega, resnično našega, domačega, slo-
venskega, predvsem pa občinskega kmečkega 
življa. Malo je tako starih kmetij, kot je Slivni-
kova, v širšem slovenskem prostoru in nikakor 
ni prav, če j ih prezremo. 

ŠE SO TERICE 
Tudi Alojz Herman je iz Zavodenj. Priti k 

njemu v teh zimskih dneh je še mdo težje, 
kakor k Slivniku. Posestvo, k i so ga kupil i že 
starši njegove žene Ivanke meri 17 hektaijev, od 
tega je devet hektaijev gozda. Delno lesena hiša 
je krita s šinkli. Ob hiši stoji zanimiva lesena 
uta, obe pa starosti ne moreta zakriti. 

Pri Grilu, tako j im v Zavodnjah rečejo po 
domače, obdelujejo le pol hektara zemlje. Alojz 
je invalid, od petih otrok pa je zaenkrat doma le 
najmlajši. Tako je za delo vse premalo rok, saj 
strmi bregi ne dopuščajo strojne obdelave. 

Pred leti j i h je močno prizadejal požar in so 
se morali odreči gradnji nove hiše. 

Redijo pet glav živine, pa prašiče in nekaj 
perutnine. Čeprav tudi tu ni več vse po starem, 
se na podstrešju najde še marsikaj zanimivega. 
Stare skrinje, kavni mlinček naših babic, žičnati 
lonci, krtače, ko lov ra t . . . „Še vedno predem," 
pravi Ivanka, ,,za nogavice, rokavice, za kakšno 
jopico kdaj pa kdaj. Imeli smo ovce in nam je 
ostalo še nekaj domače volne." 

Pri Hermanu je bila hiša do požara krita s 
slamo in tudi črno kuhinjo so imeli. N i tako 
daleč čas, ko so na polju še pridelali lan. Teritev 
je bila vsakoleten običaj. No, trlice še imajo in 
lan tudi, roke so še spretne in če bo treba bo 
tudi preja tu. „Poznamo še kožuhanje koruze, 
tepežni dan, koline, tolčemo sončnice, pa štre-
no s piravnico in kaj vem kaj še," pravi Alojz. 
Ivanka pa je dodala, da se vaščani še največkrat 
zberejo skupaj ob ohceti ali godovanju, pojejo 
stare pesmi in si pripovedujejo zgodbe in šale. 
Ohcet pa je tukaj še res tista stara s šranganjem, 
družicami, camri in vsem kar sodi zraven. „Sicer 
pa je danes vedno manj takšnih trenutkov, lju-
dje smo bolj doma, sami gledamo televizijo ali 
poslušamo radio." 

Tako je to. Ljudsko izročilo in stara sloven-
ska hiša se počasi, a nezadržno izgubljata tudi na 
vasi. Hitrejši tempo dela in duševna preusmeri-
tev j u potiskata v pozabo. Prav pa bi bilo, da 
vsaj tisto, kar se je v stoletjih samo ohranilo, ne 
pustimo nebrižno propasti, ampak ohranimo za 
bodoči rod. 

BORIS ZAKOŠEK 

V Zavodnjah še vidimo osrednjo sloven-
sko hišo — Ajda in lan že skoraj pozab-
ljena — Predice tu in tam še sedejo za 

kolovrat 

Trlice in lanena preja 

Vse manj je starih navad, šeg v načinu življe-
nja in občevanju našega naroda. Vedno bolj red-
ke so, zato pa iskane in cenjene kot kulturno 
blago prejšnjih, ne tako civiliziranih dob. Še 
pred leti vsem znani običaji povezani z delom, 
lovom, živalmi, rastlinami, prazniki, cerkvijo, so 
že skoraj ali povsem pozabljeni. Često živijo le 
še v spominu aH v kakšni knjigi. Prodor novih 
izdelkov in nagel razvoj naše domovine, k i bolj 
koi kdaj koli prej sega tudi na odmaknjena, težko 

Hej, lepi časi, 
stari časi 

dosstopna in zaostala področja, teija nova zna-
njai, uvaja sodobnješe postopke, stara stoletna 
veirovanja pa se morajo umakniti. Z nj imi izgi-
njajo tudi stari ročno izdelani predmeti vsak-
dainje rabe, zamenjujejo pa j ih novi, sodobnejši, 
a ččesto tudi manj estetski izdelki. Pridobitve 
norega sveta nezadržno prodirajo, se mešajo in 
uniičujejo nekdanje življenje. Prvobitnost izgi-
nja. Dediščina prakulture, k i se je stoletja pre-
naššala iz roda v rod, iz nomadske dobe, skozi 
fev/dalizem, kapitalizem, v socialističen družbe-

Piravnica in štrena na starem žičnatem loncu. 
Starinski zvonec. Z nj im so včasih klicali k jedi. 
Pri hiši je bilo nekoč veliko dekel in hlapcev 



VEGRAD 
Velenje 
20 let 
Pomemben uspeh pri uveljavljanju be-
tonskih konstrukcij „VEMONT" - Sta-
novanja iz tovarne — letos bo 2.000 de-
lavcev doseglo okrog 1.000 milijonov din 
realizacije - GIP Vegrad Velenje se za 
realizacijo skupnih razvojnih hotenj 

vključila v sozd Gorenje 

Jubilejno obletnico delovanja pi 
lavci 

jno obletnico delovanja praznujejo de-
egrada" pod geslom OD OBRTNIŠKE 

DO INDUSTRIJSKE GRADNJE. V tem krat-
kem obdobju so resnično prehodili zelo strmo 
razvojno pot, k i bo v letu praznovanja nagrajena 
z otvoritvijo tovarne, v kateri bodo izdelovali 
stanovanja na tekočem traku. Tako bodo geslo 
..industrijska gradnja" tudi v praksi uresničili. 

Gradbeno industrijsko podjetje ..Vegrad" 
Velenje ima zasnovo v 25 članskem kolektivu, 
k i je leta 1957 začel delati na področju gradbe-
no obrtniških in komunalnih del. V času svoje-
ga razvoja je podjetje doživelo številne reorgani-
zacije, priključitve in odcepitve. Poslovanje 
„Vegrada" je bilo vseskozi pozitivno, le da so 
bih rezultati do leta 1970 skromnejši. Po tem 
letu pa je podjetje doseglo velik vzpon in se 
danes uvršča med največja gradbena podjetja v 
Sloveniji. 

V razvoju „Vegrada" so pomembni štirje 
mejniki: leto 1969, ko so prevzeli prvo delo na 
zunanjem trgu, leto 1971, ko so uvedli polin-
dustrijsko gradnjo stanovanj z uporabo tunel-
skih opažev, leto 1974, ko so pričeli v Selu pri 
Velenju z industrijsko proizvodnjo armirano-
betonskih montažnih konstrukcij „Vemont" in 
leto 1977, ko se pričenja industrijska proizvod-
nja stanovanj in drugih objektov v tovarni v Ve-
lenju. 

Priče tek del v inozemstvu v letu 1969 je bila 
za „Vegrad" odločitev, k i je imela daljnosežne 
posledice. Že takrat so se delavci tega podjetja 
zavedali, da je njihova rast in boljši delovni po-
goji odvisna od nenehnega izpopolnjevanja teh-
nologije gradnje in strojne opremljenosti. Z de-
lom na zunanjem trgu so si prislužili devize za 
uvoz prepotrebne mehanizacije in spoznavali z 
novimi tehnologijami, k i j i h je uporabljalo razvi-
to gradbeništvo v Zahodni Evropi. Doslej so 
zgradili veliko objektov v Zahodni Nemčiji, v 
zadnjem času pa se pospešeno pripravljajo za 
prevzem del v deželah v razvoju. 

Z uvedbo tunelskih opažev v gradnjo stano-
vanj v letu 1971 je bi l stoijen velik korak v 
prizadevanjih za hitrejšo in cenejšo gradnjo. S 
to tehnologijo je pričel „Vegrad' graditi stano-
vanja med prvimi v Jugoslaviji in dosegel zelo 
lepe rezultate. Doslej je zgradil že precejšnje šte-
vilo stanovanj po celi Jugoslaviji. Samo v zad-
njih 5-ih letih se je v Vegradova stanovanja vseli-
lo preko 3500 družin. Največ stanovanj je bilo 
zgrajenih v Velenju, Ljubljani in Beogradu ter 
Karlovcu. Trenutno gradijo ..Vegradovi" delavci 
preko 800 stanovanj, kar kaže na pomemben 
delež, k i ga imajo pri reševanju tako perečega 
pomanjkanja stanovanj. 

Na pot industrijske proizvodnje je stopil 
„Vegrad" leta 1974 z zgraditvijo tovarne beton-

skih konstrukcij „Vemont" . V tovarni izdelane 
konstrukcije za gradnjo industrijskih objektov 
so pri investitorjih hitro naletele na veliko zani-
manje. Danes stojijo objekti iz montažnih kon-
strukcij „Vemont ' že po ceh Jugoslaviji od 
Mostaija do Jesenic. Največje industrijske hale 
in hladilnice so bile zgrajene v Bosanski Gradi-
ški, Gnjilanah, Mostarju, Lendavi itd. Trenutno 
montirajo 12.000 m2 veliko industrijsko halo v 
Vranju, izdelujejo pa elemente za največjo od 
vseh doslej zgrajenih hal, površine 22.000 m2, 
k i j o bodo gradili za Saponio Osijek. V času od 
pričetka proizvodnje je bilo izdelanih v tovarni 
v Selu pri Velenju preko 150.000 m2 industrij-
skih hal, skladišč, telovadnic, šol in drugih ob-
jektov. Da je pri gradnji z „Vemont" elementi 
dosežen velik prihranek, lahko pove samo poda-
tek, daje bila konstrukcija hladilnice v Bosanski 
Gradiški v velikosti 3500 m2 postavljena v 10 
dneh. 

GIP Vegrad je nedavno tega dosegel nov 
uspeh pri uveljavljanju betonskih konstrukcij 
Vemont. Podpisani sta pogodbi za postavitev 
tovarn v Veliki Kladuši in Loznici, s čimer bodo 
proizvodnjo „Vemont" konstrukcij približali 
tržišču. S skupnim razvojem in prodajo pri pro-
izvodnji betonskih konstrukcij „Vemont se 
odpirajo Velenjčanom, katerih cilj je skupen na-
stop ..družine Vemont", nove razvojne mož-
nosti. 

V tovarni v Selu so v letu 1974 pričeli v Ve-
gradu kot prvi v Jugoslaviji industrijsko izdelo-
vati montažne teraco stopnice. 

Prednosti teh stopnic so številne, saj z njiho-
vo uporabo odpadejo mnogi problemi, k i nasta-
jajo pri obrtniški izdelavi in montaži. Zaradi 
kvalitete izdelave in hitre montaže (z leplje-
njem) so se na trgu hitro uveljavile in so danes 
vgrajene že v številnih družbenih in zasebnih 
stanovanjskih zgradbah v Sloveniji, Hrvatski in 

V stanovanja, k i j ih je zgradil Vegrad, se je vselilo že nad 3.500 družin. Na sliki: stanovanja Vegrada v Beogradu 

' ; ^ : n r r r t T i r i i j"** y f i W n r r T r * T r ^TT jT^T* " * * ** Proizvodnja prostorskih elementov programa DOM 101 je v novi tovarni na 
Montažna hala tovarne betonskih konstrukcij VEMONT v Velenju Selu pri Velenju že stekla 

Beogradu. Letna kapaciteta izdelave je 50.000 
ml stopnic, kar presega potrebe v Sloveniji. Za-
to j i h prodajajo tudi v drugih republikah. V 
„ Vegradu" so tudi poskrbeli za izdelke, k i so 
zelo iskani za zunanje ureditve. Naj omenimo 
samo betonske tlakovce in travne plošče, s kate-
rimi si je možno olepšati okolico hiš, tlakovati 
poti, dvorišča i td. Še zlasti so t i izdelki primerni 
za zasebne graditelje, saj j ih lahko položijo sami 
z družinskimi člani. Razen nižjih stroškov j im je 
s tem dana tudi možnost lastne ustvarjalnosti. 
Na najsodobnejšem stroju izdelajo letno 60.000 
m2 teh izdelkov. 

Naslednji program, k i so ga v Vegradu osvojil 
in pospešeno razvijajo, so zaključna dela. 12C 
keramičaijev polaga ploščice v objektih v Ve-
ler ju, Ljubljani in Beogradu. V velikem ob: 
opravljajo v Vegradu tudi slikopleskarska de 
tlakarska in druga zaključna dela v gradbeni-
štvu. 

Ena od pomembnih odločitev v Vegradu j« 
bi l sprejet sklep v letu 1975, da se vključijo \ 
sestavljeno organizacijo združenega dela IMOS 
Ljubljana z namenom, da bi združeni lažje pre 
vzemali večja dela na trgu, izvedli med člani 
cami delitev dela in s tem racionalnejše izkori 
ščali sredstva, vse s ciljem uspešnejšega gospo 
daijenja. Veliko dela je že bilo uresničenega 
veliko dela pa je še ostdo. 

V letošnjem letu se delavcem Vegrada uresni 
čuje dolgoletna želja, da bi tudi stanovanja izde-
lovali v tovarni. 

Že pred leti so spoznali, da bi sami to težko 
uresničili, zato so se povezali z Gorenjem in 
skupno začrtali DOM 101. Osnovni cilj tega 
programa je industrijska gradnja stanovanj in 
ostalih objektov ter industrijska proizvodnja 
vgradnih elementov za potrebe gradbeništva. 
Rezultat sodelovanja je že zgrajena tovarna za 
proizvodnjo prostorskih elementov v Velenju, 
katere sta zgradila Vegrad in Gorenje na osnovi 
združenega dela in sredstev. Stanovanja iz pro-
storskih elementov v Velenju, katere sta zgradi-
la Vegrad in Gorenje na osnovi združenega dela 
in sredstev. Stanovanja iz prostorskih elementov 
bodo do 80 % izdelana že v tovarni, samo 20 % 
bo odpadlo na delo na samem gradbišču. Tako 
bodo v Vegradu pričeli graditi industrijsko tudi 
stanovanja, industrijske objekte pa že gradijo od 
leta 1974 dalje. 

Za uresničitev nadaljnjih programov na po-
dročju industrializacije gradbeništva so se z 
Vegradom združile v novo delovno organizacijo 
Vegrad Gradbena industrija organizacije 
„Lesna" Šoštanj, „Kamin" Ljubljana in grad-
benik" Ljubno. 16. decembra je skoraj 2.000 
delavcev, k i bodo letos dosegli okrog 900 do 
1000 milijonov dinarjev raalizacije, potrdilo od-
ločitev o združitvi v delovno organizacijo GIP 
Vegrad Velenje, le-ta pa se bo za realizacijo 
skupnih razvojnih hotenj vključila v sozd Go 
renje. 

Gradbeno industrijsko podjetje 
VEGRAD 
VELENJE, Prešernova 9 

TOZD Gradnje Velenje 
TOZD Industrija ostrešij Gradbenik 
Ljubno 
TOZD Vemont Velenje 
TOZD Zaključna dela Velenje 
TOZD Lesna Šoštanj 
TOZD Kamin Ljubljana 
TOZD Mehanizacija Velenje 
Delovna skupnost skupnih služb 

V novem letu 1978 želimo 
vsem delovnim ljudem in ob-
čanom veliko delovnih uspe-
hov in osebnega zadovoljstva! 

vegrad velenje 20 let 
od obrtniške do V 4 1 

industrijske 
gradnje 



nekaterih izmed njih trenutno v naši državi ni 
mogoče dobiti, bodo potrebovali najmanj 200 
tisoč dinarjev. Ta vsota pa še ni v celoti zbrana. 
Za nastop na svetovnem prvenstvu potrebujejo 
tudi nove rudarske uniforme. Prepričani smo, 
da j ih bodo finančno podprli pri nakupu uni-
form, instrumentov in novega notnega gradiva 
tozdi Rudarsko elektroenergetskega kombinata. 
Precejšnji stroški pa bodo nastali tudi v-zvezi s 
prevozom in bivanjem na Nizozemskem. Za to 
bodo potrebovali okrog 350 tisoč dinarjev. Za 
pomoč bodo prosili občinsko kulturno skup-
nost, saj bodo konec koncev člani rudarske god-
be predstavljali v nekem smislu vrh kulturnega 
amaterskega delovanja naše občine v tujini. 

Sodelovanje na svetovnem prvenstvu, pa naj 
bo to na katerem koli področju, je nedvomno 
izjemno priznanje za posameznika in skupino? 

„To je brez dvoma višek, ki ga neka skupina 
sploh lahko doseže," je pritrdil prof. Ivan Marin 
in nadaljeval: „Sodelovati na tej resnično svoje-
vrstni svetovni prireditvi, je za vsakega godbeni-
ka najvišje priznanje in obenem zahvala za nje-
gov dolgoletni trud." 

Ah bi lahko podrobneje opisali sam potek 
tekmovanja? 

„Orkestri nastopajo v različnih tekmovalnih 
skupinah in tekmovalnih smereh. Izredno zani-
miv je, na primer, nastop na nogometnem igri-
šču, (tako imenovani show program) kjer god-
beniki med igranjem korakajo in pri tem sestav-
ljajo najrazličnejše like - ta vrsta tekmovanja je 
pri nas skorajda nepoznana. Naš pihalni orke-
ster bo nastopil v koncertnem delu tekmovanja. 
To tekmovanje je v dvorani, k i sprejme 4000 
ljudi. Dvorana je seveda vsakokrat razprodana. 
Tekmovanje je razdeljeno v tr i težavnostne 
stopnje. Mi bomo tekmovali v prvi, najtežji. Po-
leg obveznih skladb, smo prijavili še dve sloven-
ski deli, in sicer Marjana Kozine „Belo Krajino" 
in Danila Bučeija „Zumbersko rapsodijo". Naj 
pri tem omenim samo majhno zanimivost, k i 
kaže, kako je to tekmovanje kvalitetno in zahte-
vno. Vsak pihalni orkester zaigra najprej eno 
izmed treh obveznih skladb. Če komisija meni, 
da skladba ni bila dovolj dobro zaigrana, se or-
kestru zahvali in tekmovanja je konec. V na-
sprotnem primeru orkester tekmovanje nadalju-
je in šele na odru (po odigrani obvezni skladbi) 
izve, kateri izmed ostalih dveh svojih prijav-
ljenih skladb bo izvajal. Nagrade za najboljše so 
zlata, srebrna in bronasta plaketa." 

Ob vsem tem lahko pričakujemo, da bodo • 
godbeniki dostojno branili ime naše doline in pa 
delovno organizacijo REK. In če bo pomoč 
vseh, k i j im lahko pomagajo takšna, kakršno si 
predstavljajo, uspeh verjetno ne bo izostal. S 
kvalitetnim nastopom na tako velikem tekmo-
vanju bodo najlepše ponesli ime našega mesta 
po vsem svetu. 

Torej bo za velenjske godbenike leto 1978 
znova zelo delovno, pestro in pa najboljša pripra-
va za leto 1979, ko bo naša rudarska godba 
slavila 60-letnico obstoja. 

Pa še novoletna želja, poleg že omenjene? 

„Vsem delovnim ljudem v naši dolini, in še 
posebej kolektivu REK se zahvaljujemo za dose-
danjo pomoč pri našem delu in upamo ter pri-
čakujemo, da nas bodo podprli v naših željah in 
prizadevanjih tudi v prihodnje ter j im želimo 
srečno in uspešno novo leto 1978." 

STANE VOVK 

Februarja 
prvi 
samostojni 
koncert 
Mešani pevski zbor Gorenje, ki ga vodi 
profesor Ciril Vertačnik, stopa v drugo le-
to delovanja — Februarja prvi njihov sa-
mostojni koncert — Zapeli bodo kar šest-
najst pesmi — V novem letu 1978 bodo 
program še obogatili — Svojo pesem pa 
bodo ponesli tudi izven meja naše obči-

ne, republike, pa tudi v tujino. 

Na pobudo tovarniške konference osnovnih 
organizacij sindikata TGO Gorenje, Kulturne skup-
pnosti in Zveze kulturnih organizacij občine 
Velenje smo lani v Velenju ob Tednu Komuni-
sta dobili mešani pevski zbor. Njegovo rojstvo je 
bilo 22. novembra lani, ko se je zbor sešel na 
ustanovno skupščino. Prvo vajo pa je imel 6. 
januarja letos. Ob letu delovanja zbora smo se 
pogovarjali z njegovim vodjem profesorjem Ciri-
lom Vertačnikom. 

„Osnovna naloga našega zbora je gojiti delav-
sko in revolucionarno pesem. Danes, po letu 
dni, lahko ugotovimo, da je naš zbor začrtani 
poti sledil, poleg tega pa smo v program vnesli"1* 
tudi ljudsko jugoslovansko pa tudi tujo umetno 
in narodno pesem." 

- Koliko nastopov ste imeli doslej? 
„ V dosedanjem delovanju je zbor nastopil 

šestkrat, skupaj s skupino AVE pa smo posneli 
na ploščo tudi dve pesmi, kateri smo peli že na 
otvoritvi spomenika tovariša Tita junija letos v 
Velenju. Ob tem moram reči, da zbor ne le da 
združuje interese na pevskem področju, ampak 
svoje delo usmerja tudi v obiskovanje kulturnih 
prireditev oziroma raznih koncertov." 

Zbor ima sedaj kar 85 članov. Se v zvezi s 
tem srečujete s kakšnimi težavami? 

„Skoraj vsepovsod se najprej zatakne pri de-
narju. No, naš zbor teh težav ni imel, saj ga je 
finančno podprla Tovarna gospodinjske opreme 
Gorenje. Nisem pa najbolj zadovoljen z obi-
skom na vajah. Poprečno je 80 odstotkov pev-
cev na vajah. Upoštevati je namreč treba, da so 
člani zbora precej angažirani v svojih delovnih 
organizacijah zaradi raznih sestankov, precej pa 
k slabšemu obisku prispeva tudi večizmensko 
delo." 

Ob začetku ste imeli nekoliko težav tudi za-
radi posameznih glasov? 

„Res, sprva se je pokazala glasovna neizena-
čenost, ker je bilo moških pevcev premalo. S 
pridobitvijo novih članov med letom pa se je to 
razmerje precej izboljšalo." ^ 

Kakšni pa so načrti zbora za drugo leto de-
lovanja? 

„Vse naše priprave so sedaj usmerjen v naš 
prvi samostojni koncert, k i ga bomo imeli v Ve-
lenju 8. februarja ob slovenskem kulturnem pra-
zniku. Občinstvu v dvorani se bomo predstavili 
s šestnajstimi pesmimi, med katerimi bosta tudi 
dve Župančičevi, saj bomo prihodnje leto pro-
slavili 100-letnico njegovega rojstva. Poleg tega 
bomo nastopili tudi na raznih občinskih prire-
ditvah, pa tudi izven občine in republike. Še 
zlasti se želimo predstaviti delovnim organizaci-
jam, k i so na kakršenkoli način povezane z de-
lovnimi organizacijami naše občine, še posebno 
s TGO Gorenje. Načrtujemo pa tudi gostovanjem 
v Italiji. V naš program pa žehmo vnesti tudi 
mednarodno delavsko in revolucionarno pesem 
in zahtevnejšo sodobno pesem." 

S. VOVK 

Mešani pevski zbor Gorenje 

Sedaj na 
svetovno 
prvenstvo 
Zai člane velenjske rudarske godbe bo 
prrihodnje leto spet zelo delovno in pes-
t r o — Po uspelem letošnjem igranju na 
refpubliškem prvenstvu želijo v bližajo-
č e m se letu nastopiti na svetovnem 
prrvenstvu pihalnih orkestrov na Nizo-
zenmskem — To njihovo tekmovanje bo 
najboljša priprava za leto 1979, ko bo 
Riudarska godba Velenje slavila 60. let-

nico 

1V eni izmed stranskih dvoran doma kulture v 
Velelenju ima svoje prostore Rudarska godba Ve-
lerunje. Vsak torek in petek se fantje zbirajo na 
vaji/a/i, in to že leta in leta. Bogatijo svoj pro-
graam, se izpopolnjujejo, da potem na raznih pri-
redditvah oziroma proslavah dajejo ton celotne-
muu programu. In skorajda ni pomembnejše pri-
redditve v občini, na kateri ne bi igrah. 

I Nekaj j ih je med letom za njih že dolgo časa 
kanr ..rezerviranih". Budnice ob prazniku dela -
1. , maju, nato praznik rudarjev, 3. jul i j , pa ob 
činnski praznik . . . .itd. Še bi lahko naštevali. 

'Toda godbeniki ne živijo le za prireditve. 
Vsaake štiri leta merijo svoje moči tudi na repub-
liškkem tekmovanju pihalnih orkestrov. In to ze-
lo i uspešno, saj j ih ta tekmovanja uvrščajo med 
naj Ij bol j še pihalne orkestre v naši republiki že 
vrststo let. No, njihove želje ob vstopu v novo 
le teto pa so še višje: nastopiti žehjo tudi na sve-
tovivnem prvenstvu pihalnih orkestrov na Nizo-
zeirmskem. Takšen nastop je zagotovo nekaj dru-
gegiga, kot morda koncert v domači dvorani, 
preted domačim občinstvom. Čeprav to ne pome-
ni, i, da fantje v prazničnih rudarskih uniformah 
tudidi pred domačim občinstvom ne dajo vse „od 
sebbe". Toda na svetovnem prvenstvu je konku-
rentnea izredno močna in orkestrom prav gotovo 
ni \ vseeno, kako bodo zastopili svojo domovino, 
pa studi svoj kraj. 

Torej po uspešnem končanem letu 1977 ča-
ka velenjske godbenike velika preizkušnja v bli-
žajočem se novem letu. To je bila tema pogovo-
ra s kapelnikom rudarske godbe, profesorjem 
Ivanom Marinom, ki je prvič prijel za dirigent-
sko palico julija leta 1965, ko so se naši godbe-
niki udeležili revije rudarskih godb v Idrij i ob 
300-letnici tamkajšnje godbe. Ker je novo leto 
pred durmi, sem ga seveda najprej vprašal, kako 
ocenjujejo staro, 1977. leto. 

„Reči moram, da je bilo leto, k i se izteka, za 
nas izredno uspešno, imeli smo veliko nastopov, 
saj smo sodelovali na mnogih proslavah, prirejali 
koncerte oziroma nastopali na drugih priredit-
vah, saj je bilo to leto jubilejev tovariša Tita in 
naše Partije. Junija pa smo sodelovali na repub-
liškem tekmovanju pihalnih orkestrov v Rogaški 
Slatini, k i je pomenilo začetek priprav za sve-
tovno prvenstvo na Nizozemskem. Z drugim 
mestom, ki smo ga osvojili v najtežji težavnostni 
umetniški skupini, smo si odprli pot za sodelo-
vanje na tem prvenstvu, na katerem bo tekmo-
vala tudi Delavska godba iz Trbovelj; torej bo-
mo merili z njimi moči tudi na tujem, ne le 
doma." 

Velenjska rudarska godba ima sedaj 58 čla-
nov. V zadnjem letu so orkester precej pomladi-
l i , saj so vključil i kar sedem mladih godbenikov, 
k i so izšli iz velenjske glasbene šole, za nj imi pa 
je še precejšnja vrsta mladih, k i bodo v priho-
dnjih letih počasi stopali med starejše. Nekaj 
godbenikov, k i je prvič vzelo v roke instrumen-
te v rudarski godbi, nato nadaljevalo šolanje v 
velenjski glasbeni šoli, za tem pa v Ljubljani, pa 
je danes sicer profesionalno zaposlenih v Ljub-
ljani, vendar so še vedno člani rudarske godbe 
in ob vsakem pomembnejšem nastopu radi pri-
skočijo na pomoč in svoje profesionalne izku-
šnje z zadovoljstvom prenašajo na kolege v god-
bi. Tako bo tudi do odhoda na svetovno prven-
stvo." 

Njihove vaje bodo odslej organizirane po 
skupinah, k i j ih bodo pomagali voditi naši god-
beniki-profesorji iz Ljubljane. Intenzivnost vaj 
se bo do začetka leta proti jul i ju vse bolj stop-
njevala. Takšna oblika dela bo za upravni od-
bor, še zlasti pa za godbenike predstavljala velik 
napor, predvsem zaradi večizmenskega dela na 
REK Velenje in ostalih delovnih organizacijah, 
kjer so zaposleni godbeniki. Kupit i bodo morah 
tudi nekaj novih instrumentov, k i j ih za sklad-
be, katere bodo igrali na svetovnem prvenstvu, 
nujno potrebujejo. Za nakup teh instrumentov, 

Ena izmed godb med show programom pred štirimi leti 

Velenjski godbeniki so popestrili tudi proslavo ob 25-letnici ESO 
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25 let 
Elektrostrojne 
opreme 

Razvoj 
in načrti 
Plastike 
Velenje 
Proizvodni program za tržišče nadvse za-
nimiv — Družina artiklov, vezana na pre-
hrambeno industrijo — Osvajanje novih 

proizvodov in tržišč 

Predhodnik nove delovne organizacije Plasti-
ka Velenje, vključene v sozd Rudarskoelektro-
energetski kombinat Velenje, je bila temeljna 
organizacija združenega dela Plastika in zaščitna 
sredstva velenjskega Rudnika lignita, ustanovlje-
na 1971. leta. Z ustanovitvijo tozda Plastika in 
zaščitna sredstva so želeli vsaj delno ublažiti te-
žave, s katerimi so se v velenjskem rudniku sre-
čevali pri zaposlovanju delavcev, k i niso mogli 
več opravljati težkega dela v jami. Da je tozd 
opravičil nalogo, zastavljeno ob njegovi ustano-
vitvi, najbolj zgovorno kaže podatek, da je med 
zaposlenimi kar 36 % delavcev, k i so pred tem 
delali v jami, vendar niso bi l i več sposobni 
opravljati težkega dela. 

Prvo leto je dosegel tozd Plastika in zaščitna 
sredstva Rudnika lignita Velenje 1,8 milijona 
din realizacije; pozneje so vsako leto vrednost 
proizvodnje najmanj podvojili. Letos pa bo 140 
delavcev nove delovne organizacije Plastika Ve-
lenje že doseglo predvidoma 60 milijonov dinar-
jev realizacije. 

Proizvodni program so iz leta v leto izpopol-
njevali in dopolnjevali. Vseskozi se je proizvod-
nja odvijala po zastavljenem načrtu in se sproti 
prilagajala povpraševanju na trgu. Nove možno-
sti razvoja zagotavlja proizvodnja embalaže za 
prehrambeno industrijo, supertraku ter avtoma-
tov in drugega pribora. 

Na uspešno poslovanje so pomembno vplivali 
tako strokovni delavci kot delavci v neposredni 
proizvodnji, saj se je prav z doslednim uresniče-
vanjem sprejetih nalog povečala zavzetost delav-
cev za racionalno gospodarjenje. Ob tem ugo-
tavljajo doseženo visoko stopnjo zavesti v samo-
upravnem življenju nove delovne organizacije 
Plastika Velenje. Seveda pa vseh ciljev tudi na 
tem področju še niso dosegli. 

Kar zadeva poslovno polit iko in družbeno 
planiranje ugotavljajo, da je izpopolnjen pro-
gram za izdelavo avtomatov za pakiranje, izdela-
ni pa so tudi srednjeročni plani. Imajo jasno 
postavljene cilje in naloge, treba j ih bo samo 
dosledno uresničevati. Kar zadeva planiranje so 
v delovni organizaciji Plastika Velenje pred pri-
pravo osnovnega dokumenta sporazuma, s kate-
rim bodo delavci uresničevali načela planiranja 
tako, da bodo sprejemali plane in sklepali spora-
zume z jasno začrtanimi cil j i in odgovornostjo. 
Še naprej bo poglavitna naloga delavcev - pol-
no izkoriščati vse razpoložljive zmogljivosti, ob 
tem pa bodo morali nameniti še večjo pozor-
nost modernizaciji proizvodnje. 

Nova delovna organizacija Plastika Velenje v 
okviru sozda Rudarsko elektroenergetski kom-
binat Velenje, bo v prihodnje izpopolnjevala 
proizvodni asortiment ter kar najširše osvajala 
področja pakiranja. Zavedajo se, da se bodo ob 
tem srečevali z mnogimi težavami, tako kar za-
deva proizvodne prostore kot tehnologijo, ven-
dar bo mogoče s polno angažiranostjo vseh od-
praviti tudi te težave. 

Upoštevaje celotno usmerjenost poslovne po-
litike, kot njenih sestavnih delov razvoja, sred-
njeročnih načrtov in letnih planov, je tudi za 
delovni kolektiv Plastike Velenje velikega po-
mena zakon o združenem delu. Delavci te de-
lovne organizacije so spoznali večino tega doku-
menta, še posebej zato, ker bodo tako sedaj, 
kot olj vsaki nadaljnji realizaciji proizvodnih 
programov iskali dohodkovne povezanosti zno-
traj njihove dejavnosti, čemur daje izredno širo-
ke možnosti zakon o združenem delu, saj j ih 
dohodkovni odnos ne utesnjuje v tehnično-
tehnološke in institucionalne okvire. Ob upošte-
vanju vsebine zakona o združenem delu je bila 
sprejeta odločitev o organiziranju 2 temeljnih 
organizacij združenega dela in delovne skupno-
sti skupnih služb. Pri tem ne gre samo za spre-
membo organizacijskih oblik, pač pa za vsebin-
ske spremembe, kar se že kaže predvsem v sa-
mostojnem razpolaganju delavcev z ustvarjenim 

Del proizvodnega procesa Plastike Velenje 

16 G E ^ ^ B B B H B H H 

dohodkom in oblikovanju vseh pomembnejših 
odločitev. Seveda pa precej vsebinske preobraz-
be s tem še ni zaključen, saj je še precej odprtih 
vprašanj v odnosih med Plastiko Velenje in dru-
gimi delovnimi organizacijami. 

Nova delovna organizacija Plastika Velenje, v 
okviru sozda REK Velenje, je dosegla v zadnjem 
obdobju pomembne uspehe pri osvajanju in raz-
vijanju proizvodnje avtomatov za avtomatsko 
pakiranje, k i j ih izdelujejo edini v Jugoslaviji. 
Pri tem so že prešli na serijsko proizvodnjo 
avtomatov, za katere se ne zanima samo jugo-
slovansko tržišče, saj so prve avtomate že pro-
dali v Italijo in Afr iko, v teku so dogovori za 
izvoz avtomatov v Zvezno republiko Nemčijo, 
velike možnosti pa se kažejo za prodajo tovrst-
ne proizvodnje v vzhodno evropske države. 

V delovni organizaciji Plastika Velenje ugo-
tavljajo, da je sedanja proizvodnja, tako kar za-
deva obseg kot zahteve tržišča, že premajhna. 
Prizadevanja delovnega kolektiva, da bi dobili 
soglasje za novo opremo, predvideno za poveča-
nje obstoječe proizvodnje, za zdaj še niso bila 
uspešna. Kaj lahko se zgodi, zatrjujejo v velenj-
ski Plastiki, da zavoljo tega ne bodo mogli izpol-
ni t i nalog, k i so si j ih zapisali v kratkoročni 
program razvoja. Seveda pa je izpolnitev zastav-
ljenih načrtov odvisna tudi od povečanja proiz-
vodnih prostorov. Sedanji so povsem zasedeni, 
pretesni. Namestitev nove oziroma zamenjava 
obstoječe že izrabljene opreme je zato tesno po-
gojena z zagotovitvijo novih proizvodnih po-
vršin. Vprašanje pa je, če se bo lahko Plastika 
širila na obstoječi lokaciji. 

Ugotavljati je mogoče, da je proizvodni pro-
gram nove delovne organizacije Plastika Velenje 
za tržišče že sedaj zelo zanimiv. Na začetku ta-
ko izdelki kot delovna organizacija niso bili zna-
ni na tržišču, zdaj pa vsem kupcem niti že ne 
morejo več zadovoljiti. Zdaj ima Plastika Ve-
lenje širom po Jugoslaviji več kot 1.000 kupcev 
njihovih izdelkov. Na proizvodnem področju, 
za katerega so se odločili v tej delovni organiza-
ciji, pa je kar cela družina artiklov, vezanih na 
prehrambeno industrijo in k i zagotavljajo velike 
možnosti za povečanje proizvodnje. Dobršen 
del te proizvodnje je treba uvažati. Ž l ja delav-
cev delovne organizacije Plastike Velenje je, da 
se modernizirajo (sledijo izdelavi artiklov, k i so 
trenutno potrebni za prehrambeno industrijo) 
ter razvijejo proizvodnjo tistih izdelkov, k i j i h 
na svetovnem tržišču poznajo,pri nas pa j ih še 
ne uporabljamo. 

Uresničitev začrtanega osvajanja programa pa 
ni samo, kot zagotavljajo, odvisna od delavcev 
Plastike" Velenje, pač pa tudi od družbeno poli-
t ičnih in samoupravnih dejavnikov v občini, k i 
lahko prispevajo k razvoju s podporo široko za-
stavljeni razvojni usmeritvi, k i je nedvomno v 
interesu tudi širše družbene skupnosti. 

SOZD 
Rudarsko 
elektroenergetski 
kombinat 
Velenje 
Delovna organizacija 
PLASTIKA 
VELENJE 

TOZD Plastični izdelki 
TOZD Kovinski izdelki 
Delovna skupnost skupnih služb 

Čestitamo za novo leto 1978 in 
želimo vsem delovnim ljudem in 
občanom kar največ uspehov! 

\ J 

Elektrostrojni obrati so kmalu prerasli 
remontno dejavnost — Razvojna usmeri-
tev — Končana 1. faza izgradnje in pre-
stavitve — 530 zaposlenih bo letos do-
seglo 300 milijonov dinarjev realizacije 

Začetek dejavnosti Elektro strojne opreme 
sega daleč nazaj in je tesno povezan z razvojem 
Rudnika lignita Velenje. V prvih desetletjih 
svojega obstoja je ESO skrbel predvsem za mon-
tažo in vzdrževanje vsdi elektro strojnih naprav 
v Rudniku. Takratne delavnice, v kateri so 
opravljali le remontna dela, so bile pod staro 
kopalnico in klasirnico ter v lesenih barakah na 
starem jašku. Podobno kot prostori je bila zelo 
skromna tudi oprema ter majhno število zapo-
slenih delavcev. 

Ko so se zaradi povečane potrebe po energiji 
morale povečati tudi proizvodne zmogljivosti 
premogovnika, so se odprle tudi nadaljnje raz-
vojne možnosti takratnih remontnih delavnic. 
Povečane potrebe po premogu so narekovale 
izgradnjo objektov novega izvoznega jaška v 
Prelogah. V sklopu teh objektov so leta 1952 
zgradili tudi prvi namenski objekt za opravljanje 
remontnih del za ključavničarje, elektrikarje ter 
kleparje. Nekaj let pozneje pa so se v novozgra-
jeni objekt poleg mehanične delavnice preselili 
še kovači in sedlarji. 

S prehodom jame na jekleno podporje oziro-
ma z uvajanjem mehanizacije pri proizvodnji 
premoga je ESO prerasel v remontno dejavnost 
in se usmeril v izdelavo nove opreme. Razvoj in 
gradnja mesta Velenje pa sta vplivala na hiter 
razvoj inštalaterske in montažne dejavnosti. Na-
raščajoča proizvodnja je nujno terjala večje pro-
izvodne ter skladiščne prostore, več delavcev in 
seveda boljše ter sodobnejše stroje. Leta 1970 
so zgradili novo sodobno halo za strojno obde-
lavo. Delavnice so preraščale v proizvodne hale, 
katere so opremljali s sodobnimi stroji. 

V tem času je bila tudi že začrtana tudi raz-
vojna usmeritev ESO, in sicer: remonti, izdelava 
rudarske opreme, izdelava raznih konstrukcij 
ter inštalaterska in montažna dela na industrij-
skih in stanovanjskih objektih ter objektih 
splošnega družbenega pomena. Montažno inšta-
latersko dejavnost so izredno razširili, tako, da 
je elektro strojni obrat izločil iz svojih osnovnih 
sredstev električno omrežje ter vodovodno 
omrežje. Tudi iz vodovodno toplovodne dejav-
nosti se je izločila skupina za daljinsko ogreva-
nje Velenja in se organizirala v delovni organiza-
ciji Toplovod. V letu 1975 se je po uspešnem 
referendumu z ESO združila delovna organizaci-
ja Kleparstvo vodovod Šoštanj. 

Zaradi splošnega pomanjkanja ustreznega 
strokovnega kadra so bil i sami primorani skrbeti 
za kader in to preko raznih oblik združevanja: z 
internimi tečaji, s pomočjo delavske univerze, 
rudarskega šolskega centra ter drugih ustanov in 
šol za poklicno izobraževanje. Za pridobivanje 
novih kadrov so razpisali tudi razne štipendije, 
ob vsem tem pa niso zanemarjali tudi družbeno 
političnega izobraževanja delavcev. 

Za uvajanje in izdelavo domače rudarske 
opreme so v sestavu razvojno tehničnega sek-
torja rudnika ustanovili konstrukcijski biro. In 
prav tesnemu sodelovanju med jamo, konstruk-
cijskim birojem in elektrostrojnim obratom 
znotraj elektrostrojne službe rudnika gre velika 
zasluga za razvoj domače proizvodnje rudarske 
opreme in v zvezi s tem za razvoj ESO. 

Ves ta nagel razvoj ESO je zahteval ustrezno 
organizacijo dela, predvsem njegovo pripravo na 
kontrolo. Zaradi njihove karakteristične dejav-
nosti, k i je bila razvejena v treh smereh, se niso 
mogli naslanjati na druga podjetja. Pri tem pa so 
bile potrebe iz leta v leto večje in so naraščale 
hitreje od zmogljivosti. Zaradi tega je moral 
ESO svoje zmogljivosti dopolnjevati s koopera-
cijskimi uslugami, in to v smeri obojestranskega 
poslovnega sodelovanja, kot na primer z EMO 
Celje, TAM Maribor. V zadnjem času pa se od-
pirajo možnosti obojestranskega sodelovanja tu-

di s STT Trbovlje. Tudi pri inštalaterski deja 
nosti že obstaja večletno uspešno sodelovanje 
gradbenimi organizacijami (Vegrad in Gradiš), 
takšnim sodelovanjem so pridobivali nove izku 
nje, izpolnjevali tehnologijo in dopolnjevali pri 
izvodni program. Rezultati lastnega zalaganj 
ter uspešnega sodelovanja so očitni. O tem pi 
čajo njihovi lastni gumijasti in verižni transpo 
terji, klasično in hidravljično podporje, preto 
ni drobilci, hidravljične stiskalnice, prototi 
stroja za izdelavo jamskih prog in objekti ki 
izvoz Pesje, tovarna EFE, transport premo 
TEŠ I I I in TEŠ IV ter množica stanovanjsk 
industrijskih in komunalnih objektov ter objel 
tov družbenega pomena v občini in izven nje. 

Leta 1959 je bilo v ESO zaposlenih 122 d 
lavcev, k i so ustvarili 1,354.673 dinaijev brut 
realizacije, leta 1965 je realizacija znašala i 
15,6 miiijonov dinarjev, pri 198 zaposlenih, šti 
leta za tem 24,5 milijonov (212 zaposlenih),! 
ta 1970 je dosegla 30,3 milijone dinarjev p 
242 zaposlenih, v letošnjem letu pa načrtujeji 
da bo 530 zaposlenih ustvarilo 300 milijonu 
realizacije. 

V razvojnem programu predvidevajo, da b 
leta 1980 v ESO zaposlenih 850 delavcev, k i n 
bi ustvarili 500 milijonov bruto realizacije, p 
vršina proizvodnih hal pa naj bi znašala 20.0( 
kvadratnih metrov. 

Vzporedno s tem v ESO veliko pozornosti! 
menjajo tudi tehničnim izboljšavam in racion 
lizacijam. Samo v letu 1976 so štirimi inovacij 
mi ustvarili za 200.000 dinarjev ekonomskei 
prihranka. 

S slovesnostjo ob srebrnem jubileju so n 
ESO končali prvo fazo izgradnje in prestaviti« 
Potrebna finančna sredstva so v ta namen zdn 
žili tozdi RLV in F.SO. 

„S tem bo ESO", kot so poudarili ob jubil 
j u " tudi vnaprej uspešno sodeloval in po svoj 
močeh prispeval k proizvodnji in uvajanju noi 
sodobne opreme za RLV pa tudi ostale rudnik 
To sodelovanje je zagotovljeno tudi z razvojni 
programom nove delovne organizacije ESO zn 
traj sozda REK Velenje. Razvojni program ES 
predvideva, da bodo vse tozde prestavili na n 
vo lokacijo (prestaviti se morajo zaradi tega, ki 
bodo pod jaškom Preloge v prihodnjih letih ki 
pali premog) končana v letu 1980." 
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Pridružujemo se čestitkam z naj-
boljšimi željami našim delovnim 
ljudem in občanom za novo leto 
1978 

K Nova hala - notranjost z obdelovalnimi stroji 
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Ostanek čudovite in velike graščine z delom dvorišča 

n m n a s CAS 

Na Golteh 
letos drugače 

manj kot malo in nas morajo nanjo opozarjati 
tujci. 

Kraji v Gornji Savinjski dolini se za nepouče-
ne, in samo za njih, ne morejo ponašati s poseb-
no bogato zgodovino. V resnici ni t i slučajno ni 
tako, saj na tem koncu ne manjka dokazov o 
razgibanem življenju vse od prazgodovine, pre-
ko rimske dobe, časov preseljevanja narodov, 
zlasti pa je zgodovina dokaj jasna in razgibana 
od začetka drugega tisočletja do današnjih dni. 
Temu obdobju daje odločilni pečat obstoj gor-
njegrajskega gradu. Kakor so ostanki, čeprav le 
še delni, na prvi pogled mogočni, je doba, k i j o 
opredeljujejo, le pičlo poznana. O vsem torej, 
nad čemer se navdušujejo le „izbranci", ve veči-
na le malo. 

Pojdimo po vrsti. Zgodovinska dogajanja so 
neločljivo povezana z gradom, samostanom in 
cerkvijo. Grad je prvotno stal na Gradišču pod 
Menino in se prvič omenja v letu 1174.0 njego-
vem obstoju že pred tem časom zelo verjetno 
priča tudi listina iz leta 1247, v kateri je ome-
njen že kot stari grad. Po letu 1456 je ta grad 
razpadel. Prvi njegovi znani lastniki so bih ple-
miči Chagere, ali Kageri, kar poleg še drugih 
dokazov dovoljujejo domnevo, da so bil i njegovi 
ustanovitelji plemenitniki slovenskega rodu. Ple-
meniti Kageri so že leta 1140 podarili grad og-
lejskim patriarhom in prav tega leta ustanovlje-
nemu benediktinskemu samostanu podarili ob-
sežna posestva. Fevdniki omenjenega gradu so 
bili pozneje še Vrbovski vitezi, Celjski grofje in 
po letu 1456 Habsburžani. Samostanu pravic in 
privilegijev ni manjkalo. Na svojih posestvih je 
izvajal nižje sodstvo, njegov največji dobrotnik 
Friderik I I . Celjski, k i mu je leta 1439 priznal 
gorsko pravico nad vinogradi pri Gornjem gra-
du, Radmirju in Rečici. Cesar Friderik I I I . je 
leta 1461 samostan ukinil. Menihi so ga dokon-
čno zapustili leta 1473 in odnesli s seboj vse 
dragocenosti, s tem, da so del listin kasneje vr-
nili. Na nekdanji samostan spominjajo danes še 
nekatera imena in stolpa ob vhodu in izhodu v 
takratni graščinski kompleks. 

V letih 1493 - 1536 so ljubljanski škofje 
postavili graščino, obzidje in jarke, k i so delno 
še ohranjeni. Škofje so imeli položaj deželnih 
knezov in s tem vse ustrezne privilegije. V svojih 
rokah so imeli kriminalno sodstvo in po letu 
1593 celo krvno sodno oblast. Justifikacije so 
izvrševali na Homu, kjer so še danes vidni ostan-
ki vislic, „gava". Škofje so se v Ljubljano prese-
l i l i 1783 leta. 

Kraj Gornji grad je bi l trg že leta 1461, tržne 
pravice mu je potrdil cesar Friderik I I I . devet 
let kasneje, mesto pa je Gornji grad postal mno-
go kasneje, leta 1928 namreč. Kraj se je razvijal 
vzporedno z razvojem gradu in samostana, v sred-
njem veku pa so bil i tod zelo znani suknarji. Še 
dva podatka o zgodovini Gornjega grada sta raz-
meroma malo znana in zato tol iko bolj zanimi-
va. V letu 1471 so namreč Turki na pohodu iz 
Ljubljane „zašli" tudi v te kraje in razdejali grad 
in samostan. Še enkrat se je zgodilo nekaj po-
dobnega. Kmečki uporniki so v letu 1635 ople-
nil i gornjegrajsko gospoščino, grad Vrbovec in 
Rudenek pri Rečici. 

Več kot vredna ogleda je tudi cerkev sv. Mo-
horja in Fortunata, k i se prvič omenja 1140 
leta, drugo cerkev pa so verjetno zgradili bene-
diktinci 59 let pozneje. Sedanjo cerkev je posta-
vil £rof Attems v obdobju od 1757 do 1763. V 
njej so za ljubitelje umetnosti nadvse lepe in 
zanimive umetnine Fantonija, Tomaža Menzin-
gerja, Kremser-Schmidta, Layerja in drugih. 
Ogleda vredne so tudi podružnične cerkve, zla* 
sti Primoževa in Felicijanova, k i stoji na izredni 
razgledni točki, ob vhodu pa jo krasi tudi letni-
ca 1094. 

Zanimivosti je torej več kot dovolj, vendar 
nam napisane in bežno omenjene ne morejo po-
meniti kaj prida. Lahko so nam samo napotilo 
za pot v Gornji grad in podrobni ogled. Takšen 
ali drugačen izlet v kraj ob vznožju prostrane 
Menine in drugih planot se nam tako lahko bo-
gato obrestuje in popestri naš vsakdanjik. 

JANEZ PLESNIK 

(Smučišča in žičniške naprave so „lan-
ske", razen nove vlečne vrvi in protivrvi 

ina nihajni žičnici, nova in višja pa bo 
kakovostna raven uslug, tako v hotelu 

Ikot v mozirski koči — Upajmo, da v novi 
i sezon i rekreacijsko turistični center Gol-
ite ne bo osamljen občudoval svoje lastne 
lepote — Vse je torej v redu, samo . . . . 

;s sprejemanjem samoupravnega sporazu-
ma o ustanovitvi interesne skupnosti 

(Golte, vsaj za zdaj, ni najbolje, saj ga je 
podpisalo šele 16 delovnih kolektivov 

Leto je naokoli in zima, tista koledarska, je 
(ob tej in tej uri in nič minut čez (00.00), nasto-
jpila svojo časovno opredeljeno in omejeno vla-
davino. Komaj opazno in brez zamude. A kaj, 
l ko tista prava starka Zima zopet kuha mulo, 
; zopet zamuja in se kot vseh teh nekaj let nazaj 
ipoigrava z željami, lepimi pričakovanji in obeti 
Itisočev ljubiteljev bele opojnosti ter j im z me-
jglo, ,,golim" mrazom, neoprijemljivim pršenjem 
iin s kakšno snežinko za spomin in v poželenje, 
^vzbuja jezo in upajoče malodušje. Le kje so sta-
n i dobri časi ostrih zim in pod debelim belim 
] pregrinjalom spečih širnih poljan? 

Vprašanje, k i nanj starejši ne najdejo odgovo-
rra in k i mu mlajši tudi kot vprašanju že skoraj 
me verjamejo več, vprašanje za katerim resnično 
sstoji krepak vprašaj, prav tako kot stoji za poj-
rmom rentabilnosti prenekaterega smučarskega 
ssredišča. Pa bo menda vsaj letos prekinjena ta 
rnič kaj priljubljena in cenjena tradicija. 

Kajpak ob vsem tem tudi bližnji center na 
(Golteh ni prav nobena izjema, prej kaj drugega. 
IPo „večnem" otepanju s težavami, kot so mile 
iin skope zime, nerešeno vprašanje gondolskih 
rnaprav in v lastni sredini kronični kadrovski 
iproblemi, na Golteh letos zrejo v nebo z nes-
ttrpnimi upi, željami in obljubami. Z obljubami, 
cda. Vsakdo, k i se na Golteh v prejšnjih letih ni 
Ikaj prida veliko „pojavljal", bi tem obljubam 
Ibrez zadržkov verjel, kot bi j im verjel na začet-
Iku vsake od prejšnjih sezon. Kaj pa oni drugi? 
ILetos bodo morali verjeti tudi t i. Tak je prvi 
'vtis, takšna so zagotovila in v tem trenutku do-" 
Ikazljiva dejstva. Ne gre pri tem za smučišča, ta 
sso takšna kot so bila, tudi žičniške naprave so 
.Janske", razen nove vlečne vrvi in protivrvi na 
rnihajni žičnici, nova in višja bo kakovostna ra-
\ven uslug, tako v hotelu kot na mozirski koči. 
IDokazov za to je dovolj. Oba omenjena objekta 
ssta prenovljena, v 39 članskem kolektivu, pa je 
lle 7 „starih". Vse ostale kadre, vključno v vodil-
inimi in ustrezno usposobljenimi delavci, so pri-
dobili pred to sezono. Zavoljo takšnih ali druga-
cčnih vzrokov nimajo le še vodje tozda. 

Kot kaže je kadrovska rešitev zares dokonča-
rna, v veliki meri pa so jo pogojili kadri iz Logar-
sske doline, k i so se z zaprtjem Planinskega do-

ma za to zimo preselili na Golte. V poletni sezo-
ni bodo s podobno izmenjavo s kadri centra na 
Golteh okrepili Logarsko dolino. Vzrok za 
„zimsko spanje" v Logarski je torej skoraj izk-
ljučno ekonomske narave, saj bi bilo 14 delav-
cev tamkaj vso zimo v glavnem brez dela. Pri 
Izletniku sami pravijo, da to ni dobro, vendar 
po njihovem mnenju drugače ni šlo. Zatrjujejo ' 
pa, da bodo, če bo šlo vse po predvidevanjih, 
prihodnje leto namestili t r i manjše vlečnice in s 
teptalnim strojem pripravili proge za smučarski 
tek, primernih terenov za to tamkaj zagotovo 
ne manjka. Upajmo torej, da prihodnje leto ta 
alpski biser ne bo osamljen občudoval svoje la-
stne lepote. 

In kaj je še novega na Golteh? Z ustrezno 
namestitvijo delavcev na žičnicah so uskladili 
zmogljivosti delovanja nihajne žičnice s sedež-
nico in vlečnicami tako, da čakanje tudi v naj-
hujših konicah ne bi smelo trajati dlje kot 15 
minut. Kuhinje in njenih možnosti skoraj ni 
prepoznati. Na Golteh zagotavljajo, da so go-
stom ob vsakem času na voljo domače jedi, kot 
so pečenice, krvavice, kislo zelje, žganci, razne 
obarne in gobja juha, na Golteh pripravljeni 
krofi in pratf tako vedno, vendar po naročilu, 
tako ah drugače pripravljena divjad. 

Pa cene: dnevna karta je za vse dni enotna in 
velja 100 dinarjev in za otroke 70, poldnevni sta 
po 70 in 50 dinarjev. Petdnevna šola v naravi z 
vsemi uslugami velja 400 dinarjev po osebi, za 
tečaje med šolskimi počitnicami bodo udele-
ženci morah odšteti po 600 dinarjev. Cena je 
višja zaradi večje količine efektivnega dela na 
snegu. Šolo in tečaje pripravljajo skupno RTC 
Golte, center za mladinski turizem in celjski 
zbor smučarskih vaditeljev in učiteljev. Slednji 
so na voljo tudi sicer ob vsakem času in po 
dostopnih cenah. Vedno popularni ski-bum je 
letos še posebej privlačen. Skupno sta ga pripra-
vila Izletnik in Center za mladinski turizem, ve-
lja pa enotno za vse kraje 60 dinarjev in za vse 
organizirane skupine mladih do 27 let. V ceno 
je všteta dnevna karta, enolončnica in prevoz 
do gondole. 

Tudi z zasedenostjo zmogljivosti dokaj dobro 
kaže. V sredini decembra je bilo stanje takole: 
hotel je v celoti razprodan od 30. decembra do 
2. marca depandanse do 30. 12. do 4. 1. in od 
15. 1. do 5. 3. ter mozirska koča od 30.12. do 
5. 1. in od 22. 1. do 18. 3. Za zabavo so prav 
tako poskrbeli. Novi glasbeni avtomati so seve-
da vedno na voljo, kavarna z enim izmed njih 
bo stalno odprta, vsako soboto pa bo v hotelu 
ples na katerem bodo, prav tako kot na Silve-
strovo, igrali Šaleški fantje. Vse je torej v redu, 
samo . . . Samo slabo kaže s podpisovanjem 
samoupravnega sporazuma o ustanovitvi intere-
sne skupnosti Golte. Doslej ga je podpisalo le 
16 podpisnikov in med njimi je največji Elkroj. 
Uradno je podpis odklonilo 12 organizacij zdru-
ženega dela in med njimi izstopajo EMO, Cin-
karna in štorska železarna. Da bi uspel, ga mora 
sprejeti 50 odstotkov vseh predlaganih podpi-
snikov v vseh osmih občinah regije ah 80 od-
stotkov v mozirski, velenjski, žalski in celjski 
občini. Vzrok zakasnitvam je verjetno tudi tre-
nutno pomanjkanje časa v združenem delu, za-
to bo Izletnik podaljšal rok do konca januarja. 
Pri Izletniku pa se zavedajo tudi nečesa druge-
ga. Dejstva namreč, da je za nekatera odklonil-
na stališča zelo verjetno krivo tudi stanje, kakr-
šno je bilo zadnje čase na Golteh. Zato so pri-
pravljeni rok podaljšati tudi do konca sezone, 
da bi se lahko vsi prepričali o izboljšanju stanja 
na Golteh, pripravljeni so to dokazati. Pravijo, 
ne prvič, da bodo ob neuspelem podpisovanju 
Golte dokončno in za vedno zaprli. Neuspeh 
podpisovanja bi po njihovem mnenju dokazal, 
da Golte regiji niso potrebne. Razglabljanja o 
potrebnosti in nepotrebnosti takšnega turisti-
čno-rekreacijskega središča so nedvomno od-
več. Prepričajmo se torej, najdimo potem skup-
ni jezik in vsi bomo prišli na svoj račun. 

JANEZ PLESNIK 

Potovanje okoli sveta s to in ono agencijo, za 
toliko in toliko dinarjev, šest držav Latinske 
Amerike, Šri Lanka — Indija — Nepal, Afrika 
takšna ah drugačna, Kanarski otoki, obsežni 
programi za Bangkok, Singapur, Egipt, Senegal, 
Maroko, križarjenje do Gibraltarja, silvestrova-
nje v Carigradu, Atenah, Budimpešti, Pragi, sil-
vestrovanje v Hiltonu (z gastronomskimi eksibi-
cijami), da o smučanju širom po Evropi in t ik 
onstran naših meja ne govorimo. 

To je le delček ponudb in programov, s kate-
rimi nas dan na dan obkladajo vse vrste agencij. 
Ne manjka celo ponudb za izlete, letovanja in 
druge zvrsti po Jugoslaviji in Sloveniji. Vse lepo 
in prav. Prijetno in koristno je potovati po do-
mačih in tujih krajih, se spoznavati z naravnimi 
lepotami, ljudmi in običaji ter navadami, z nji-
hovim zgodovinskim izročilom. Lepo in prav in 
tega nihče nikomur ne brani, resnici na ljubo in 

-na žalost pa je treba povedati staro resnico, da 
ob vsem tem ne poznamo naravnih lepot, zgo-
dovine, navad in običajev, k i j ih imamo pred 
nosom, v okrilju katerih "živimo in delamo in 
vsakodnevno hodimo mimo njih. Mimo — dobe-
sedno. Kot da naše lastno izročilo ni vredno nič 
v primerjavi s tujim, aH pa vsaj zelo malo. 

Nič kaj prijetno ni, če te kdo povpraša za to 
in ono znamenitost, naravno posebnost, star 
običaj, pa mu v globoki zadregi (pogosto pa še 
brez te) govoriš o nekem gradu, da imajo menda 
v tej cerkvi takšne ah drugačne freske, če mor-
da niso slike, in se na koncu izvlečeš s splavarje-
njem, Iglo, Potočko zijalko in Logarsko dolino. 
Nekaj podobnega velja verjetno tudi bolj na 
splošno, napisano pa je za Gornjo Savinjsko do-
lino, k i tudi zaradi te pomanjkljivosti še naprej 
ostaja zgolj rezervat perspektivnega turizma in 
skoraj n i t i caplja ne več za ostalimi. Ob že sicer 
več kot skromni ponudbi gostom nit i poti do 
lepot in zanimivosti ne znamo pokazati, zgodo-
vine pa skoraj da nimamo, saj o njej vemo malo 

Slepi za svet 
okrog nas 
GORNJI GRAD: O vsem, nad čemer se 
navdušujejo le ..izbranci", ve večina le 
malo — Gornjegrajski grad se prvič ome-
nja v letu 1174 — Leta 1471 so Turki na 
pohodu iz Ljubljane zašli tudi v kraje 
pod Menino ter razdejali grad in samo-
stan — Kmečki uporniki pa so v letu 
1635 opremili gornjegrajsko Gospošči-
no, Grad Vrbovec in Rudenek pri Rečici 

Blesteča zunanjost cerkve 

Je tole zatišje pred „nevihto"? 



Največji 
Gradisov 
objekt 
v Šaleški 
dolini 
Približno tretjino realizacije ustvari tozd 
Gradiš, Gradebena enota Celje, z deli v 
občini Velenje — Večja angažiranost na 

področju stanovanjske izgradnje 

Gradis-tozd gradbena enota Celje opravlja 
pomemben delež svoje dejavnosti tudi v Šaleški 
dolini. V dneh, ko se izteka staro leto, smo 
obiskali direktorja tega tozda, Alberta Praprot-
nika, k i je takole ocenil delo in gospodarjenje v 
letu 1977. 

„ V letu 1977 smo v območju velenjske 
občine zaključili naš največji objekt, k i smo ga 
začeli graditi pred dvema letoma; to je termo-
elektrarno Šoštanj 4. v tem letu večjih del ni 
bilo, pač pa smo izvajali v glavnem le zaključna 
dela, k i pa smo j ih pravočasno in dobro opravi-
li. Sodelovali smo tudi pri izgradnji dijaškega 
doma Rudarskega šolskega centra Velenje in 
izvajali še nekatera druga manjša dela. Celoten 
načrt, k i smo ga sprejeli za velenjsko občino, 
bomo v glavnem uresničili, tako kar zadeva 
obseg del kot finančni uspeh. 

Naša temeljna organizacija združenega dela 
GRADIŠ Celje ustvari na leto približno 
360,000.000 milijonov dinarjev realizacije, od 
tega tretjino v velenjski občini. Ta delež pa se 
glede na obseg del iz leta v leto spreminja. Tako 
smo v preteklih letih, ko je bil obseg naših del 
pri termoelektrarni Šoštanj večji, ustvarili 
skoraj polovico realizacije v velenjski občini." 

N A Č R T I Z A P R I H O D N J E L E T O ? 
„Glede na predvideno gradnjo industrijskih 

objektov Rudnika lignita Velenje računoma na 
močnejšo angažiranost na območju občine Ve-
lenje. Pričakujemo tudi, da se bomo v nasled-
njem letu še bolj vključil i v stanovanjsko grad-
njo. 

r 

G R A D I Š 
G r a d b e n o 
industrijsko 
podjet je 
L J U B L J A N A 

T O Z D 
Gradbena e n o t a 
Celje, n. sol . o 

Poslovnim sodelavcem ter vsem delov-
nim ljudem in 
občanom občine Velenje 
čestitamo 
za novo leto 1978 
ter jim želijo veliko zadovoljstva in 
novih delovnih zmag! 

V tozdu gradiš Celje je sedaj zaposlenih 700 
delavcev, pričakujemo pa, da j ih bo v prihod-
njem letu kar okrog 300 delalo na raznih delo-
viščih v velenjski občini. Temu ustrezno ima-
mo pripravljene tudi vse nastavitvene zmoglji-
vosti v novem samskem domu v Velenju in 
celotno organizacijo ter zmogljivost betonarn." 

Želje ob novem letu? 
„Žel im, da bi Velenje tudi v prihodnje tako 

intenzivno izvajalo svojo izgradnjo, ker nam, 
kot gradbenemu podjetju, to zagotavlja nadalj-
nje razvojne možnosti." 

Vsem občanom pa ob tej priložnosti želim 
srečno in uspešno novo leto 1978." 

Nov samski dom za delavce Gradisa v Velenju 

Gradiš Celje gradi v Velenju tudi nov dija&i dom 

Navijalec rolet 
Lepilni natron trakovi 
Perforirani papirji 
Kovinska in p las t i čna galanterija 
S i to t i sk 
E k o n o m s k a propaganda 

Vsem delovnim in občanom čestitamo za Novo leto 1978 in jim 
želimo mnogo delovnih uspehov. 

V E L E N J E 

R U D A R S K I ŠOLSKI C E N T E R 
V E L E N J E n . sub .odg . 

T O Z D R U D A R S K I P R A K T I Č N I P O U K 
T O Z D E L E K T R O K O V I N A R S K I O B R A T I 
T O Z D P E D A G O Š K A D E J A V N O S T 
D E L O V N A S K U P N O S T S K U P N I H S L U 2 B 

Samoupravn i organi , d r u ž b e n o p o l i t i č n e organizaci je t e m e l j n i h organi-
zaci j združenega de la , d e l o v n e skupnos t i s k u p n i h s lužb in d e l o v n e orga-
nizacije t er vsi delavci 

želijo 
občanom in vsem delovnim ljudem občine Velenje srečno in uspešno 
novo leto 1978! 



Lepo je bilo nekoč 
Vsestranski razvoj vnaša občutne spre-
membe v način življenja na podeželju — 
Videz spreminjajo zlasti samotne kmetije 
— Ob razvojnih težnjah ne bi smeli poza-

biti na stoletno izročilo 

Nebrzdan napredek z vsemi spremembami, ki 
jiih vnaša na vsa področja našega dela, ustvaija-
mja in življenja, menja tudi navade in običaje na 
mašem podeželju. Zlasti menja delovni in živ-
Ijjenjski utrip visoko ležečih in po obronkih gora 
raztresenih kmetij. Najhitreje sprejemljiv je za 
vsse razvoj na področju komunikacij in to vseh 
virst. Ceste, telefon, radio in televizija so povzro-
čali, da se nezadržno menja tudi prvobitni videz 
Icmetij in krajine okrog njih, zaradi tega in zarar 
dii vpliva radia in predvsem televizije pa so se v 
vieliko primerih razblinili v nič mnogi običaji in 
ntavade, ki tako počasi tonejo v pozabo in so v 
dlokajšnji meri le še spomin na težko, a lepo 
polpreteklo dobo. Ne le ljudski običaji, ki se jih 
tiako ah drugače še trudimo ohranjati, izginja 
tiudi način življenja povezan z mnogimi prijet-
nimi in koristnimi navadami v dolgih zimskih 
vvečerih, na višje ležečih in bolj ah manj osamlje-
niih kmetijah. 

Sicer pa so kmetije same spremenile videz. 
Res je, da je treba nujno slediti razvojnim do-
seežkom in si z njimi lajšati delovni vsakdanjik, 
nes pa je tudi, da bi pri tem morali imeti več 
posluha za stoletno izročilo. Vse manj je pravih 
kcmečkih hiš, zidanih iz opeke ali kamna in glad-
kco belo ometanih. Večina teh je bila zgrajenih 
mied leti 1860 in 1880 in so danes ali neokusno 
popravljene ali pa zapuščene propadajo. Tudi 
motranjost ni več tista prvotna, prava. Vanjo si 
vstopil skozi vežna vrata na sredini sprednje 
sttrani hiše, običajno po kamnitih stopnicah, 
vstopil v vežo z mizo in klopmi za poletno biva-
nije družine. Hkrati si iz veže prišel tudi v vse 
oistale prostore. Najpomembnejši bivalni prostor 
jee bila prav gotovo večja soba „hiša" imenova-
ma, s pečjo in klopmi okrog nje v enem kotu in 
vreliko mizo in prav tako klopmi v drugem. Na 
mekoliko večjih kmetijah je bila poleg ,Jhiše" še 
imanjša „kamra". Iz veže si prišel še v kuhinjo, 
p>o pravilu „črno kuhinjo", vendar je teh danes 
ohranjenih le še izredno malo. Bile so namreč 
ttemne, nesnažne in preveč kuriva so porabile. 
Wa nasprotni strani veže je poleg shrambe še 
vrečji prostor za spanje, imenovali so ga tudi 
Jiišca". 

V neposredni bližini stanovanjske hiše je bila 
irsi seveda je še „kašta", ki je služila za shrambo 
žiita in drugih predmetov, tudi obleke, orodja, 
poonekod pa je bila namenjena tudi za prenoči-
šče in za delavnico. Po pravilu je bila lesena, 
oikrog pritličnih dveh prostorov pa je bil speljan 
tesen hodnik s prav tako leseno in v veliko pri-
rmeiih bogato rezljano ograjo. Največji objekt 
nia vsaki kmetiji je „marof", velike kmetije so 
jiih imele tudi po več. Njihov pritlični del je bil 
ziidan iz kamenja in je služil za hleve, zgornji 
p>rostori pa so bili namenjeni za shranjevanje 
sena, slame, raznih strojev in druge opreme. 
P'oleg teh stavb so bili na mnogih kmetijah v 
nteposredni bližini strnjeni v zaključeno celoto 
še svinjaki, čebelnjaki, sušilnice za sadje in lan 
ter nekoliko dlje stran še kozolci in še bolj stran 
seniki. 

V tem alpskem tipu hiše je bil seveda naj-
pomembneje in hkrati najbolj priljubljen pro-
stor velika soba ali „hiša". V njej je peč in 
oikrog nje klop, v imovitejših kmetijah z bogato 
rezljanimi in dekoriranimi nogami in naslonja-
lom. Kmečke peči strejšega datuma so imele na 
levi in desni strani še zapečke, v katerih so sede-
li, ležali in po njih laže prišli na peč. Nasproti 
peči in v kotu med dvema oknoma je stala veli-
ka miza, največkrat z lipovo ploščo in z enako 
rezljano klopjo kot pri peči. Seveda to ni bila 
vsa oprema takšne prave „hiše", dejstvo pa je, 
dia so v njej preživljali pretežni del časa, ki ni bil 
namenjen zunanjemu delu. In ne samo to, v 
„lhišah" je bilo tudi daleč najbolj prijetno, zlasti 
seveda v dolgih zimskih popoldnevih in večerih. 
Ob teh časih seje v najpriljudnejši obliki potije-
vala za osamljene kmetije najpomembnejša last-
nost — sosedstvo, ki je s svojimi nepisanimi'pra-
vih daleč prekašalo vse drugo. Sosedske vezi so 
se pretrgale le v izjemnih primerih, sicer pa so si 
sosedje vedno in povsod pomagali. 

V nobenem primeru seveda niso pozabili 
drug na drugega v zimskem času. Zbirali so se 
enkrat na tej, drugič na drugi kmetiji in si ob 
delu in zabavi ob njem kratili čas. Žene in dek-
leta so predle, pletle, tkale lan, luščile fižol, ko-
ruzo in buče, moški del druščine je prišel nered-
ko k njim samo v vas, sicer pa so fantje in možje 
pletli koše in košare ter izdelovali večino lesene-
ga orodja. Veliko je vzrokov za takšno obliko 
skupnega dela in med njimi ne kaže zanemariti 
varčevanja. Na ta način so namreč prihranili ve-
liko goriva za kurjavo in razsvetljavo. 

Velik in mogoče najpomembnejši vzrok je 
bilo seveda skupno delo samo. Ob njem jim je 
čas hitreje mineval, lažje je bilo delo in več so 
uspeh narediti. Več so naredili ter lepo in prijet-
no jim je bilo. Prepevali so, si pripovedovali 
šale, zgodbe takšne ali drugačne, starejši pa so 
ob zgodnjih večerih na topli peči in zapečku ob 
njej mlajšim pripovedovali pripovedke in jim 

tešili radovednost. Vendar res samo ob zgodnjih 
večerih, le malo pozneje so morali otroci v po-
steljo. Stalen spremljevalec skupnega dela in za-
bave je bila ob pesmi tudi glasba, domača in 
prava, ki je prihajala izpod spretnih prstov har-
monikarjev in igralcev na citre. 

Pa še nekaj smo pozabili. Za kratek čas niso 
skrbeli le domači in sosedje, tudi gostje so po-
skrbeli za to. In zanimivo tudi gostje ob delu. 
Ni dolgo tega namreč, ko so se pozimi zglasili 
na kmetiji obrtniki, na gospodatjevo vabilo se-
veda, v največjih primerih čevljarji. Rekli so, da 
gredo na „štiro". Nastanili so se na kmetiji, 
delali vse dneve, gospodarju in njegovim ter po-
slom popravili vso obutev in napravili novo. Na 
kmetiji so tako ob delu in veselem razpolože-
nju, ki ga tudi tu ni manjkalo, preživeli kakšen 
teden dni, včasih več, včasih manj in se zatem 
preselili drugam. 

Tako je bilo nekoč in niti tako dolgo ni tega. 
Danes je vse drugače. Razvoj s televizijo, 
radiom, avtomobili, z višjo stopijo blagostanja 
odriva v pozabo tudi veliko lepega, za nas mlaj-
še nikoli doživetega. Če je bilo včasih težko, 
veliko težje kot danes, bilo je tudi veliko lepše 
in tega ne bi smeli pozabiti, zaradi nas samih in 
tistih, ki pridejo za nami. 

Izpolnila se ji 
je želja 
Jelka Kržič iz Trebnjega se je že v šestem 
razredu osnovne šole odločila, da bo 
postala miličnica — Poklic ji pomeni vse 

Vsak poklic je po svoje zahteven in za tiste 
najbolj zahtevne so možje dolgo časa vztrajno 
trdili, da jih lahko opravljajo le oni. In prav 
zaradi tega imajo dekleta, ki se odločijo za 
takšne poklice, v začetku nekoliko težav in to 
vse dotlej, dokler ne dokažejo, da delo opravlja-
jo enako dobro kot „močnejši" spol. Vendar pa 
so še vedno, kljub temu, da si je žena z emanci-
pacijo pridobila pravico opravljanja vsakega de-
la, še vedno nekatere objektivne težave, že pri 
sami pridobitvi znanja za določen poklic. 

Na velenjski Postaji milice je že drugi mesec 
zaposlena Jelka Kržič iz Trebnjega, ki se je že v 
šestem razredu osnovne šole odločila, da bo od-
šla v vrste miličnikov in tako opravljala tako 

Jelka Kržič: Ta poklic mi pomeni vse 
pomembno družbeno delo. Njena mati je na-
sprotovala tej odločitvi, saj si svoje drobcene 
hčerke ni znala zamišljati v uniformi. Jelka pa 
je že takoj na začetku naletela na težavo, saj 
žene ne morejo v kadetsko šolo. To pa ni oma-
jalo njene volje in veselja do tega poklica. Vpisa-
la se je v gostinsko šolo, še predno pa jo je 
končala je poslala prošnjo za sprejem na tam-
kajšnjo Postajo milice. Seveda pa je želela, da se 
zaposli v kakšnem drugem kraju, saj tega pokli-
ca doma, kjer ima številne prijatelje, ne bi 
mogla uspešno opravljati. 

Kmalu je dobila odgovor, poklicali so jo v 
Ljubljano, kjer je opravila izpite, nato pa je do-
bila službo v Velenju. O svojem prihodu v Ve-
lenje je dejala: „Bila sem vesela, da sem končno 
le dobila službo, ki sem si jo toliko časa želela, 
vendar sem se sprva počutila malo neprijetno. 
Vedela sem, da bom delo nastopila na Postaji 
milice, kjer ni bila zaposlena še nobena milični-
ca. To pomeni, da sem pričakovala, da se bom 
srečala s takšnimi težavami. To je tudi moja 
prva služba, zato me je bilo kar malo strah, če 
bom naloge, ki stojijo pred menoj, uspešno pre-
magovala. No, moram reči, da so me v Velenju 
lepo sprejeli. Kmalu sem spoznala, da me milič-
niki ne podcenjujejo in tako je že bilo malo 
lažje. Dobila sem uniformo, ki sem je bila zelo 
vesela, saj mi pomeni ta poklic vse in sedaj sku-
paj z miličniki opravljam opazovanja, kontrolo 
prometa in sploh se seznanjam z vsemi nalo-
gami, ki so pred menoj in ki jih bom kasneje 
samostojno opravljala." 

Jelka Kržič je torej ponosno in pogumno 
sprejela delo miličnice. Na velenjski Postaji bo 

delala do prihodnje jeseni, ko bo za leto dni 
odšla v kadetsko šolo. Ko se bo vrnila, ne bo 
več pripravnica. „Tako bom lahko sodelovala v 
vseh akcijah, ki se jih lotevajo miličniki in me 
sedaj ne pustijo zraven." 

In kako se počuti Jelka na terenu? „Mnogi 
me gledajo na cesti, ko jih moj kolega ustavi, 
kot pravo čudo. Kar me ne moti, saj sem to 
tudi pričakovala. Sem pač prva miličnica v Ve-
lenju. Se bodo že navadili." 

Jelka je dolgo čakala, da se ji je izpolnila 
želja — postala je miličnica. Ni še sicer samo-
stojna, vendar do tega ni več daleč. Zaveda se 
dolžnosti in odgovornosti, ki ji jih nalaga poklic 
miličnice, vendar kljub vsemu vidi vse v tem 
poklicu. Že sedaj, ko se z bodočim delom šele 
spoznava, lahko s prepričanjem trdi, da bo v 
tem poklicu srečna. 

Jelka, mnogo sreče in zadovoljstva, pa še več 
uspehov! 

MIRA TAMŠE 
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Rozika izkoristi vsako minuto za ročna dela. 
Trenutno ima veliko dela z izdelavo lutk in 
črnčkov 

Ročni izdelki 
Rozike Frankovič 
Rozika Frankovič dela tudi v prostem 
času — Ročna dela njen konjiček — 

Domiselno urejeno stanovanje 

Življenjski tempo je vse hitrejši in pogosto 
žene današnjega časa izjavljamo, da imamo pre-
malo časa, da ne utegnemo, da bi naredile to ali 
ono. Služba, gospodinjstvo, družina vzame veči-
ni ves čas, tako da o prostem času sploh ne 
govorijo. 

Tudi Rozi Frankovič se ne more pohvaliti, da 
ima veliko časa, vendar pa njeno delo ni le 
služba, gostinstvo in družina, pa družbeno poli-
tično udejstvovanje in šport, poleg vsega tega 
izkoristi vsako minuto za ročna dela. 

Ze precej ročnih del Rozike Frankovič sem 
si ogledala na razstavah v knjižnici Kulturnega 
centra Velenje. Predvsem so obiskovalce lansko 
leto navdušile njene domiselno izdelane lutke, 
vendar moram priznati, da sem bila kljub vsemu 
močno presenečena, ko sem vstopila v hišo 
Frankovičevih na Ljubljanski cesti v Velenju. 
Takoj na pragu te hiše človek spozna, da jo 
ureja pridna in spretna roka in seveda tudi, da 
Roziki ne manjka domiselnosti. Loteva se vsa-
kega ročnega dela; tako plete, kvačka, izdeluje 
gobeline, tapiserije. Zadnje čase je izdelala veli-
ko lutk, ki jih imajo otroci zelo radi, ob letoš-
njem novem letu pa se je lotila izdelave črn-
čkov. Povedala je, da je videla enega v izložbi v 
Mariboru, pa je še sama poizkusila, nekaj dodala 
in to ji je tudi dobro uspelo. Črnčki so lep do-
datek v njeni dnevni sobi. Med seboj so si po-
dobni, na vsakem pa je nekaj posebnega, nekaj 
drugačnega. 

Z ročnimi deli se je pričela ukvarjati že v 
osnovni šoli, v srednji šoli pa si je naredila prvi 
pulover, na katerega je bila zelo ponosna. „Že 
tokrat sem bila zelo vztrajna. Tisti prvi pulover 
sem trikrat sparala in ga spet spletla in tako mi 
je končno uspelo, da sem naredila takšnega kot 
sem želela. Potem sem ročna dela nadaljevala. 
Vzorce sem jemala iz raznih revij, vedno pa sem 
k temu dodajala tudi kaj svojega." 

In kako najde Rozi čas za vse to? „Izkori-
stim vsako minutko, ko klepetam s prijateljico, 
lahko obenem tudi pletem ali šivam, prav tako 
med gledanjem televizije'." Poleg vsega je Rozi 
letos uspešno diplomirala na Visoki šoli za teles-
no kulturo v Ljubljani. Veliko dela ima z ureja-
njem hiše (notranjost je sicer že urejena, urediti 
želijo še okolico), devet in deset-letna sinova 
tudi potrebujeta skrbno mamico, poleg tega pa 
Rozi zelo uspešno vodi Športno društvo na Po-
sebni osnovni šoli v Velenju, kjer poučuje teles-
no vzgojo. 

Rozika vedno le dela, vendar pa najde ob 
vsem tem tudi razvedrilo. Ponosna je na lepo 
urejeno stanovanje, ki ga krasijo sicer preprosti, 
pa vendar tako lepi ročni izdelki. Zelo vesela je, 
kadar podari katero od svojih lutk kakšnemu 
malčku. Vsi se namreč lutk razveselijo, bolj kot 
kakšne druge igrače. 

Rozi ima dva sinova, ki pa ju ročna dela ne 
zanimajo. Zato pa jo pogosto obišče 13-letna 
nečakinja Branka, ki bi bila rada v marsičem 
podobna svoji teti. Rozi ji z veseljem razlaga in 
jo uči teh in onih spretnosti, saj je vesela, da ji 
bo še kdo sledil. 

MIRA TAMŠE 

Zanamcem v 
vednost 

V tem presvetlem letu, ki se poslavlja, so se 
zgodile pri nas mnoge prav fine stvari. Stvari, za 
katere bi bilo res škoda, če bi šle kar tako v 
pozabo. Saj mi lahko verjamete, da bi bilo na-
šim zanamcem strašno žal, če ne bi zvedeli za-
nje. Pa zato ni nič narobe (celo prav je), če 
nekatere zabeležimo. Seveda ne zato, da bi ho-
teli koga na kaj opomniti, koga grajati. Kje pa! 
Kaj takega mi še na misel ne pride. Hočem res 
le ohraniti nekaj dogodkov za naše bodoče ro-
dove. 

Če, na primer, napišemo, da smo v Velenju 
letos dobili Prežihovo ploščad, to za naše na-
slednike morda niti ni tako zanimivo, saj jo bo- 1 

do vsaj bližnji zanamci morda še lahko videli. 
Ne bodo pa vedeli, da je bila ta ploščad po 
dokončanju dolgo časa v temi, kot da bi se bali, 
da bi z razsvetljitvijo izgubila del svojega čara. 
Potem pa so le spoznali napako in začasno (ver-
jetno poskusno) prižgali le eno luč. Šele nato 
vse. Ampak, da bi odpravili prejšnjo „temno" 
napako, zdaj gorijo mnoge luči velikokrat tudi 
podnevi. Toda tudi vse te luči še niso priklicale 
na to ploščad sprehajalcev, ki jih je verjetno 
prej tema odbila. 

Prav je tudi, da zanamcem povemo, da smo v 
letošnjem letu na velenjski tržnici še imeli tudi 
nekaj zelenjave. Saj je verjetno kmalu ne bo 
več, ker jo najrazličnejši kič vse bolj izpodriva. 

. Tako kot parkirna mesta s posebnimi dovolilni-
cami vse bolj izpodrivajo navadne parkirne pro-
store. In ker zaradi tega prihaja do precejšnje 
lističnate vojne, moj stric predlaga, da si tudi v 
Velenju omislimo pajka. Če že imamo vse, zakaj 
pa ne bi dobili še tega! Mislim, da je ta stričeva 
ideja dobra, kot je dobra tudi tista, ko predlaga 
ureditev problema prenatrpanih čakalnic pri 
zdravnikih. Pravi namreč, da je moč problem 
rešiti na povsem preprost način — čakalnice je 
treba razširiti ali pa sezidati še nekaj novih. 

Tale zapis je potreben tudi zato, da zanamci 
zvedo, kako kulturni smo Velenjčani. Mnogi 
namreč ob petkih zvečer zapuščajo seje in se-
stanke, samo da lahko sedejo v prve vrste na 
Petkovih kulturnih večerih. S tem namreč naj-
bolje izkažejo svojo elitnost. Žal pa je v prvih 
vrstah premalo prostora. Zato pa ga je temveč 
na kulturnih prireditvah v kulturnem domu. Te 
so namreč bile bolj slabo obiskane. Pač niso 
uvrščene med elitne prireditve! 

Seveda je še treba omeniti, da predvideva za-
snova velenjskega rekreacijskega centra tudi 
izgradnjo še enega jezera. Mislim, s tem pa se 
strinja tudi moj stric, da je treba to zasnovo 
podpreti. Ni namreč prav, da bi jezera nastajala 
le naravno. Prav je, da tem dodamo še svoja. 
Seveda nekateri trde, da so načrtovalci precej 
trdoglavi, jaz pa mislim, da le niso tako kot 
velenjski semafori, ki namreč še vedno ne dela-

jo. Sram naj jih bo! 

Stric pravi, da bi v Velenju še bolj kot še eno 
jezero potrebovali še en hotel. V našem mladem 
in razvijajočem mestu je namreč vse več nogo-
metašev, ti pa imajo tako radi hotele. No, ko 
smo že pri nogometu, naj povem, da bi morali 
dati našemu klubu drugo ime. Rudar ni primer-
no. Rudarji so namreč vedno spodaj — pa je 
zato tudi naš klub, ki nosi to ime, spodaj. 

Zavedam se, da zanamcem nisem povedal vse-
ga, kar bi bilo treba. Pa kaj hočemo. Saj nismo 
vsi popolni. Vse ima kakšno luknjo. Še Velenje. 
Pa čeprav temu pravijo nekateri tudi predor. 
Toda saj je vseeno, kako kdo temu reče... 

- Kaj se čudiš, kaj strmiš? 
— Vse ima kakšno luknjo . . 
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VSEM POTROŠNIKOM 
DOBAVITELJEM 
IN POSLOVNIM PRI-

|ATEL|EM 

C E L J E 
TOZD PRODAJE ŠoStanj 
TOZD GROSIST 
TOZD PEKARN IN 

SLAŠČIČARN 
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Trgovsko podjetje 

»VINO« ŠMARTNO 
OB PAKI 

Vsem poslovnim partnerjem, potrošnikom vin »Veseli martin", 
»Urban", »Borgonja", in »Fruškogorski rizling" ter vsem delov-
nim ljudem in občanom 
čestitamo 
za novo leto 1978 in jim želimo kar največ zdravja in osebnega 
zadovoljstva. 

Trgovsko podjetje 
VINO 
Šmartno ob Paki 
skladišče Celje 
skladišče Zagorje ob Savi 

V . 

r 

nama 
LJUBLJANA Tomšičeva 2 
TOZD VELEBLAGOVNICA 
VELENJE 

vošči vsem delovnim ljudem in občanom Velenje, posebej pa še 
vsem kupcem, 
srečno in zadovoljno novo leto 1978! 

V Veleblagovnici na Šaleški cesti 22 ter v Preskrbi na Koroški 
cesti 46 je na voljo bogat izbor novoletnih daril. 
Se priporočamo za obisk in nakup! 

VELENJE 

ERA VELENJE 
organizirana v treh temeljnih organizacijah združenega dela 
MALOPRODAJA 
VELEPRODAJA 
KMETIJSTVO 
skupaj z 
Delovno skupnostjo skupnih služb 

beleži tudi v letu 1977 naglo napredovanje v realizaciji in organizacijski 
usposobljenosti za vedno večjo lastno in kooperacijsko proizvodnjo ter 
osnovni trgovski in veleprodajni preskrbi ožjega in širšega območja. 

Polni delovne pripravljenosti si v kolektivu želimo v letu 1978 še več 
delovnih uspehov in se tako pridružujemo 

ČESTITKAM ZA NOVO LETO 1978 
vsem delovnim ljudem in občanom v občini Velenje, posebej pa še 
vsem poslovnim partnerjem! 

Kolektiv VELENJE 

J 

zavarovalna skupnost 
triglav 
Območna skupnost Celje 

Pred dobrim letom (2. decembra 1976) je bilo v Celju skupno zasedanje zborov 
zavarovalnih skupnosti „SAVA" in „MARIBOR". Samoupravni sporazum o kon-
stituiranju in oblikovanju medsebojnih razmerij zavarovancev, združenih v zavaro-
valni skupnosti „Triglav", so dočakali tako zavarovanci, kot zavarovalni delavci 
tudi na območju območne skupnosti Celje v velikem pričakovanju. 

Zbori temeljnih rizičnih skupnosti ter zbor delegatov območne skupnosti so 
spomladi že potrjevali poslovno poročilo delovne skupnosti in sprejemali izhodišča 
gospodarskega načrta za leto 1977. 

Glede družbenoekonomskih odnosov so bile v ospredju razprave o usodi zavaro-
valnih sredstev in škode po temeljnih rizičnih skupnosti po občinah pa tudi za 
območje kot celoto. 

Delegati v temeljni rizični skupnosti razpravljajo in sklepajo o učinkih, gospo-
darjenju, sprejemajo predloge letnih načrtov temeljnih rizičnih skupnosti ter zbir-
no za območno skupnost, o načrtu oblikovanja in uporabe celotnega dohodka 
(prihodka) delovne skupnosti v letu 1978, dalje sklepajo o naložbah zavarovalnih 
sredstev, o uporabi preventive. 

Sicer pa je zavarovalstvo del naše celote, naše družbenoekonomske skupnosti in 
našega sistema, zato je prav, da se tudi tu uveljavlja nova kvaliteta. Gre za to, da bo 
zavarovanec vedel, kaj mu zavarovanje pomeni, kaj in koliko vlaga in kaj prejema. 

Delavci, 
Zavarovalne skupnosti Triglav Celje 
pošiljajo ob novem letu 
najboljše želje 
zavarovancem in ostalim delovnim ljudem na velenjskem območju. 

J 



INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA 

TOZD TOVARNA USNJA ŠOŠTANJ, 
Ustanovl jena leta 1 7 8 8 

P r i p o r o č a m o : 
— Gornje k r o m o v o usnje, 
— Goveje vege tab i lno usnje, 
— Usnjeno k o n f e k c i j o , 
— Zašči tna sredstva 

Čestitamo za novo leto 1978 vsem našim delovnim ljudem in 
občanom in jim želimo veliko osebnega zadovoljstva in novih 
delovnih zmag! 

r 

SOZD 
Rudarsko 
elektroenergetski 
kombina t 
Velenje 

Delovna organizacija 
T I S K A R N A 
V E L E N J E 

Za novo leto 1 9 7 8 čest i tamo vsem 
delovnim l judem in o b č a n o m in j im 
že l imo novih delovnih uspehov! 

V . 

SOZD 
Rudarsko 
elektroenergetski 
kombinat 
Velenje \ 

Delovna organizacija 
E L E K T R O F I L T R S K I ELEMENTI 
Š O Š T A N J 

Čestitamo za novo leto 1 9 7 8 in 
že l imo vsem obilo osebnega zadovolj-
stva in sreče! 

J V. 
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Gostinsko podjetje 
»POD GRADOM« 
VELENJE 

Priporoča obisk v poslovnih enotah 

Vsem gostom ter vsem delovnim 
ljudem in občanom želimo prijetno 
praznovanje novega leta ter kar največ 
zdravja in sreče! 

G O S T I N S K O 
P O D J E T J E 

>> 

črni 

Š O Š T A N J 

čestita vsem občanom ter delovnim 
ljudem, posebej pa še obiskovalcem 
njihovih obratov za novo leto 19781 

Sporočamo, da bomo pripravil i v 
Kajuhovem domu silvestrovanje; igral 
bo Konjiški instrumentalni kvintet . 
Rezervacije za silvestrovanje spreje-
m a m o vsak dan, akontacija za rezerva-
cijo pa velja 1 0 0 . - dinarjev. 

y V. 
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z a v o d z a u r b a n i z e m v e l e n j e 
v e l e n j e 6 3 3 2 0 t o m š i č e v a ul ica š t . 1 6 

Vsem poslovnim partnerjem, vsem delovnim ljudem in občanom 
želimo tudi v letu 1978 novih delovnih zmag! 

K O M U N A L N O O B R T N I C E N T E R 
V E L E N J E 
T O Z D K O M U N A L A 

V s e m k o r i s t n i k o m k o m u n a l n i h uslug, i s t o č a s n o pa tudi vsem 
de lovn im l judem in o b č a n o m o b č i n e Ve lenje 

čestitamo za novo leto 1978 
in jim želimo kar največ zadovoljstva in uspehov! 

p r o j e k t i v n i b i r o v e l e n j e 

r 

P r e š e r n o v a 3a - t e l e f o n 850051 

Vsem poslovnim partnerjem in občanom čestita ob 
novem letu kolektiv 
Projektivnega biroja Velenje 

r 

j 

K O N R A D U N T E R L E H N E R 
S L I K O P L E S K A R S T V O 
V E L E N J E 
Salek Cesta I. št. 8 

se pridružuje vsem čestitkam obča-
nom za Novo leto 1978. 

K E M I Č N A Č I S T I L N I C A 
Marjana P O L A K , Koroška 4 4 
V E L E N J E 

Cenjenim strankam in občanom želimo sre-
čno in uspešno novo leto 1978. 

J 

Se pr iporočam za 
naročila za vsa 
slikopleskarska dela. 

> 

M E H J A N K O 
S P L O Š N O K L E P A R S T V O V E L E N J E 
Celjska c. 2 7 

Cenjenim strankam in občanom želim 
srečno novo leto 1978. 
Priporočam se za naročila! 

avto celje 

i ' f ? * * 
l i i i 

p * 
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Trgovsko podje t je 
na ve l iko in ma lo 
s servisi 

A V T O CELJE 
Celje 

P R O D A J A L N A V E L E N J E 
P A R T I Z A N S K A C E S T A 3 

V novem letu 1978 želimo 
vsem delovnim ljudem in občanom veliko delovnih uspehov in 
osebnega zadovoljstva! 

GALIP 

i n d u s t r i j a 
g a l a n t e r i j e 
in p l a s t i k e 
š o š t a n j 

Za novo leto 1978 
čestitamo vsem delovnim 
ljudem in občanom in jim 
želimo kar največ osebnega 
zadovoljstva in novih delov-
nih zmag 

J V 

\ 

' Podjetje 
z a H l p r o m e t C e l j e 
T O Z D za P T T promet Velenje 

Za novo leto 1978 česti tamo 
občanom občine Velenje in Mozir je , 
posebej še kor istnikom P T T storitev! 

v / 

r \ 

Z D R U Ž E N J E S A M O S T O J N I H 
O B R T N I K O V O B Č I N E V E L E N J E 

želi uspešno novo leto 1 9 7 8 
vsem obr tn ikom in občanom 
z željo za večje sodelovanje! 

v J 



• A T L E T I K A 

Ve l ik u s p e h 
velenjskih a t l e t o v 

V nedeljo, 18. decembra 1977, je 
bil v Ljubljani prvi zimski kros v po-
častitev dneva JLA. Tekmovanja se 
je kljub mrazu udeležilo nad 200 
'atletov iz Slovenije in Hrvatske. Z 
nad 20 udeleženci pa so na krosu 
sodelovali tudi velenjski atleti. 

V ljubljanskem Tivoliju so se v 
dopoldanskih urah zbrali marljivi 
atleti iz večine atletksih klubov, na-
stopili pa so tudi pripadniki JLA in 
veterani. To je bil pregled dela atle-
tov, ki se že pripravljajo na spomla-
danska prvenstva v krosu. Tako bo 
že 19. februarja na istem mestu 
državno prvenstvo v krosu. 

Članom je priznanja podelil 
zvezni kapetan Dane Korica. 

Z izjemo Miklavžine so v Ljublja-
ni nastopili tudi perspektivni velenj-

ski atleti in dosegli največji uspeh 
med slovenskimi ldubi. Največ zani-
manja so prisotni atletski delavci po-

kazali za nastop Sverčeve, presene-
čeni pa so bili tudi nad tekom Ša-
muja. Oba sta zmagala v članski 
konkurenci. Sicer pa so velenjski 
atleti, ki marljivo trenirajo tudi v ča-
su, ko živo srebro pade daleč pod 
ničlo, dosegli zares dobre rezultate. 

V konkurenci mlajših mladink je 
Irena Jeromelj na 1500 m dolgi pro-
gi dosegla tretje mesto. Pri mlajših 
mladincih je bil na progi 3000 m 
Bogdan Urh peti. Veliko zanimanje 
je veljalo za tek članov na 8000 m. 
Sprva je povedel član AK Velenje 
Dragan Anič, sledila sta mu Kotnik 
in Samu. Toda že po drugem krogu 
je Anič zaostal za članom Olimpije 
Kotnikom in tudi Samu je prešel v 
ospredje. Josip Samu je prepričljivo 
zmagal z rezultatom 24:43,0, drugi 
je bil Milan Kotnik (24:44,0), tretji 
Dragan Anič (25:16,0). 

V teku članic in starejših mladink 
je z veliko prednostjo zmagala 
Andreja Šverc. V tem teku na 2.500 
m dolgi progi je osvojila četrto me-
sto članica AK Velenje Marina Pra-
protnik. 

S P R E J E M 
V G O R E N J U 

Direktor delovne organizacije Go-
renje TGO Slavko Geratič je v pone-
deljek, 19. decembra 1977, priredil 
sprejem za člane Atletskega kluba 
Velenje. Sprejema v Gorenju so se 
udeležili predstavniki vodstva kluba 
in nekateri najperspektivnejši in naj-
boljši atleti. 

Predsednik AK Velenje Harold 
Karner je najprej na kratko orisal 
delo kluba, njegove uspehe in priza-
devanja. Nato so predstavili mlade 
atlete, ki so v zadnji sezoni dosegli 
vrsto zavidljivih uspehov. ALEŠ 
JUG je letos postal republiški pio-
nirski prvak v metu kopja in osvojil 
tretje mesto na državnem prvenstvu 
v konkurenci mlajših mladincev. 

STANKO MIKLAVŽINA je letošnji 
državni in republiški prvak v krosu v 
konkurenci mlajših mladincev, član 
državne mladinske reprezentance. 
KLAVDIJA JUG je slovenska 
pionirska prvakinja v teku na 80 m 
ovire, druga v teku na 300 m in 
uspešna tekmovalka v peteroboju. 
JOSIP ŠAMU je osvojil tretje mesto 
v teku na 10.000 m na državnem 
prvenstvu, trenutno eden najboljših 
dolgoprogašev pri nas. DRAGAN 

mM, 

Sprejem v Gorenju 

ANIC je uspešen tekač na progi 
3000 m z ovirami, v sezoni 1978 
pričakujejo večje uspehe. 

ANDREJA SVERC je letošnja 
slovenska prvakinja na 800 m in 
1.500 m, državna prvakinja na 
1.500 m in 3.000 m, državna rekor-
derka v teku na 3.000 m, republiška 
in državna prvakinja v krosu. Tre-
nutno naša najboljša tekačica na 
srednje in dolge proge. 

Direktor Slavko Geratič je po-
hvalno ocenil uspehe in prizadevanja 
velenjskih atletskih delavcev in tek-
movalcev. 

HINKO JERČIČ 

• ŠAH 

t IZBOR Š P O R T N I K A LETA 1 9 7 7 S Goršku poka l 
t V O B Č I N I V E L E N J E 5 v trajno last 
S v i. • m - i • i - i i . j - w i 2 Tekmovanje za prehodni pokal 
^ * o t Dralec ivasega časa oziroma posiusaiec naci.a veienje ^ šaleškega šahovskega društva za leto 
* izbiram med možnimi kandidati za ŠPORTNIKA LETA ^ 1977 je končano. Sahisti so se vsak 
t 1 9 7 7 v O B Č I N I V E L E N J E J mesec enkrat pomerili v brzopotez-
£ ^ nem turnirju. 
^ > Prehodni pokal je osvojil Milan 
£ V Goršek, ki je skupaj zbral 91 točk. 
S Moj naslov* ^ Sledijo: Ernest Spe h 83, Tone Vede-
j 5 nik 79, Štefan Cvar 63, Drago Kri-
'J S stan 61, Boris Brešar 52 itd. 
£ (Priimek in ime) J V mesecu decembru so na sklep-
£ J nem delu turnirja člani SSD Velenje 
4 w dosegli naslednje točke: Goršek 12, 
t (Krai, ulica) N Speh 10, Vedenik 10, Cvar 8, Brešar 

'•> 7,5, Labus 7,5, Alič 7, Pevnik 6,5, 
, Kristan 5, Djordjevič 5 itd. 

Pestra rekreacijska dejavnost 
Pokali v rokah najboljših 

Komisija za šport in rekreacijo v 
Rek Velenje je pred nedavnim na 
priložnostni slovesnosti podelila po-
kale in priznanja posameznim te-
meljnim organizacijam, ki so letos 
zabeležili najboljše športne dosežke. 
Rekreacijska dejavnost v tej delovni 
organizaciji se je letos v celoti odvi-
jala tako, kot je bilo zapisano v pro-
gramu. Organizirali so tekmovanja 
med temeljnimi organizacijami in 
delovno skupnostjo skupnih služb, 
tedensko športno rekreacijo, tečaje 
in seminarje za vzgojo strokovnega 
kadra, pripravljali športne objekte in 
površine, sodelovali na občinskih 
sindikalnih igrah in športnih sreča-
njih med kolektivi ter na raznih 
TRIM akcijah. Temeljne organiza-
cije in skupne službe so letos tekmo-
vale v smučanju, kegljanju, šahu, 
streljanju, krosu, plavanju, malem 
nogometu, rokometu, atletiki, mini 
golfu, namiznem tenisu in odbojki. 
Po številu doseženih točk je končni 
vrstni red naslednji: ESO 209 točk, 
M o h a n i i a c i j a t r a n c p o , t I S S, K l o o i r 
niča 164, Jama vzhod 161, TEŠ 
160, Skupne službe 144 in tako 
naprej. 

Za redno tedensko rekreacijo so v 
letošnjem letu pripravili streljanje, 
tenis, kegljanje in namizni tenis. Pri 
tem so opravili skupaj 1630 vadbe-
nih ur, kar je za 100 odstotkov več 
kot lani. Poleg tekmovalnega športa 
se je redno rekreiralo poprečno 640 

delavcev tedensko, med njimi tudi 
80 invalidov. O pestrosti športnega 
življenja v delovni organizaciji REK 
Velenje priča tudi podatek, da so v 
začetku letošnjega leta organizirali 
smučarske tečaje na Krvavcu, Rogli 
in v Kranjski gori, ki se jih je udele-
žilo 260 članov kolektiva in njiho-
vih družinskih članov. Tečaje so vo-
dih smučarski učitelji in vaditelji. V 

obmorskem letovišču Crikvenica pa 
so pripravili plavalni tečaj. Pričako-
vati je, da bo športna in rekreacijska 
dejavnost delavcev Rudarsko elek-
troenergetskega kombinata v nasled-
njem letu še bolj živahna in pestra, 
saj so letos med drugim tudi izobra-
ževali pet animatorjev rekreacije in 
kar sedem vaditeljev smučanja. 

PO POLŽEVO DO TOČK 

Karikatura: Milan Alavešiveč 
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M L A D I N S K A K N J I G A - Ve l en je 

Cenjenim k u p c e m se p r i p o r o č a m o z v e l i k o izbiro pos lovn ih in s t rokovn ih 
knjig ter g r a m o f o n s k i h p l o š č resne glasbe. 
Vse t o lahko kupi te na o b r o k e . 
Na zalogi i m a m o tudi galanteri jsko in s p o m i n s k o blago! 

DELOVNIM LJUDEM, OBČANOM 
VELENJSKE OBČINE 

IN POSL O VNIM PA R TNERJEM 

želimo 
srečno in 
uspešno Novo leto 1978! 

/ O ljubljanska banka 

Novost pri posojilih občanom na 
podlagi vezave domače ali tuje valute 
za pospeševanje gospodarske 
dejavnosti 

R a z š i r i t e v n a m e n o v z a p o s o j i l a 
Za opravljanje kmetijske dejavnosti dobi lahko občan posojilo poleg za že znane namene: 
— zidavo, rekonstrukcijo in večja popravila 

gospodarskih poslopij, 
— nakup kmetijskih strojev, 
— nakup plemenske živine, 
— preureditev stanovanjskih prostorov za 

turistično dejavnost, 

po novem tudi za: 
— obnovo nasadov, 
— odkup kmetijskih zemljišč za razširitev kmetijske 

proizvodnje, po veljavnih predpisih. 

M o ž n o s t d e l n e g a i zp lač i la v g o t o v i n i 

Pri posojilih za zidavo, rekonstrukcijo in večja popravila gospodarskih poslopij ali za 
preureditev stanovanjskih prostorov za turistično dejavnost 

IPri posojilih za zidavo, rekonstrukcijo in večja popravila gospodarskih poslopij ali za preureditev 
stanovanjskih prostorov za turistično dejavnost 

dobi lahko občan do 30% odobrenega posojila v gotovini. 

Tako izplačilo je dovoljeno, če gre za nakup gradbenega materiala od fizičnih oseb, za storitve 
fizičnih oseb in podobna dela, znesek pa banka nakaže občanu — posojilojemalcu na njegov 
tekoči račun, žiro račun ali hraniino knjižico. 

V ) 



koledar 
Torek, 27. decembra : Janez 
Sreda, 28. decembra : Živko 
Četrtek, 29. decembra : To-

maaž 
Petek, 30. decembra : Brani-

miir 
Sobota, 31. decembra : Silve-

tteer 
Nedelja, 1. januarja : Novo 

letto 
Ponedeljek, 2. januarja : Ma-
'j 

Torek, 3. januarja : Genovefa 
Sreda, 4. januarja : Angela 
Četrtek, 5. januarja : Simeon 

mali 
oglasi 

kino 
MEDNI KINO VELENJE 

26. 12. — ponedeljek ob 
177.30 in 19.30 - ZADNJI 
DPNEVI POMPEJEV - italj. 
zggodovinski spektakel. Režija: 
Vlaario Bonnard. Igrajo: Ste ve 
Reeeves, Cristine Kauffman. 

:27. 12. - torek ob 17.30 in 
199.30 - TARZAN IN ŽENA 
LEEOPARD - ameriški avantu-
ristični film. Režija: Kurt 
Njijumen. Igrajo: John Weis-
nuuetler. 

28. 12. - četrtek ob 17.30 
in 19.30 - TARZAN IN ŽENA 
LEEOPARD - ameriški avanturi-
itifični fi lm. 
. :29. 12. - četrtek ob 17.30 
n 19.30 - Z A Ž E U E N O JE 
XDBRO LJUBITI - znanstveni 
'anntastični f i lm — italij. Režija: 
teqale Festa. Igrajo: Gidi 
ftcojetti, Andriana Asti. 

KEINO ŠOŠTANJ 

:26. 12. - ponedeljek ob 
19J.30 - LJUBEZENSKO 
ZlWLJENJE BUDIMIRA 
rRRAJKOVIČA - ju gosi. 

komedija. Režija: Dejan 
Karaklajič. Igrajo: Milena 
Dravič, Ljubiša Samadržič. 

28. 12. - sreda ob 19.30 -
ZAŽELJENO JE DOBRO 
LJUBITI - znanstveno fantas-
t ični film - italijan. Režija: 
Pasqale Festa. Igrajo: Gidi 
Projetti, Andriana Asti. 

29. 1 2 . - četrtek ob 19 .30 -
TARZAN IN ŽENA 
LEOPARD - ameriški avantu-
ristični film. Režija: Kurt 
Njumen. Igrajo: John 
Weismuetler. 

KINO DOM KULTURE 
VELENJE 

26. 12. - ponedeljek ob 20. 
ur i - FILMSKO GLEDALIŠČE 
VELENJE 

POSEBNA VZGOJA -
jugosl. socialna drama. Režija: 
Goran Markovič. Igrajo: Slavko 
Štimac, Bekim Fehmiu, Ljubiša 
Samardžič 

Šoštanj: 
Poroke: 
Jožef Meh, rojen 1954, str. 
ključavničar iz Raven in Lidija 
Šardi, rojena 1958, med. sestra 

PRODAM PRAŠIČE, težke od 
100 do 130 kg po ceni 26,00 
din, domače reje in kokošja 
jajca - dnevno sveža a 2,20 
din (večja količina a 2,00 
din). Henrik VINTER, Lopa-
ta 55, Celje. 

PIRODAM STANOVANJSKO 
hišo v Pesju. Informacije pri 
Lukanc, Koroška 26, Vele-
nje. 

PIDCENI prodam malo rabljeno 
trifazno vodno črpalko-
hidrofor. Stanko BRUNŠEK, 
Rečica 42(a, Šmartno ob Pa-
ki. 

OFPOZORILO 

Pdodpisana JOŽICA VOGRIN iz 
Velenja, Trubaijeva 6, opo-
zarjam vse občane, da ne od-
govarjam za dolgove mojega 
moža Franca Vogrina. Ker se 
z možem razvezujem opozar-
jam tudi, da ne kupujete od 
njega kakršnih koli premič-
nin, ker gre za skupno pre-
moženje, na katerem priteče 
tudi meni solastninski delež. 

iz Pesja; Jožef Koželjnik, rojen 
1942, zidar iz Florjana pri Šo-
štanju in Elizabeta Stergar, roje-

NAJPRIMERNEJŠA DARILA 
ZA NOVO LETO 

IN ZA VSAKO PRILOŽNOST 

• Najnovejša gramofonska plošča: „Druže Tito" in „Bile-
čanka" v izvedbi skupine AVE in mešanega pevskega 
zbora „Gorenje" 

cena: 1 5 . - din/kom 

f Monografija Velenje v slovenskem, nemškem in angleškem 
jeziku 

cena: 350.— din oziroma 
4 0 0 . - din/kom 

• Ivana Kobilica: Mama kofetarica, barvna reprodukcija, 
strokovno uokvirjena 

cena: 1 .000 . - din/kom 

• Jože Ciuha: Barvne grafike, sitotisk, strokovno uokvirjene 
2 5 0 , - din/kom 

Naročite in dvignete lahko v 
Kulturnem centru Velenje, tajništvo, 
Velenje, Titov trg 5 
ali po telefonu 8 5 0 - 2 6 5 . 

na 1939, šivilja iz Gaberk; Jovo 
Stjepanovič, rojen 1954, elek-
tričar iz Šoštanja in Irena 
Mrzlak, rojena 1954, knjigo-
vodja iz Metleč. 

Velenje: 
Poroke: 
R u d o l f Horvat , rnjen 1939 . 
kmetijski tehnik iz Šmarij pri 
Jelšah in Štefanija Horvat, roje-
na 1944, kmetijski tehnik iz 
Šmarij pri Jelšah; Ludvik Sa-
dek, rojen 1957, rudar iz Brezij 
in Metka Potočnik, rojena 
1954, delavka iz Velenja; Jože 
Rebernik rojen 1947, elektro 
delovodja iz Arnač in Alojzija 
Hrusti, rojena 1957, prodajalka 

i z Podkraja; Milan Grešak, rojen 
1954, električar iz Kavč in Te-
rezija Babšek, rojena 1957, de-
lavka iz Kavč; Franc Teržan, ro-
jen 1954, rudar iz Velenja in 
Slavica Krajnc, rojena 1957, 
prodajalka iz Velenja; Miran 
Verdev, rojen 1953, delavec iz 
Topolšice in Simona Šolinc, ro-
jena 1960, delavka iz Kavč; Jo-
že Bric, rojen 1952, kmetijski 
tehnik iz Volaga in Ivanka Slap-
nik, rojena 1952, šivilja iz Gru-
šovlja; Milan Lekš, rojen 1953, 
strojni tehnik iz Velenja in Da-
rinka Krajnc, rojena 1958, pro-
dajalka iz Velenja. 

OBVESTILO UPOKOJENCEM 
IZ VELENJA! 

Društvo upokojencev Velenje bo dne 26. in 27. 12. 1977 
od 8. do 11. ure v svojih prostorih delilo novoletne darilne 
pakete za vse upokojence, živeče v mestu Velenje, stare 
sedemdeset in več let. 

Pakete lahko dvignejo tudi njihovi svojci. 
Obenem želi Društvo upokojencev Velenje vsem upoko-

jencem, delovnim občanom, mladini in delovnim in družbe-
nopolitičnim organizacijam 
srečno in uspehov polno novo leto 1978! 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi moža, očeta, starega očeta in pradedka 

JAKOBA RAMŠAKA 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znan-
cem za izrečeno sožalje, darovane vence in cvetje ter številno 
spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Hvala kolektivu REK Velenje, Društvu upokojencev Velenje 
za tako lepo organiziran pogreb, hvala govornikom, pevcem in 
godbi. Vso zahvalo tudi dr. Crepinšku za njegovo dolgoletno 
zdravljenje in duhovščini. 

Žalujoči: žena, otroci z družinami in ostalo sorodstvo. 

Z A H V A L A 

Ob prerani boleči izgubi našega dobrega moža, očeta, starega očeta in brata 

STANETA RAVLJENA 
pravnika, vodje splošnega sektorja 
delovne organizacije ERA Velenje 

se zahvaljujemo vsem, k i so z nami sočustvovali, izrazili sožalje, ga pospremili na zadnji 
poti in obsuli njegov prerani grob s cvetjem in venci. Posebej se zahvaljujemo njegovim 
sodelavcem, kolektivu Ere Velenje, občinski skupščini in občinskim vodstvom družbeno-
polit ičnih organizacij, krajevni skupnosti Stara vas ter drugim kolektivom in organizaci-
jam za sožalne brzojavke in vence, sorodnikom in sosedom pa za izraženo sožalje, daro-
vane vence in izkazano pozornost. 
Nadalje se zahvaljujemo govornikom za poslovilne besede, pevcem in godbenikom pa za 
žalostinke. 

Vsem iskrena hvala! 

Ž lu joč i : žena Mira, sin Iztok in hčerka Ljuba z družinama 

Zbor delavcev — 
svet delovne organizacije 

Center za informiranje, 
propagando in založništvo 
Velenje, p.o.f Velenje, Titov trg 2 

objavlja 
prosto delovno mesto 

EKONOMSKI PR0PAGANDIST 

Pogoj: 
— končana srednja šola (komercialna, ekonomska smer) 
- tri leta delovnih izkušenj na področju ekonomske propa-

gande 

Zaposlitev je mogoča takoj oziroma po dogovoru. 
Kandidati naj pošljejo prošnje s potrebnimi dokazili na Cen-
ter za informiranje propagando in založništvo Velenje, 
63320 Velenje, Titov trg 2/II - p.p. 89 najpozneje do 10. 
januarja 1978. 
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KULTURNI CENTER 
VELENJE 

išče 

honorarnega delavca 
za občasna hišniška dela v 

DOMU KULTURE ŠOŠTANJ 

V poštev pridejo kandidati, ki so vešči hišniških opravil in ki 
imajo veselje do sodelovanja pri tehnični izvedbi prireditev 
in ki stanujejo v bližini doma kulture Šoštanj. 
Delovno razmerje se lahko sklene tudi za nedoločen čas s 
skrajšanim delovnim časom. 
Informacije dobite v tajništvu Kulturnega centra Velenje, 
Titov trg 5 (knjižnica) in na Krajevni skupnosti Šoštanj. 

SKUPŠČINA OBČINE 
VELENJE 

Komisija za volitve, imenovanja in 
kadrovske zadeve 

razpisuje 
delovno mesto 

RAVNATELJA IV. OSNOVNE ŠOLE 
VELENJE 

Za ravnatelja IV. osnovne šole je lahko imenovan kandidat, 
ki izpolnjuje: 
— pogoje za učitelja osnovne šole 
— ima 5 let vzojnoizobraževalne prakse 
— je družbenopolitično angažiran 

naj Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev, 
kandidati pošljejo najkasneje 15 dni po objavi na naslov: 
Skupščina občine Velenje - Kadrovska služba pri Izvršnem 
svetu. 

Odbor za medsebojna razmerja delavcev 
VZGOJNO IZOBRAŽEVALNEGA ZAVODA 
VELENJE 
TOZD OSNOVNA ŠOLA GUSTAV ŠILIH 
o b j a v / j a 
prosto delovno mesto 

KV KUHARICE 
s polnim delovnim časom za nedoločen čas. 

Prijave sprejema tajništvo šole. Nastop službe takoj! 

„NAŠ CAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Ve-
lenje, Velenje, Titov trg 2, p.o. 

„NAŠ CAS" je bil ustanoven 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠALEŠKI R U D A R " ; 

kot tednik pa izhaja „NA$ 
CAS" od 1. januarja 1973 
naprej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek 
(direktor in glavni urednik), Sta-
ne Vovk (odgovorni urednik), 
Jože Krajnc, Janez Flesnik, Mira 
Tamše, Boris Zakošek ter Niko 
Kupec in Dušan Lazar (tehnična 
urednika). 

Izhaja ob petkih - Uredništvo 
in uprava 63320 Velenje, Titov 
trg 2 / I I , poštni predal 89, tele-
fon (063 ) 850 -087 - Brzojavni 
naslov: Informativni center Ve-
lenje. 

Cena posameznega izvoda, 3 
dinarje, mesečna naročnina 10 
dinarjev, letna naročnina 120 

dinarjev (za inozemstvo 250 
dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, podruž-
nici Velenje 52800 - 601 -
21420. 

Grafična priprava CZP „Do-
lenjski list „Novo mesto, tisk 
tiskarna „Ljudska pravica" Ljub-
ljana. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za „NAŠ CAS" se po mneiju 
Sekretariata za informacfe iz-
vršnega sveta Skupščine SR Slo-
venije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. 
februarja 1974 ne plačuje te-
meljnega davka od prometa pro-
izvodov. 
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In že je tu 
OKTOBER vinski, 
komuna praznik 
svoj ima. 
Kaj narobe je, 
kaj škriplje — 
s tem počakati 
velja. 

Kot klobaso 
ob kolinah 
leto staro 
smo sklenili. 
Po bregeh 
in po dolinah 
v novo zdaj 
bomo krenili. 

VELENJSKA KRONIKA 
ZA LET01977 

Staremu 
roko podamo, 
novemu 
sijoč obraz. 
Obljub si vsi 
zdaj polno damo, 
da izpolnil 
bi jih čas. 

Uspehe rajši 
zdaj slavimo 
in pozabimo 
gorje. 
Saj za to 
je časa dosti: 
praznik hitro 
mimo gre. 

V mestu našem 
tudi letos 
morje je 
stvari bilo. 
Enih, ki 
smo jih veseli, 
druge so 
prebile dno. 

NOVEMBER je, 
zmanjkuje vode, 
vino piti 
moramo. 
A kako do 
nove priti, 
čas je, da 
razmišljamo. 

Pa na kratko 
si poglejmo, 
kaj narobe 
je bilo. 
Če je možno, 
se nasmejmo, 
bolje — slabše 
nič ne bo. 

A v ljubezni 
mesec šine 
črna vest, 
ki zaboli: 
v dvigalu našem 
stanovanjskem 
nesreča huda 
se zgodi. 

Da je mesto 
naše lepo 
spet žirija 
nam pove. 
Za najlepši 
kraj že drugič 
nam priznanje 
dodele. Pa pričnimo 

kar po vrsti, 
kot si meseci 
slede, 
JANUARJA 
naši vrtci 
se za stopnjo 
podraže. 

V JUNIJU 
občan že misli, 
kje si noge 
bo hladil, 
ko od stroja, 
iz b i r o j i 
tja na morje 
bo zavil. 

Pa na kraju 
že smo leta. 
DECEMBER je 
prišel v vas. 
V nogometu 
in v zdravstvu 
zdaj mineva 
hudi čas. 

Gorenje pa, 
fabrika znana, 
nov uspeh 
zdaj naredi: 
ribe v Paki 
in Savinji 
hrbtno plavat 
nauči. 

A pri nas 
noge hitijo, 
ko za žogo 
se pode — 
ženske Lota, 
fantje Stopa 
gol preprečiti 
že le .Tj^T I 

Sprečo si 
na svojo roko 
je izpisnico 
kar vzel. 
Bolnica 
velenjska nova 
velik zdaj 
ima odmev. 

FEBRUARJA 
pa zaškriplje 
na petete, 
da se iskri. 
Pravobranilec 
pa pokaže, 
naj direktor 
odleti. 

JULIJA je 
praznik knapov — 
praznik njih 
je praznik vseh. 
Mladi skočijo 
čez kožo 
in č e pijejo, 
ni greh. 

Gasilci tudi 
naši frrli" 
praznik svoj 
proslavljajo. 
Velenje — ladjo 
v luki Koper 
prvič zdaj 
zasidrajo. 

AVGUSTA boj 
so svoj začeli 
žogobrci 
v ligah vseh. 
Naš Rudar 
z nogami tujmi 
pridno upa 
na uspeh. 

A že prvič '.,.' 
se pokaže, 
da vse gladko 
ne bo šlo. 
Maribor mu 
na začetku 
prebije z golom 
enim dno. 

Takole! 
leto smo sklenili 
in povedali 
smo vse. 
Če smo koga 
kaj zagreli, 
ohladiti 
naj se gre. 

Paka hram 
rudarski daje, 
Vegrad Gorenju 
pohiti. 
V Šoštanju, 
na blokih novih, 
ves omet jim 
odleti. 

In napake 
naj odpravi, 
da bo bolje, 
da bo prav. 
Mi pošiljamo 
na koncu 
vsem prisrčen, 
lep pozdrav. 

V MARCU halo 
smo dobili, 
da naredimo 
še več teve, 
a »Velenje", 
ladja nova, 
je zaplula 
k nam v vode. Mnogo sreče 

v letu novem. 
Novca polno, 
kar se da. 
In — ne pozabimo 
delo le 
naj kaj velja. 

Parlov svojo 
moč pokaže, 
ženske praznično 
teko. 
Luknjo vrtati 
začnemo: 
predor v Velenju 
končno bo! 

Mnogo sreče, 
dosti zdravja — 
naše take so želje. 
In čez leto 
se dobimo, 
pogledamo, 
kako nam gre. 

V SEPTEMBRU 
šolarji začnejo 
svoje delo 
za klopmi. 
A Velenje 
zdaj dokončno 
kratek svoj 
predor dobi. 

V šoštanjski pa 
elektrarni 
vključitev za 
poskus store. 
Gorenja bratci 
in sestrice 

2 e APRIL je 
tu pred nami, 
naaprilili 
smo se. 
A občani 
naši vestni, 
okolje lepše 
si žele. 

Eni delajo 
marljivo, 
drugi pa le 
govore: 
kaj je treba 
zdaj še tega, 
občinarji naj 
to store. 

č e pa kdaj, 
vam dolg bo čas, 
tu smo mi, 
tu je Naš čas. 
In po Radiu 
velenjskem 
slišite lahko 
naš glas. 


